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ضرورت تغییر سیاست گذاری ها برای حرکت دادن صنایع 
به سمت تبدیل شدن به صنعت سبز

تلاش همکاران امور ورزش در حوزه 
بالندگی، سلامت، هدایت و نشاط 

بسیار ارزشمند است

انتخاب مدیرعامل شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری به عنوان کارشناس 

برتر صنعت فولاد کشور

ح بیمه پایه تشریح طر
 برای  مشمولین صندوق فولاد

پی  ثبت دو رکورد روزانه پی در
تولید کلاف گرم  در مجتمع فولاد سبا

در آیین اختتامیه سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳ صورت گرفت:
از سوی مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست فولاد مبارکه انجام شد؛

با کاهش محدودیت های انرژی حاصل شد؛معاون سرمایه انسانی در آیین گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ورزش:
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در میزگرد معاونت سرمایه انسانی فولاد مبارکه انجام شد؛

اختصاص نشان شش ستاره 
 IBPC جایزه بین المللی

به شرکت فولاد مبارکه

بازدید مدیرعامل
 و اعضای هیئت مدیره فولاد مبارکه 

از پروژه های توسعه گروه

تشریح اقدامات فولاد مبارکه
 در دو حوزه آتیه کارکنان

 و صندوق بازنشستگی فولاد

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در نشست خبری سمپوزیوم فولاد مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در نشست خبری سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳۱۴۰۳ مطرح کرد؛ مطرح کرد؛

رمز ماندگاری، پایداری و موفقیت فولاد مبارکه در عرصه تولید، 
برنامه محوری و حرکت در مسیر سیاست ها و راهبردهاست و اقدامات و 
فعالیت های مستمر و مداوم مدیران و کارکنان شرکت فولاد مبارکه در دوره اخیر 
فعالیتِ این گروه صنعتی عظیم، در مسیر دست یابی به پنج راهبرد مهم شرکت 
بر  استمرار  و  صحیح  ریل گذاری های  خوشبختانه  و  بوده  مبارکه  فولاد 
برنامه محوری این شرکت را به الگو و تراز تصمیم و عمل دانش محور و 

سیستماتیک مبدل ساخته است.
فولاد مبارکه متعهد به ترسیم مسیری ماندگار برای خلق آینده ای بهتر برای ایران 
اسلامی است و در ادوار مختلف مدیریتی، راهبردهای متفاوتی را برای دست یابی 
به اهداف از پیش تعیین شده در پیش گرفته و در دوره اخیر فعالیت، پنج راهبرد 
کثری از ظرفیت های موجود با تمرکز بر محصولات ویژه، توسعه متوازن  استفاده حدا
زنجیره ارزش و زیرساخت ها، توسعه فناوری و نوآوری ها، توسعه سرمایه های انسانی 
و ارتقای بهره وری کارکنان و توسعه پایدار اقتصادی و اجتماعی و زیست محیطی را 
در دستور کار خود قرار داده و خوشبختانه دستاوردهای حاصل شده از فعالیت ها، 

نشان از دست یابی به راهبردها دارد.
در هفته گذشته مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره فولاد مبارکه به همراه تنی چند از 
مدیران شرکت بازدیدهای مختلفی را از پروژه های مختلف شرکت داشتند که بازدید 
از فعالیت ها و دستاوردهای صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه، بازدید از 
پروژه خط انتقال آب دریای عمان به فلات مرکزی ایران، دیدار از مجتمع فولاد سبا و 
گفت وگو با مدیران این مجتمع، بازدید از فعالیت های فولاد مبارکه در منطقه شرق 
اصفهان و بازدید از پروژه نیروگاه خورشیدی 600 مگاواتی منطقه کوهپایه بخشی از 

این برنامه ها بوده است.
فولاد مبارکه به عنوان صنعتی پیشرو همواره به دنبال خوداتکایی و خودتأمینی 
در حوزه انرژی بوده و احداث نیروگاه خورشیدی 600 مگاواتی با سرمایه گذاری 400 

میلیون دلاری فولاد مبارکه، تنها بخشی از اقدامات فولاد مبارکه در مسیر تولید و 
ک و فولاد سبز بوده که زمینه اشتغال زایی 4 هزار نفر را فراهم  توسعه و تأمین انرژی پا
کرده و گامی در جهت توسعه پایدار با رعایت اصول زیست محیطی به حساب می آید.

علاوه بر این، تأمین آب موردنیاز برای تولید محصول در فولاد مبارکه همواره دغدغه 
مضاعف این شرکت بوده و در این راستا ضمن صرفه جویی عمده در مصرف آب 
و کسب عنوان تولیدکننده فولاد با کم ترین مصرف آب در جهان، فولاد مبارکه 
سرمایه گذاری عظیمی برای انتقال آب از دریای عمان به فلات مرکزی ایران انجام 
داده و این پروژه نیز در راستای تأمین زیرساخت ها، توسعه متوازن و پایدار، اقدام 

مؤثری بوده است.
بازدید از مجتمع فولاد سبا به عنوان شرکتی موفق در تولید محصولات ویژه و 
همچنین صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر و حمایت از شرکت های دانش بنیان 
برای توسعه و تحول در نوآوری و فناوری، یکی دیگر از برنامه های مدیریت و 
که استفاده از ظرفیت های داخلی نیروی  هیئت مدیره فولاد مبارکه بوده و ازآنجا
انسانی و بهره وری آن در کنار تولید کیفی و محصولات ویژه، راهکار اساسی 
دست یابی به چشم اندازهای تولید و کسب بازارهای داخلی و خارجی شرکت 
به حساب می آید، حرکت به سمت توانمندسازی نیروهای انسانی دانشمند و 
متخصص و تولید محصولات ویژه با نوآوری و فناوری های روز ازجمله ضرورت های 

اصلی شرکت بوده و هست.
، در سایه توجه به نیازهای جامعه و عمل  بدون تردید خلق آینده ای بهتر
به مسئولیت های اجتماعی است و در این خصوص فولاد مبارکه اقدامات 
شایان توجهی  برای جامعه انجام داده و بازدید هفته گذشته از منطقه شرق 
اصفهان و حمایت از فعالیت های مردم محور، گامی در راستای عمل به شعار سال 
»جهش تولید با مشارکت مردم« و اقدامی اصولی برای توسعه و تحقق توسعه پایدار 

اقتصادی و اجتماعی است.

تطابق فعالیت ها و راهبردها در فولاد مبارکه

اطلاعیه

آبان ماه 1403( برنامــه حضــور مدیران در رادیو فولاد )
یف د یــرر مد ســمت  و  م  نــا

غیرعامــل پدافنــد  ویژه برنامــه 

صــادق فرخــی - مدیــر خدمــات عمومــی وامــور رفاهــی

ــد ــرل تولی کنت ــزی و  ی برنامه ر ــر  ــدری- مدی ــر حاجی حی   یاس

وش و حمــل محصــول یــزی فــر برنامه ر مجیــد فخــاری- مدیــر 

یــخ ر تا

1

2

3

4

1 4 03  /0 8  /07

1 4 03  /0 8 /  1 4

1 4 03  /0 8  /2 1

1 4 03  /  0 8  /  28

پدافند غیرعامل یک اصل خواهد بود
 برای همیشه نه یک مقطع خاص.

 مسئله یک مسئله مستمر همیشگی است.
مقام معظم رهبری)مد ظله العالی(

»شما و فولاد«   
پل ارتباطی  کارکنان و مخاطبان فولاد مبارکه

سامانه پیامکی »شما و فولاد«  با شـــماره 30003222 مؤثـــرتر از همیــــشه به عنوان پل ارتباطی با مدیریت سازمان، 

آمــاده انتقــال دیدگاه ها، پیشــنهادها و انتقــادات ســازنده همــکاران گرامــی و مخاطبان شــرکت فولاد مبارکه اســت.

5هر هفته انعکاس ســؤالات و موضوعات خود و پاسخ مسئولان را در ستون »شــما و فولاد« خبرنامه فولاد بخوانید.
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حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار با دست اندرکاران 
برگزاری کنگره ملی بزرگداشت ۹ هزار و ۸۰۰ شهید استان 
کرمانشاه که در تاریخ ۱۵ مهر ۱۴۰۳ برگزار شد، کرمانشاه را محل 
گون و مردم آن  اجتماع و همزیستی نجیبانه اقوام و مذاهب گونا
را مرزداران صادق و صمیمی ایران خواندند و با تجلیل از آیت الله 
اشرفی اصفهانی امام جمعه شهید کرمانشاه، گفتند: مردم و 
 پهلوان و آماده 

ً
جوانان کرمانشاه به تعبیر رایج خودشان واقعا

گی خود را  دفاع و سینه سپر کردن برای کشور هستند و این ویژ
در مقاطع مختلف ازجمله در دفاع مقدس و ایستادگی مقابل 
تجاوز دشمن بعثی و همچنین قبل از آن در مقابله بهنگام با 

تجزیه طلبان خائن نشان داده اند.
ایشان با طرح این سؤال که وظیفه امروز ما در قبال میراث و یاد 
کاری و جانبازی آنان چیست، گفتند: نیاز امروز کشور  شهیدان و فدا
به روح پیام و نحوه زیست مؤمنانه آن جوانان مخلص کمتر از زمان 
که جنگ آن روز جنگی سخت افزاری و نمایان بود  جنگ نیست چرا

اما جنگ امروز جنگ ترکیبی است.
رهبر انقلاب با اشاره به پیچیده شدن توطئه های دشمن که 
ترکیبی از جنبه های سخت افزاری و نرم افزاری برای ضربه زدن به 
ایران است، افزودند: آن ها امروز برای مقابله با جمهوری اسلامی 
هم از سلاح آتشین و هم از عملیات روانی و سلاح فرهنگ استفاده 
می کنند البته امروز بی تردید صد برابر از زمان جنگ تحمیلی 
قوی تر شده ایم و توانایی های کشور قابل مقایسه با آن زمان 
نیست اما صِرف حضور در میدان نظامی و پیشرفت های خوب در 
این زمینه کافی نیست بلکه باید بر روی دل ها و فکرها و زبان ها و 

جهت گیری ها نیز کار مؤثر انجام داد.
ایشان با اشاره به پیشرانی جوانان برای دفاع از کشور در دوران 
جنگ تحمیلی، عنصر اصلی در مقابله با بدخواهان امروز را نیز 
جوانان دانستند و گفتند: جوان امروز باید با ارزش و اهمیت کار 
گی های برجسته و ممتاز آنان همچون، اخلاص،  شهیدان و ویژ
کاری و رفتار اسلامی و متشرعانه رزمندگان ما در مقایسه  گذشت، فدا
با نظامیان بی قید و غارتگر دیگر کشورها به صورت عمیق آشنا شود.

حضرت آیت الله خامنه ای اثرسنجی تولیدات فرهنگی و هنری را 
کم بر همه فعالیت ها باید  کید کردند: روح حا ضروری دانستند و تأ
اثرگذاری و خروجی داشتن به خصوص در نسل جوان باشد و باید 
بررسی کنید و ببینید که خروجی کار شما تا چه حد بر روی جوانان 

اثرگذار بوده است.

از  ارز حاصل  کارگروه برگشت  بر اساس مصوبات 
صادرات، دسترسی به کوتاژهای صادراتی مربوط به سال های 
۹۸ تا ۱۴۰۰ و رفع تعهد ارز حاصل از صادرات تا پایان سال جاری 

تمدید شد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از خبرگزاری تسنیم، مصوبات 
کارگروه برگشت ارز حاصل از صادرات ابلاغ شد که بر اساس آن 
دسترسی به کوتاژهای صادراتی مربوط به سال های ۹۸ تا ۱400 
و رفع تعهد ارز حاصل از صادرات تا پایان سال جاری تمدید 
شد. در این بخش نامه آمده است: با عنایت به ابلاغ مصوبات 
بیست و پنجمین جلسه کارگروه بازگشت ارز حاصل از صادرات 
خ ۱403/07/۱5معاون  )موضوع نامه شماره 03.۱63۹۹6 مور
ارزی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران( اهم تصمیمات 
اتخاذشده به شرح ذیل جهت استحضار و بهره برداری مقتضی 

ایفاد می شود.
- با عنایت به بخش )الف( بند )۱( مصوبات هفدهمین جلسه 
کارگروه بازگشت ارز حاصل از صادرات ابلاغی بانک مرکزی طی 
نامه شماره 02.24362۸ مورخ ۱402/۱0/06درخصوص دسترسی 
به کوتاژهای صادراتی متعهدین ارزی سال های ۱400- ۱3۹۸ 
به منظور فروش حواله ارزی در سامانه نیما و فروش اسکناس 
در سامانه سنا مقرر شد: این دسترسی تا پایان سال جاری 

تمدید شود.
- درخصوص شرکت های صادرکننده محصولات، پتروشیمی، 
پالایشی، فولادی فلزات اساسی رنگین و فراورده های نفتی 
کید مفاد مندرج در ماده  دارای سرمایه گذار خارجی، حسب تأ
۱۹ آیین نامه اجرایی پیرامون اینکه مابقی ارز حاصل از صادرات 
شرکت سرمایه پذیر باید بر اساس روش های مندرج در ماده ۸ 
این آیین نامه به چرخه اقتصادی برگردد، مقرر شد: وفق ماده 
مذکور ایفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات از محل انتقال 
اصل سرمایه، سود سرمایه گذار خارجی و پرداخت های مربوط به 
اقساط تسهیلات مالی سرمایه گذاران خارجی بدون درنظرگرفتن 
سال مالی صادرات انجام و مابقی تعهدات وفق ماده ۸ آیین نامه 

اجرایی و تبصره های ۱و 2 ذیل آن ایفاد کنند.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

در کارهای فرهنگی و هنری، میزان 
تأثیرگذاری بر جوانان مهم است

مهلت رفع تعهد ارزی تا پایان سال 
تمدید شد

بیــست وششمین همــایش و نمایشگاه پژوهشگران 
صنعت فولاد کشور، با عنوان »سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳« 
از اول آبان ماه در مرکز همایش ها و نمایشگاه های 
بین المللی جزیره کیش با موضوع »فناوری های موجود و نوآورانه 

بازیافت پسماندها در فرایند تولید فولاد سبز« برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این رویداد بزرگ فولادی کشور، مدیرعامل 
و جمعی از معاونان و مدیران شرکت فولاد مبارکه آخرین دستاوردهای 
گروه فولاد مبارکه در حوزه تولید فولاد سبز را در نشست خبری و پنل های 

تخصصی ارائه کردند.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در بیست و ششمین 
نمایشگاه بین المللی فولاد ۱403 و در نشست خبری با اصحاب رسانه به 
تبیین ضرورت حرکت صنعت فولاد کشور به سمت مسیر سبز پرداخت و 
گفت: تحقق صنعت سبز برای صنعت فولاد کشور یک الزام است و همه 
صنعت گران باید به این سمت حرکت کنند؛ البته این امر برای صنایع 
هزینه بر است و این در حالی است که دولت ها در بسیاری از کشورهای 
جهان، مزیت هایی را برای هموارسازی مسیر صنایع جهت رعایت الزامات 

زیست محیطی و تبدیل شدن به صنعت سبز ایجاد می کنند.
وی با اشاره به اینکه بسیاری از صنایع کشور، به ویژه صنعت فولاد، تقریباً 
نیمی از سال را با محدودیت های انرژی مواجه اند و نمی توانند به طور 
کامل از ظرفیت تولید خود استفاده کنند، گفت: به دلیل خالی ماندن 
بخش قابل توجهی از ظرفیت های تولید، طبیعتاً هزینه های تولید نیز 

افزایش و سودآوری صنعت کاهش پیدا می کند.
کید بر اینکه متأسفانه سیاست گذاری ها برای هموارسازی  طیب نیا با تأ
مسیر تولید در کشور مطلوب نیست، افزود: از یک سو صنایع کشور 
طی سال های اخیر با افزایش چند برابر نرخ انرژی مواجه شده اند و از 
دیگر سو، در چنین شرایطی از صنعت فولاد کشور خواسته می شود که 
هزینه های تبدیل شدن به صنعت سبز را هم بپذیرد که این سیاست 
چندان موفقی نخواهد بود؛ بنابراین باید شرایطی فراهم شود تا شرکت ها 
به صورت داوطلبانه به سمت رعایت الزامات زیست محیطی حرکت کنند. 
گر بخواهیم در حوزه صنعت سبز اتفاق جدیدی در کشور رقم بزنیم، باید  ا
کمیت در این حوزه تغییر کند، به طوری که شرکت ها به  سیاست گذاری حا

سمت تبدیل شدن به صنعت سبز سوق داده شوند.
تحقق صنعت سبز در گرو اصلاح فرهنگ مصرف انرژی در 

کشور است
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در همین زمینه اظهار داشت: در کشور ما 
هرقدر هم سرعت تولید انرژی افزایش یابد، هیچ گاه به پای سرعت رشد 
که شیوه مصرف انرژی، صحیح نیست. امروز  مصرف انرژی نمی رسد؛ چرا
متأسفانه شاهد این هستیم که ایران یکی از پرمصرف ترین کشورهای 
جهان در حوزه انرژی به حساب می آید. در حال حاضر، بیش از 20 میلیون 
کولر آبی در کشور وجود دارد که میزان مصرف آن ها به دلیل دارا بودن 
الکتروموتورهای قدیمی بسیار زیاد است و این در حالی است که سالانه ۱.2 

میلیون کولر آبی جدید در کشور تولید و روانه بازار می شود.
در حال حاضر ۳۵ درصد از مصرف برق کل کشور معادل ۴ 

هزار مگاوات، مربوط به انواع الکتروموتورهاست
سیستم های  تولیدکنندگان  برای   

ً
اخیرا گرچه  ا داد:  ادامه  وی 

خنک کننده خانگی الزاماتی تعیین شده تا کم مصرف ساخته شوند، اما 
مصرف انرژی این سیستم ها متأسفانه برای مصرف کنندگان چندان 
اهمیتی ندارد. با توجه به سهم 35 درصدی الکتروموتورها در   مصرف 
برق کشور،  در صورت بهینه سازی مصرف از طریق استفاده از  ورق های 
الکتریکی،  حدود ۱5 درصد که  معادل 4 هزار مگاوات است  کاهش 
مصرف خواهیم داشت که برای راه اندازی نیروگاه برق جهت تأمین  این 

میزان انرژی  باید بیش از 2 میلیارد دلار سرمایه گذاری شود.
به گفته طیب نیا تا زمانی که فرهنگ مصرف انرژی در کشور اصلاح نشود، 

نمی توان انتظار داشت اتفاق تازه ای در حوزه صنعت سبز رقم بخورد.
سرمایه گذاری 2.۳ میلیارد دلاری فولاد مبارکه در مسیر 

صنعت سبز
وی تصریح کرد: گروه فولاد مبارکه همواره سعی داشته در حوزه های 
مختلف پیشتاز باشد و در راستای تحقق صنعت سبز نیز همه ساله 
کنون برای  به صورت داوطلبانه اقدامات مهمی انجام داده؛ به طوری که تا

تبدیل شدن به صنعت سبز 2.3 میلیارد دلار سرمایه گذاری کرده است.

افزایش سرعت تولید فولاد الکتریکی برای رفع نیاز کشور 
جزو استراتژی های شرکت فولاد مبارکه است

مدیرعامل فولاد مبارکه در پنل تخصصی »فولادهای الکتریکی، مزیت ها 
و چالش ها« نیز گفت: افزایش سرعت تولید فولاد الکتریکی برای رفع نیاز 

کشور جزو استراتژی های این شرکت است.
محمدیاسر طیب نیا اظهار کرد: اینکه فرایند تولید یک کالا در داخل کشور 
ایجاد شود، مقدمه ای است تا مصارف آن نیز ایجاد شود و این اتفاق بارها 
تجربه شده است. شک ندارم هنگامی که تولید فولاد الکتریکی به صورت 
جدی در کشور آغاز شود، مصارف و تقاضای آن حتی تا دو برابر میزان 

کنونی افزایش پیدا خواهد کرد.
وی افزود: به دلیل اینکه در حال حاضر فولادهای الکتریکی در کشور 
ما تولید نمی شود، بسیاری از صنایع مرتبط با این محصول نیز شکل 
نمی گیرند؛ بنابراین فولاد مبارکه به عنوان یک شرکت پیشرو در تولید فولاد 
که این امر  الکتریکی برای رفع نیاز کشور، سرعت خود را بیشتر می کند؛ چرا

جزو استراتژی های این مجموعه است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی:
فولاد مبارکه می تواند در توسعه زنجیره فولاد کشور نقش 

فرابنگاهی و توسعه گر داشته باشد

 روح الله ایزدخواه، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در 
بازدید از غرفه گروه فولاد مبارکه در نمایشگاه بین المللی فولاد ۱403: گفت 
با توجه به تأمین نیمی از فولاد کشور توسط گروه فولاد مبارکه و گستره 
فعالیت های این مجموعه در زنجیره فولاد، این گروه یکی از برجسته ترین 
دارایی های صنعتی و به نوعی پیشانی صنعت کشور به حساب می آید که 

در توسعه زنجیره صنعت کشور نیز نقش ملی دارد.
وی افزود: فولاد مبارکه همواره در تنظیم بازار فولاد کشور نقش آفرین و 
در کنار دولت بوده و می تواند در توسعه محصولات فولادی، فولادهای 
آلیاژی، ورق های فولادی خاص، توسعه صنایع پایین دستی و بالادستی، 
حوزه معدن، محصولات میانی، محصولات جانبی و دیگر ابعاد زنجیره 

فولاد نقش فرابنگاهی و توسعه گر داشته باشد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:
فولاد مبارکه در تأمین انرژی الگوی دیگر صنایع کشور است

سید مصطفی میرسلیم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
بازدید از غرفه گروه فولاد مبارکه در نمایشگاه بین المللی فولاد ۱403، در 
مصاحبه با خبرنگار فولاد تصریح کرد: صنایع کشور ما اعم از خودروسازی، 
لوازم خانگی و صنایع نفت و گاز نیازمند محصولات فولادی هستند که 
خوشبختانه فولاد مبارکه به خوبی توانسته نیاز آنان را برآورده و علاوه بر 

تأمین نیاز داخلی، تولید مازاد خود را به دیگر کشورها صادر کند.
به گفته عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، فولاد مبارکه رویکرد 
جدیدی را پیش گرفته و در تولید فولادهای خاص نیز اقدامات ارزنده ای 
انجام داده؛ به طوری که باعث شده کشورمان از واردات بسیاری از 

محصولات بی نیاز شود.
میرسلیم اظهار امیدواری کرد این هدف گذاری در فولاد مبارکه قوت گرفته 

و این موفقیت نیز نظیر سایر موفقیت های این مجموعه حاصل شود 
و روند موفقیت در فولاد مبارکه اصفهان که یکی از شرکت های سودده 

کشور است تداوم یابد.
کید کرد: فولاد مبارکه برای تأمین  عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تأ
آب موردنیاز خود نیز از طریق بازچرخانی پساب شهرهای هم جوار 
کارخانه و خطوط تولید شرکت و همچنین از طریق سرمایه گذاری در 
پروژه انتقال آب از دریای عمان اقدامات مؤثری انجام داده است که این 
اقدامات جزو مزیت ها و توانمندی های این شرکت محسوب می شود. 
این مجموعه با سرمایه گذاری هایی که انجام داده توانسته است انرژی 
موردنیاز خود را تأمین و از شبکه برق سراسری بی نیاز شود که در این زمینه 

نیز الگوی دیگر صنایع کشور است.

رئیس هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد ایران:
محصولات فولاد مبارکه با حداقل کربن تولید می شوند

عباس نجفی زاده، در حاشیه برگزاری سمپوزیوم فولاد ۱403، در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد گفت: تکنولوژی فولاد مبارکه در تولید محصولات فولادی 
به گونه ای است که این شرکت، فولاد را با حداقل کربن تولید می کند؛ 

بااین حال باید به سمت تولید فولاد با تصاعد گاز Co2 صفر حرکت کنیم.
وی از کاهش پسماندهای فولادی به عنوان یکی از اهداف تولید فولاد 
سبز یاد و اضافه کرد: پسماندهای حاصل از تولید فولاد در کشورمان باید 

به نزدیک به صفر برسند تا اقتصاد چرخشی نیز محقق شود.
به گفته رئیس هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد ایران، دنیا در حال 
گر ایران طی سال های آتی  حرکت به سمت تولید فولاد سبز است و ا
به این سمت حرکت نکند، صادرات محصولات فولادی دچار مشکل 
که حذف رد پای کربن از فولاد خواسته اصلی مشتریان  خواهد شد؛ چرا
گر کربن از حد استاندارد بیشتر  بین المللی محصولات فولادی است و ا

باشد، مشکل ساز است.
 

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:
فولاد مبارکه از طریق بازیافت قراضه در حال تولید فولاد سبز 

است

رسول خلیفه سلطانی نیز در حاشیه برگزاری سمپوزیوم فولاد ۱403، ضمن 
مصاحبه با خبرنگار فولاد، پیرامون اقدامات موردنیاز در مسیر فولاد سبز 
گفت: فولاد مبارکه داری بزرگ ترین پلنت تولید آهن اسفنجی جهان است 
و با استفاده از قراضه در حال تولید محصولات فولادی است که همین 
شیوه تولید نشان می دهد فولاد مبارکه در حال بازیافت فولاد و به نوعی 

تولیدکننده فولاد سبز است.
بنا بر اظهارات دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، در حال حاضر 
بیش از ۹0 درصد فولاد ایران از آهن اسفنجی و قراضه تولید می شود؛ این 
در حالی است که هیچ کشوری در جهان بیشتر از 75 درصد فولاد خود را از 
این طریق تولید نمی کند؛ بنابراین ایران دارای بالاترین نرخ تولید و اعتبار 
در فولاد نسل سوم جهان است و این موضوع باید در محافل بین المللی 

به خوبی تبیین شود.

رهبر انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره ملی بزرگداشت ۹ هزار 
و ۸۰۰ شهید استان کرمانشاه:

محمدیاسرطیبنیا
مدیرعاملفولادمبارکه

روحاللهایزدخواه
عضوکمیسیوناقتصادیمجلسشورایاسلامی

سیدمصطفیمیرسلیم
عضومجمعتشخیصمصلحتنظام

عباسنجفیزاده
رئیسهیئتمدیرهانجمنآهنوفولادایران

رسولخلیفهسلطانی
دبیرانجمنتولیدکنندگانفولادایران

سندتفاهمفازیکافزایشظرفیتکارخانهاحیاءمستقیممجتمعفولادغدیرامضاشد
به گزارش ایراسین، مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز ضمن اشاره به امضای تفاهم نامه فاز یک افزایش ظرفیت کارخانه احیا مستقیم مجتمع فولاد غدیر نی ریز با شرکت MME گفت: در حال حاضر کارخانه تولید آهن اسفنجی فولاد غدیر با ظرفیت ۸۰۰ هزارتن در حال فعالیت است که به همت همکاران ما در 

واحد بهره برداری در سال مالی گذشته موفق به ثبت رکورد تولید به میزان ۸2۶، ۱۹2 تن و بیش از ظرفیت اسمی کارخانه شد. استفاده از تکنولوژی ایرانی پرد در تولید آهن اسفنجی در کشور یک اقدام جسورانه است که می تواند یک تحول جدید در صنعت فولاد کشور ایجاد کند. 

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در نشست خبری سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳ مطرح کرد؛

ضرورت تغییر سیاست گذاری ها برای حرکت دادن صنایع به سمت تبدیل شدن به صنعت سبز

ادامه در صفحه بعد  
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کاهش ۴۱ درصدی تولید فولاد ایران در ماه گذشته 
میلادی 

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از پترومتالز، امروز آمار انجمن 
جهانی فولاد در خصوص میزان تولید فولاد خام جهان در ماه 

سپتامبر و ۹ ماه نخست ۲۰۲۴ منتشر شد. 
انجمن جهانی فولاد گــزارش داد که میزان تولید فــولاد ایران در 
ماه سپتامبر )۱۱ شــهریور تا ۹ مهر ۱403( با کاهش 4۱.2 درصدی 
نسبت به ماه مشــابه ســال قبل به ۱.5 میلیون تن رسید. علت 
کاهش تولید فولاد ایران در ماه گذشته میلادی، محدودیت های 

برق بوده است.
تولید فولاد خام ایــران در ۹ ماه نخســت 2024 میلادی با کاهش 
3.۱ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل به 2۱.3 میلیون 

تن رسیده است. 
تولید فولاد دنیا در ماه سپتامبر با کاهش 4.7 درصدی نسبت به 
ماه مشابه سال قبل به ۱43.6 میلیون تن رسیده است. علت این 
کاهش قابل توجه، کاهش تولید فولاد چین در ماه سپتامبر بوده 
است. در ۹ ماه نخست 2024 نیز تولید فولاد دنیا ۱3۹4.۱ میلیون 

تن بوده که ۱.۹ درصد کمتر از مدت مشابه سال قبل است.

سالانه ۸ میلیارد کیلووات ساعت برق و ۵ میلیارد 
مترمکعب گاز و تلف می شود

مشاور سندیکای تولیدکنندگان صنعت برق گفت: سالانه ۵ 
میلیارد مترمکعب گاز و ۸ میلیارد کیلووات ساعت برق تلفات 
داریم که می توان با سرمایه گذاری بخشی از این انرژی را به 

چرخه برگرداند و از ناترازی جلوگیری کرد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایسنا، افشین شباب در 
نشست خبری »همایش تأسیسات؛ گلوگاه ناترازی انرژی« با اشاره 
به هدررفت انرژی در کشور، اظهار کرد: این مسئله به معنای این 
گر یک میلیون بشکه  است که تولید صیانتی نداریم، به طور مثال ا
نفت درجا داشته باشیم، تنها امکان برداشت ۸00 هزار بشکه 
گر تولید صیانتی نباشد، این میزان کمتر شده و  وجود دارد اما ا

500 هزار بشکه می رسد.
مشاور سندیکای تولیدکنندگان صنعت برق تحریم و دور بودن از 

تکنولوژی روز دنیا را نیز  در هدررفت انرژی  مؤثر دانست.

ح نیمه تمام صنعتی در نیمه نخست سال  ۱۷۱ طر
۱۴۰۳ در استان اصفهان به بهره برداری رسید

ح  مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: ۱۷۱ طر
نیمه تمام صنعتی با سرمایه گذاری ۹۰ هزار میلیارد ریال در 
نیمه نخست سال جاری در استان اصفهان تکمیل شد و به 

بهره برداری رسید.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایراسین، شاهین آذری اظهار 
داشت: با تکمیل و بهره برداری از طرح های یادشده برای 2 هزار 

و 544 نفر در بخش صنعت استان اصفهان اشتغال ایجاد شد.
وی ادامه داد: ۱3۹ طرح توسعه واحدهای صنعتی موجود با 
سرمایه گذاری 60 هزار میلیارد ریال و امکان اشتغال برای ۹ هزار 

و 357 نفر نیز در این مدت تکمیل شد و به بهره برداری رسید.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت اصفهان اظهار داشت: ۱5 فقره 
پروانه بهره برداری شرکت های دانش بنیان با سرمایه گذاری 3 
هزار و ۹60 میلیارد ریال و به کارگیری 4۹6 نیروی فنی و متخصص 

در واحدهای صنعتی استان صادر شده است.
آذری با اشاره به نام گذاری امسال به »جهش تولید با مشارکت 
ایجاد اشتغال،  تولید موجب  به  کرد: توجه  کید  تأ مردم« 

ارزش افزوده و ثروت می شود و مزایای دیگری نیز به همراه دارد.
وی خاطرنشان کرد: بیش از یک هزار و 200 پروژه نیمه تمام 
صنعتی در سه سال گذشته در سراسر استان اصفهان تکمیل 

و بهره برداری شد.

عدد خبر

درصد

میلیارد

طرح
غلامرضاسلیمی

معاونبهرهبرداریفولادمبارکه

مجیدفخاری
مدیربرنامهریزیفروشوحملمحصولاتفولادمبارکه

علیرضامولویزاده
مدیرمتالورژیوروشهایتولیدفولادمبارکه

کبرگلبو ا
مدیرعاملشرکتایریسا

حامدحسینولیبیک
مدیرعاملهلدینگآتیهفولاد

مدیرعامل»وکغدیر«بهعنوانمدیرشایستهفولادبرگزیدهشد
، به سرانجام رساندن پروژه های  به گزارش پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات آنلاین«، مدیرعامل هلدینگ بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر به عنوان مدیر شایسته سال فولاد در سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳ انتخاب شد. سید ابوتراب فاضل به دنبال رشد بیش از ۱۸ برابری سود هلدینگ صنایع و معادن غدیر

نیمه تمام مانند فولادسازی مجتمع فولاد غدیر نی ریز و فولادسازی یزد یک شرکت فولاد آلیاژی ایران در زیرمجموعه این هلدینگ و تأمین سرمایه جهت پیشبرد برنامه های »وکغدیر« به عنوان مدیر شایسته انتخاب شد. 

معاون اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:
فولاد مبارکه شایستگی آن را داشت که در سال جاری جایزه 

انجمن جهانی فولاد را دریافت کند

وحید یعقوبی، معاون اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران نیز در 
همین زمینه بیان کرد: فولاد مبارکه یکی از شرکت هایی است که همواره 
در حوزه نوآوری، فناوری و استفاده از تکنولوژی های روز دنیا در صنعت 
فولاد پیشگام بوده و نخستین شرکت فولادی کشور است که اقدام به 
تأسیس صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر کرده است؛ همچنین اقدامات 
این مجموعه در حوزه بومی سازی و توسعه تکنولوژی صنعت فولاد کشور 

نمونه ندارد.
وی گفت: فولاد مبارکه چند سالی است که در حوزه فراوری پسماندها و 
عناصر کمیاب، اقدامات ارزنده ای را در پیش گرفته و به موفقیت هایی نیز 
دست یافته است؛ در آینده ای نزدیک، شاهد گام های بیشتر فولاد مبارکه 

در حوزه توسعه تکنولوژی و بومی سازی خواهیم بود.
یعقوبی خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه مجموعه ای است که طی سال های 
اخیر در حوزه استفاده از توانمندی های ساخت داخل، نه فقط در صنعت 
فولاد، بلکه در بسیاری از صنایع معدنی و حتی در میان صنایع پتروشیمی 
و نفتی، توانسته به جایگاه قابل توجهی دست یابد که این امر برای صنعت 

فولاد کشور باعث افتخار است.
فولاد مبارکه در حوزه تاب آوری و پایداری نیز اقدامات 

ویژه ای داشته است
وی معتقد است در حوزه نوآوری و فناوری که بازیافت پسماند نیز جزو 
همین حوزه به حساب می آید، فولاد مبارکه شایستگی آن را داشت که در 
سال جاری، جایزه انجمن جهانی فولاد را دریافت کند؛ اما به دلیل شرایط 
موجود، این امر محقق نشد. فولاد مبارکه در حوزه تاب آوری و پایداری نیز 
اقدامات ویژه ای داشته و شایسته دریافت جایزه اجلاس اخیر انجمن 

جهانی فولاد در این زمینه بود.

معاون بهره برداری فولاد مبارکه:
راه اندازی نیروگاه های خورشیدی و بادی فولاد مبارکه پیش نیاز 

تولید فولاد سبز است

غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد مبارکه نیز در حاشیه نمایشگاه 
بین المللی فولاد ۱403 گفت: علی رغم وجود چالش انرژی و ناترازی برق 
برای صنایع کشور، شرکت فولاد مبارکه در سال گذشته 7.3 میلیون تن و 
گروه فولاد مبارکه ۱0.2 میلیون تن فولاد تولید کرد و در حال حاضر سهم 33 

درصدی در تولید فولاد کل کشور دارد.
به گفته سلیمی تولید فولاد سبز یکی از عوامل تحقق اقتصاد چرخشی 
است و به دلیل اینکه میزان قابل توجهی از فولاد کشور با فرایند کوره های 
قوس الکتریکی تولید می شود، ما نیز در مسیر تولید فولاد سبز حرکت 
می کنیم و فولاد مبارکه سال هاست که به حوزه اقتصاد چرخشی ورود 

پیدا کرده است.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه گفت:راه اندازی نیروگاه های خورشیدی 
و بادی فولاد مبارکه   از آن جهت اهمیت زیادی دارد که امکان استفاده 

شرکت از انرژی تجدیدپذیر را فراهم  می کند  و  این امر پیش نیاز مهمی برای 
تولید فولاد سبز  به شمار می آید.

مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصولات فولاد مبارکه در پنل 
تخصصی »فولادهای الکتریکی، مزیت ها و چالش ها«:

برگزاری پنل تخصصی در سمپوزیوم با ابتکار معاونت فروش و 
بازاریابی فولاد مبارکه

مجید فخاری مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصولات فولاد مبارکه 
و مدیـر پنـل تخصصـی »فولادهـای الکتریکـی، مزیت هـا و چالش هـا« 
گفـت: برگـزاری ایـن پنـل تخصصـی در راسـتای اسـتفاده هرچـه بیشـتر 
از ظرفیـت سـمپوزیوم فـولاد ۱403 و با ابتکار معاونـت فـروش و بازاریابی 
فولاد مبارکه با هدف توجه به تولید و فروش محصولات ویژه در دستور 

کار قـرار گرفت.
وی افزود: فولاد مبارکه با درک نقش و جایگاه خود به عنوان حلقه ای 
، رویکرد توسعه های  تأثیرگذار در زنجیره رشد اقتصادی و صنعتی کشور
کمّی و کیفی محصولات خود را بر مبنای فلسفه وجودی این شرکت و 
هم راستا با شعار محوری »خلق آینده بهتر« پیاده سازی و راهبری می کند. 
بر این اساس، با توجه به نیاز کشور به حل مشکل ناترازی برق در نقشه 
راه توسعه محصولات فولاد مبارکه، تولید فولادهای الکتریکی از جایگاه 

ویژه ای برخوردار است.
فخاری معتقد است که پیش بینی می شود با توجه به ظرفیت های موجود 
تولید الکتروموتور در کشور و همچنین ضرورت توسعه و بازسازی ظرفیت 
موردنیاز ترانسفورماتورها در بخش انتقال و توزیع برق، نیاز کشور به فولاد 
الکتریکی با بیشترین رشد نسبت به سایر محصولات فولادی، 20 درصد 

رشد خواهد کرد.
وی ادامه داد: در حال حاضر نیاز کشور ما به فولاد الکتریکی، سالانه 
به میزان 50 هزار تن است که پیش بینی می شود با توجه به  ضرورت 
تمرکز بر کاهش اتلاف انرژی، تجهیز و بازسازی زنجیره تولید و انتقال و 
، تقاضای بازار فولادهای الکتریکی در افق ۱4۱0 به  توزیع برق در کشور

 200 هزار تن افزایش یابد.

مدیر متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه در پنل تخصصی 
سمپوزیوم فولاد:

کاهش مصرف انرژی، افزایش راندمان تجهیزات الکتریکی و 
طول عمر تجهیزات با استفاده از فولادهای الکتریکی

علیرضا مولوی زاده، مدیر متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه هم در 
این پنل تخصصی گفت: استفاده از فولادهای الکتریکی منجر به کاهش 
مصرف انرژی، افزایش راندمان تجهیزات الکتریکی و طول عمر تجهیزات 

خواهد شد.
وی تصریح کرد: فولاد الکتریکی به دلیل خواص الکتریکی ویژه، نفوذپذیری 
مغناطیسی بالا و تلفات هسته کم که با نام های لمینیشن، سیلیکونی 
و ترانسفورماتور شناخته می شود، یکی از فولادهای پرکاربرد در صنایع 

الکتریکی است.
مولوی زاده با بیان اینکه فولادهای الکتریکی در ترانسفورماتورها، ژنراتورها 

و موتورهای الکتریکی کاربرد دارند، ادامه داد: کاهش مصرف انرژی، 
، کاهش آلودگی  افزایش راندمان تجهیزات الکتریکی و طول عمر تجهیز
صوتی و جلوگیری از اتلاف انرژی و افزایش دمای تجهیز، از مزایای استفاده 
از فولادهای الکتریکی است؛ ازاین رو برنامه میان مدت فولاد مبارکه برای 
تولید فولادهای الکتریکی، بهبود کمّی و کیفی تولید گریدهای الکتریکی 
 M330، غیرجهت دار به صورت محصول آماده، مشتمل بر گریدهای

M470، M530 و M600 است.
مدیر متالورژی و روش های تولید فولاد مبارکه خاطرنشـان کرد: برنامه 
بلندمـدت فـولاد مبارکـه تولیـد فولادهـای الکتریکـی بـا هـدف تولیـد 
گریدهای الکتریکی جهت دار است که بدین منظور، استقرار تجهیزات 
آنیـل و اسیدشـویی، نـورد خوشـه ای آنیـل دمـای بـالا، پوشـش دهی و 
عایـق مخصـوص ورق هـای الکتریکـی را در دسـتور کار خـود قـرار داده 

اسـت.

مدیرعامل شرکت ایریسا مطرح کرد:
ارائه محصول مدیریت پروژه »آفام« با شعار »از قرارداد تا 

کارخانه« توسط شرکت ایریسا

کبـر گل بـو، مدیرعامـل شـرکت ایریسـا، در حاشـیه بیست وششـمین  ا
نمایشـگاه بین المللـی فـولاد ۱403، در مصاحبه بـا خبرنگار فـولاد گفت: 
هم زمـان بـا برگـزاری سـمپوزیوم فـولاد ۱403، شـرکت ایریسـا محصـول 
مدیریـت پـروژه »آفـام« را بـا شـعار »از قـرارداد تـا کارخانـه« به صـورت 
مشـترک با یکی از شـرکت های ایرانـی ارائه کرده اسـت؛ ایـن محصول به 
مشـتریان این امکان را می دهد تا بتوانند پروژه های توسـعه ای خـود را 

مدیریـت کننـد.
وی افـزود: پـروژه »آفـام« بـه کارخانه هایـی کـه قـرار اسـت ایجـاد شـوند 
و یـا قصـد توسـعه دارنـد، کمـک می کنـد کـه پـروژه مربوطـه از لحظـه 
انعقـاد قـرارداد به صـورت کامـل و دقیـق مدیریـت شـود و یـا بـه عبـارت 
، از صفـر تـا صـد آن پـروژه توسـط یـک سـامانه هوشـمند کنتـرل و  دیگـر

مدیریـت شـود.
گلبو با بیـان اینکـه تمامـی ارکان PMBok )پیکره دانـش مدیریت پـروژه( 
ازجملـه مدیریـت هزینـه، مدیریـت منابـع، مدیریـت ریسـک و مدیریـت 
فعالیت هـا در ایـن سـامانه تعریـف شـده اسـت ادامـه داد: در حـال 
حاضـر توانسـته ایم ایـن محصـول نوآورانـه را در 6 شـرکت فـولادی کشـور 
نصـب و راه انـدازی کنیـم و ازآنجا کـه دیگـر شـرکت های فـولادی درصـدد 
توسـعه هسـتند، در نظـر داریـم ایـن محصـول را در سـایر شـرکت ها نیـز 

پیاده سـازی کنیـم.

مدیرعامل هلدینگ آتیه فولاد مطرح کرد:
فراهم سازی بستر حضور فعال فولاد مبارکه در بازارهای هدف و 

کشورهای منطقه توسط هلدینگ آتیه فولاد

حامدحسین ولی بیک، مدیرعامل هلدینگ آتیه فولاد نیز در حاشیه 
بیست و ششمین نمایشگاه بین المللی فولاد ۱403: در مصاحبه با خبرنگار 
فولاد گفت: هلدینگ آتیه فولاد در حوزه شناسایی موضوعاتی که در زنجیره 
تولید فولاد سبز وجود دارد، اقدامات مختلفی اعم از تأمین تکنولوژی های 
موردنیاز انجام داده و از کشورهای پیشرو در زمینه تولید فولاد سبز 
الگوبرداری کرده و با مشارکت شرکت های داخلی و خارجی مطالعه و 

امکان سنجی لازم را انجام داده است.
، بازار فولاد و به ویژه محصولات خاص  وی اظهار داشت: در حال حاضر
فولادی در داخل کشور و منطقه به شدت رقابتی شده؛ بنابراین حضور 
گروه فولاد مبارکه در جمع تولیدکنندگان فولاد منطقه اهمیت زیادی دارد 
که این مهم از طریق شرکت های بازرگانی زیرمجموعه هلدینگ آتیه فولاد 

در حال انجام است.
وی خاطرنشان کرد: ضرورت حضور فعال فولاد مبارکه در بازارهای هدف 
و کشورهای منطقه از طریق شـرکت های بازرگانی آتیه فولاد بیش ازپیش 
اهمیـت پیـدا کـرده کـه در ایـن راسـتا هلدینـگ آتیه فـولاد در سـال جـاری 
یـک شـرکت بازرگانـی در کشـور ترکیـه تأسـیس کـرده تـا از طریـق آن بتوانـد 
محصـولات فـولاد مبارکـه را در بـازار فـولاد ایـن کشـور و دیگـر کشـورهای 

جهـان عرضـه کنـد.
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خـبــــــــــــــــــر    
خبر بین الملل

فولاد مبارکه موفق به کسب نشان شش ستاره جایزه 
بین المللی IBPC از طریق طراحی و پیاده سازی 

سیستم یکپارچه مدیریت اقدامات تحولی شد.
حضور در ارزیابی های بین المللی فرصتی برای تبادل 

تجربیات و شناسایی فرصت های بهبود
محمد ناظمی هرندی، معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، با اشاره به 
کسب نشان شش ستاره توسط فولاد مبارکه در جایزه بین المللی 
IBPC گفت: شرکت در رقابت های بین المللی نه تنها فرصتی برای 
ارزیابی توانمندی های یک سازمان، بلکه ابزاری کلیدی برای رشد، 
نوآوری و ارتقای عملکرد آن به شمار می رود. حضور در این رقابت ها به 
معنای دریافت بازخورد و ارزیابی از سوی داورانی است که تخصص و 
تجربه بین المللی دارند و این امر به ما کمک می کند فرصت های بهبود 

ارزشمندی را شناسایی کنیم.
وی با اشـاره بـه اینکه ایـن رقابت هـا فضایی بـرای تبادل تجـارب موفق 
بـا سـایر شـرکت ها و سـازمان های پیشـرو ایجـاد می کنـد گفـت: ایـن 
ک گذاری دانـش می توانـد الهام بخـش نوآوری هـای جدیـد  اشـترا
بـرای مـا باشـد و بـه مـا کمـک کنـد بـا بهره گیـری از تجـارب دیگـران خود 

را ارتقـا دهیـم.
ناظمی هرندی افزود: کسب موفقیت در این رقابت ها ما را به عنوان یک 
سازمان پیشرو و نوآور در سطح بین المللی معرفی می کند. همچنین این 
موفقیت ها باعث افزایش انگیزه در میان کارکنان سازمان می شود و به 
آن ها خودباوری و انرژی لازم را می دهد تا همواره در مسیر ارائه بهترین 

راهکارها و بهبود فرایندها تلاش کنند.

طراحی و پیاده سازی سیستم یکپارچه مدیریت اقدامات 
تحولی برای اولین بار در کشور

مژده میرعنایت، رئیس نظام های تحول و مشارکت نیز در این زمینه 
گفت: ایده نظام مدیریت اقدامات تحولی از آنجا شکل گرفت که تعدد 
نظام ها و سیستم های مختلف در سازمان لزوم طراحی رویکردی که 
بتواند یکپارچگی و نظام مندی را به ویژه در حوزه اجرای پروژه ها و 
اقدامات تحولی ارتقا دهد، بیش ازپیش نمایان ساخته و این مورد یکی از 

خواسته های اصلی و مهم همکاران ما در سازمان بود.
وی افزود: کارگروهی متشکل از همکاران و نمایندگان نظام های مختلف 
)پیشنهادها، اهداف و استراتژی، ممیزی سیستم های مدیریت، 
پشتیبانی فنی مشتریان و...( در سال ۹۸ تشکیل و پس از طراحی اولیه 
و با کمک واحد IT سیستم مدیریت اقدام در سال ۱400 به بهره برداری 

کامل رسید.
میرعنایت درباره سیستم یکپارچه مدیریت اقدامات تحولی گفت: این 
الگو برای اولین بار در کشور طراحی و پیاده سازی شده و نوآورانه بودن 
این ایده و پیاده سازی موفق آن توجه داوران را در این دوره از رقابت های 
جایزه IBPC جلب کرد و موفق شدیم برای اولین بار نشان شش ستاره 

این جایزه را به دست آوریم.
سیستم مدیریت اقدامات تحولی در واقع منشأ شناسایی 

اقدامات تحول سازمانی است
نگین السادات میرهادیان، کارشناس نظام های تحول و مشارکت نیز در 
این خصوص گفت: سیستم مدیریت اقدامات تحولی در حال حاضر 
شامل نظام های اهداف و استراتژی ها، پیشنهادها، مدیریت دانش، 

ممیزی استانداردهای مدیریتی و... است که در واقع منشأ شناسایی 
اقدامات تحول سازمانی به شمار می آید و سالانه حدود ۱00 هزار پیشنهاد، 
2 هزار پروژه تحول و 50 هزار  اقدام جاری توسط این سیستم مدیریت 

می شود.
وی افزود: تعداد کاربران این سیستم روزانه به هزار کاربر می رسد و در سال 
جاری کارنامه تحول کمیته های تحول و کارنامه بهبود و تحول فردی به 
سیستم اضافه شده است. امیدواریم تا پایان سال جاری کارنامه بهره وری 

کارکنان نیز از طریق این سیستم در اختیار همکاران قرار بگیرد.
گفتنی است جایزه IBPC یک رقابت بین المللی به منظور شناسایی، به 
ک گذاری و تشـویق بهتریـن رویکردهای سـازمانی شرکت هاسـت.  اشـترا
ایـن رویکردهـا در حـوزه مدیریـت، بهـره وری، نـوآوری، کیفیـت، خدمـات 
مشـتری، پایـداری و یـا دیگـر حوزه هـای کسـب وکار و عملکـرد سـازمانی 

اسـت.
برندگان این جایزه به دلیل نوآوری و تأثیر مثبت شیوه های پیشنهادی 
خود در بهبود سازمانی و بهره وری انتخاب و به عنوان الگوهایی برای دیگر 
سازمان ها مطرح می شوند. مراحل حضور در این جایزه شامل چندین 
بخش است که به منظور اطمینان از شناسایی و ارزیابی بهترین رویکردها 

)Best Practice( در سازمان ها و شرکت ها طراحی شده است.
این جایزه از جوایز معتبر بین المللی است که زیر نظر شبکه جهانی 
بهینه کاوی )GBN(، انجمن بهبود تجارب برتر )BPIR( و مرکز تحقیقات 
تعالی سازمانی کشور نیوزلند برگزار می شود. بنیاد مدیریت کیفیت اروپا 
)EFQM( و سازمان کیفیت آسیا و اقیانوسیه )APQO( از حامیان این 

جایزه هستند.

محمدناظمیهرندی
معاونتکنولوژی

مژدهمیرعنایت
رئیسنظامهایتحولومشارکت

نگینالساداتمیرهادیان
کارشناسنظامهایتحولومشارکت

 IBPC اختصاص نشان شش ستاره جایزه بین المللی
به شرکت فولاد مبارکه

مگاپروژه نئوم عربستان سعودی

 به ۲۰ درصد فولاد جهان نیاز دارد

گفته سخنگوی پروژه مگاپروژه نئوم عربستان  به 
سعودی، ساخت وساز این کلان شهر عربستان سعودی در 

حال حاضر از ۲۰ درصد فولاد جهان استفاده می کند.
به گزارش  خبرنگار فولاد و به نقل از فولاد ایران، نئوم منطقه ای 
به مساحت ۱0200 مایل مربع در شمال غربی عربستان سعودی 
است که به عنوان یک پروژه بزرگ زندگی شهری که در سال 20۱7 
توسط محمد بن سلمان راه اندازی شد، به بزرگ ترین سایت 

ساخت وساز جهان تبدیل شده است.
این شهر خطی که در طول ۱05 مایل امتداد خواهد داشت 
می تواند ۹ میلیون نفر را در خود جای دهد. پروژه های دیگر 
 ۱2 ،Trojena عبارت اند از یک استراحتگاه زمستانی به نام
 Sindalah استراحتگاه جزیره ،Magna استراحتگاه مجلل به نام

.Oxagon و یک شهر صنعتی برنامه ریزی شده به نام
منار المنیف، مدیر ارشد سرمایه گذاری نئوم، در مجمع جهانی 
لجستیک در ریاض گفت: نئوم بزرگ ترین مشتری تدارکات 
خواهد بود. ما 20 درصد از بازار جهانی فولاد را شکل می دهیم. 
گر به تقاضای ما در زمینه آسانسور، سیمان و غیره نگاه کنید،  ا
خواهید دید که به زبان ساده، نئوم بزرگ ترین مشتری بازار فولاد 

در چند دهه آینده خواهد بود.
دکتر آندری کوتاس، مشاور صنعت فولاد با بیش از 20 سال 
 Steel On The تجربه و مدیر اجرایی رسانه خبری صنعت فولاد
Net، به نیوزویک گفت: این مقدار فولاد برای یک ساخت وساز 

بی سابقه  است.
که عربستان سعودی تولیدکننده بزرگ فولاد نیست،  ازآنجا
ج از کشور  احتمالاً آن ها مقدار زیادی از فولاد خود را از خار

خریداری می کنند. 
به گزارش بی بی سی، هزینه رسمی ساخت نئوم 500 میلیارد دلار 
گرچه تحلیلگران معتقدند که احتمالاً هزینه  پیش بینی می شود، ا
آن بسیار بیشتر خواهد بود. کل کشور در هشت سال گذشته ۱.3 
تریلیون دلار برای ساخت وساز و زیرساخت ها هزینه کرده است.

عربستان سعودی همچنین در حال آماده شدن برای میزبانی 
کسپو در  جام جهانی فوتبال در سال 2034 و نمایشگاه جهانی ا
سال 2030 است. انتظار می رود استادیوم جام جهانی به عنوان 
بخشی از نئوم ساخته شود و برای بازی های یک دهه آینده 

آماده شود.

بازار فولاد آسیا با توجه به بررسی های صورت گرفته در 
بازار فولاد چین و اعتماد بیشتر سرمایه گذاران برای خرید این 
محصولات بیانگر پویا ماندن این بازار تا پایان سال ۲۰۲۴ است.

به گــزارش خبرنگار فــولاد و بــه نقــل از فولاد ایــران، بررســی های 
بازارهای جهانی بیانگر افزایــش قیمت فلزات آهنــی و قراضه در 
سه ماهه چهارم سال جاری در آسیا است. این امر می تواند ناشی 
از انگیزه های اقتصادی پکن، افزایش تقاضــا و اختلال در عرضه 
قراضه باشد. البته این روند مثبت ممکن است به دلیل کاهش 
تقاضا در برخی از کشورهای منطقه محدود شود. درعین حال، 

شرایط بازار تحت تأثیر کاهش فشار صادرات چین خواهد بود.
بازار داخلی فولاد چین از اواخر سپتامبر و پس از اعلام اقدامات 
ک و مستغلات،  بانک مرکزی این کشور برای حمایت از بازار املا
رونــدی صعــودی داشــته اســت. ایــن منجر بــه افزایــش قیمت 
محصولات فولادی شد. افزایش قیمت فولاد در چین همچنین 
باعث بهبود حاشیه ســود برای تولیدکنندگان خارجی شد، زیرا 
فشــار بر بازار ناشــی از محصولات فولادی ارزان آن کشور کاهش 

یافت.
کتبر، پکن اقدامات بیشتری را برای تحریک اقتصاد اعلام  در ماه ا
کرد. به گفته فعــالان بازار، این امر احتمــالاً باعث افزایش اعتماد 
ســرمایه گذاران و بهبــود تمایل بــه خریــد در دوره ذخیره ســازی 

مجدد تا پایان سال می شود.
فولادسازان ویتنامی انتظار دارند که بازار داخلی فولاد در ماه های 
کتبر تا دسامبر تقویت شود. سه فصل گذشته با تقاضای کمتر  ا
و افزایش رقابت از ســوی چین روبه رو بود، اما قیمت ها در اواخر 
ســپتامبر شــروع به بهبود کردند. بازار انتظــار دارد کــه با کاهش 
فشار محصولات چینی، قیمت های ورق گرم و فولاد ساختمانی 
در سه ماهه چهارم پویایی مثبتی از خود نشــان دهند؛ ولی کره 
کتبر تا دسامبر اقدامات  جنوبی و تایوان ممکن است در ماه های ا

کافی برای حفظ خوش بینی رو به رشد نداشته باشند.
قابل ذکر است انجمن جهانی فولاد پیش بینی کوتاه مدت خود 
برای تقاضــای جهانی فولاد در ســال 2024 را کاهش داده اســت. 
انتظار مــی رود که حجم تولیــد 0.۹ درصد نســبت به ســال 2023 
کاهش یابد و به ۱.75 میلیارد تن برسد. درعین حال، انتظار می رود 
تقاضای جهانی فولاد در سال 2025 پس از سه سال متوالی کاهش 

به ۱.77 میلیارد تن با ۱.2 درصد رشد سالانه برسد.

بازار فولاد آسیا تا پایان سال ۲۰۲۴ 

پویا می ماند

آیینرونماییازسندتحولدیجیتالشرکتفولادشادگانبرایاولینباردرکشور
به گزارش دنیای معدن آیین رونمایی از سند تحول دیجیتال شرکت فولاد شادگان با حضور عباس نجفی زاده رئیس انجمن آهن و فولاد ایران، حسن نوایی مدیرعامل شرکت گسترش فناوری خوارزمی، محمد قبادی مدیرعامل شرکت ملی فولاد، مجتبی میرجعفری مدیرعامل شرکت آفرینش سامانه مهر، اصحاب 

رسانه و امین ابراهیمی مدیرعامل، عباسعلی تقوی معاون منابع انسانی و امور اجتماعی، رضا وکیلی معاون فروش و بازاریابی و عطا تفضلی معاون خرید شرکت فولاد خوزستان به میزبانی حسین تقی کهزاد مدیرعامل شرکت صنعت فولاد شادگان برگزار شد.

شعبه بانک ســپه مجتمع فولاد ســبا روز یک شنبه ۲۹ 
مهرماه با حضور مدیر شعب بانک سپه استان اصفهان 
و همراهان، مدیر مجتمع فولاد ســبا، مدیــر امور مالی 

فولاد مبارکه و جمعی از مسئولان و کارکنان این مجتمع افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در بخش آغازین این آیین، قاسم خوشدل پور، 
مدیر مجتمع فولاد سبا، ضمن قدردانی از زحمات مدیریت شعب استان 
برای افتتــاح این شــعبه در فولاد ســبا بیان داشــت: بانک ســپه ازجمله 
بانک هــای پیشــرو در صنعــت بانکــداری اســت و ان شــاءالله بتوانیــم از 

مزیت های این بنگاه اقتصادی به صورت برد-برد استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه فــولاد مبارکه برنامه های بســیار خوبی برای فولاد ســبا 
تدارک دیده اســت، ادامــه داد: پیگیر ورود نماد فولاد ســبا بــه بورس کالا 

هستیم تا محصولات سبا با نماد این شرکت به بازار عرضه شود.
به گفته خوشدل پور، برای توسعه مجتمع فولاد سبا برنامه های خوبی 
در نظر گرفته شده است و پیش بینی می شود استقلال فولاد سبا در آبان 
صورت خواهد گرفت. در همین راستا مدیریت پیگیر مزیت ها و تشکیلاتی 

است که باید برای کارکنان مهیا شود.
ارائه تسهیلات به کارکنان فولاد سبا از دیگر اولویت های 

مدیریت بانک سپه است
در ادامه این برنامه، مدیر شعب بانک سپه استان اصفهان ضمن عرض 
خداقوت به مدیران و کارکنان فولاد مبارکه و فولاد ســبا گفت: در ابتدای 
امر از نظر رده بندی، رتبه این شعبه چهار است و با گردش مالی که انجام 

خواهد شد تا پایان سال به شعبه درجه 2 ارتقا خواهد یافت.
ایوب تابانی افزود: همکاران بنده از 5 ماه پیش پیگیری کردند که بانک 
سپه اولین شعبه بانک های جدید در این مجتمع باشد. بانک سپه که 
اولین بانک ایرانی اســت، در ســال ۱3۹۹ با چند بانک دیگر ترکیب شد و 
این امر موجب گردید اولین بانک ایران به بزرگ ترین بانک با 22۱ شعبه 
و 70 هزار میلیارد تومان منابع ســپرده در اســتان اصفهان تبدیل شــود؛ 
بنابراین انتظار می رود در بخش هــای ریالی، اعتباری، اعتبار اســنادی، 
ضمانت نامه هــا، تســهیلات ریالــی و ارزی، ســپرده ها و حواله هــای ارزی 

همکاری های خوبی با مجتمع فولاد سبا داشته باشیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به برنامه های بانک سپه برای کارکنان 
فولاد سبا اشــاره کرد و افزود: ارائه تســهیلات به کارکنان فولاد سبا از دیگر 
اولویت های مدیریت بانک سپه است که در آینده نزدیک دراین باره نیز 

اقدامات مقتضی انجام خواهد شد.
در ادامه این جلسه، محمد میزبانی، مدیر مالی فولاد مبارکه نیز بانک سپه 
را از شرکای تجاری کسب وکار خوشنام فولاد مبارکه خواند و تصریح کرد: 
این بانک سابقه درخشانی از خود در فولاد مبارکه به یادگار گذاشته است.

وی اظهــار امیــدواری کرد بانک ســپه در ادامــه برنامه هــا و فعالیت های 
موفقیت آمیز خود در فولاد مبارکه، در مجتمع فولاد سبا نیز در حوزه ارائه 
تسهیلات به کارکنان فولاد ســبا، فرایندهای مالی، فرایندهای اعتبارات 
اســنادی )LC(، همکاری با پیمانــکاران و... با موفقیــت به فعالیت های 

خود ادامه دهد.

افتتاح شعبه بانک سپه در مجتمع فولاد سبا

در آستانه فرارسیدن هفته پدافند غیرعامل و در راستای آموزش، 
گاهی بخش و توسعه فرهنگ امنیت و دفاع غیرعامل، با همکاری و  آ
مشارکت مدیریت های حراست و دبیرخانه پدافند غیرعامل، آموزش 
و توسعه سرمایه های انسانی، ارزیابی و راهبری امور شرکت ها و واحد 
امنیت سایبری گروه فولاد مبارکه، در روز شنبه ۲۸ مهرماه سال جاری 
در سالن همایش های ساختمان تحقیقات فولاد مبارکه، دوره آموزش 
تخصصــی پدافنــد ســایبری در بخــش صنعــت بــا حضــور ۱۲۷ نفــر از 
کز راهبردی گروه فولاد مبارکه  کارشناسان و تکنسین های شاغل در مرا

و شرکت ذوب آهن اصفهان برگزار شد.

برگزاری دوره آموزش تخصصی پدافند سایبری 
در بخش صنعت در فولاد مبارکه
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خبر  کوتاه

شما و فولاد

پاسخ مسئولان

 خـبــــــــــــــــــر    

بـا توجـه بـه اهمیـت عملیـات اجرایـی پروژه هـا و 
ح هـای توسـعه در دسـت اجـرای فـولاد مبارکـه  طر
و نقشـی کـه ایـن پروژه هـا به عنـوان پیشـران در 
توسـعه های زیرسـاختی کشـور ایفـا می کنـد، روز شـنبه ۲۸ مهرمـاه، 
مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره فولاد مبارکه، به همراه جمعی از 
معاونان و مدیران شـرکت، از روند پیشـرفت پروژه خـط انتقال آب 
دریای عمان به فلات مرکزی، عملیات احداث نیروگاه خورشیدی 
۶۰۰ مگاواتـی واقـع در منطقـه کوهپایـه، اقدامـات و دسـتاوردهای 
صنـدوق سـرمایه گذاری خطرپذیـر فـولاد مبارکـه، تولیـد گریدهـای 
جدید فـولادی در مجتمع فـولاد سـبا و فعالیت های اثربخـش فولاد 
مبارکه در حوزه مسئولیت های اجتماعی در منطقه شرق اصفهان 

بازدیـد کردنـد.

رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه در بازدید  از فولاد سبا:
تولیـد انبـوه محصـولات جدیـد در فـولاد سـبا بـرای تکمیـل 
زنجیره فولادهای با ارزش افزوده بالا در کشـور حائز اهمیت 

است
 

محسن صالحی نیا، رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه در جریان 
بازدیـد  از فـولاد سـبا در مصاحبـه بـا خبرنـگار ایراسـین گفـت: ورق گـرم 
تولیـدی مجتمـع فـولاد سـبا در تنظیـم بـازار ورق گـرم در کشـور بسـیار 
مؤثـر اسـت. در واقـع می تـوان گفـت ایـن محصـول انحصـاراً در فـولاد 
مبارکه و مجتمع فولاد سـبا تولید می شـود و بخش عمده ای از صنایع 
مختلـف کشـور از محصـولات فـولاد سـبا اسـتفاده می کننـد. همچنین 
لازم اسـت کـه در شـرایط تحریـم، این مجتمـع در کنـار حفظ و اسـتمرار 
تولید بـا ارتقای کیفـی و توسـعه و تنـوع محصـولات، نیازهـای داخلی را 

تأمیـن کنـد.
وی ضمـن ابـراز خرسـندی از تولیـد محصـولات جدیـد در فـولاد سـبا 
گفـت: بنـا بـر اسـتراتژی هایی کـه در فـولاد مبارکـه به عنـوان شـرکت 
مـادر تعریـف شـده، بایـد ایـن تولیـدات کـه بـر اسـاس ظرفیـت صنعتـی 
و اقتصـادی تعریـف شـده اند، در بـازه زمانـی مشـخص بـه تولیـد انبـوه 
برسند تا علاوه بر تکمیل زنجیره فولادهای با ارزش افزوده بالا در کشور 
برای مصرف داخلی، در آینده شاهد صادرات این محصولات باشیم.

لزوم حمایت از دانش بنیان ها برای استفاده از 
فرایندهای نوآورانه

 رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد مبارکه در ادامه، در بازدید از صندوق 
سـرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه گفـت: فولاد مبارکـه برای تحقق 
اسـتراتژی خـود در افـق ۱4۱0، چـه از منظـر ظرفیت تولیـد فـولاد و چه از 
منظـر تولیـدات مرتبـط و افزایـش کیفـی محصـولات، بایـد نـوآوری را در 
که  دسـتور کار خود قـرار دهد و خـود را بـه ابزارهـای روز مجهز کنـد؛ چرا
، با توجه به  خرید تکنولوژی و تأمین فرایندهای نوآوری از خارج کشور

شرایط و قیمت های موجود در دنیا، مقرون به صرفه نیست؛ از سویی، 
ظرفیت های علمی بسـیار خوبی در فولاد مبارکه به عنوان یک شرکت 
برتر و همچنین در کشـور ما وجود دارد که می توانیم آن ها را متناسـب 
با شـرایط اقتصادی فعلی به خوبی ارتقا دهیـم و از آن اسـتفاده کنیم و 
این امـر را به عنـوان یـک مسـئولیت بر عهـده خـود احسـاس می کنیم. 
عـلاوه بـر ایـن، سیاسـت های محـوری کـه از بالاتریـن مرجـع کشـور تـا 
سـطح وزارتخانـه ابـلاغ می شـود، ایجـاب می کنـد مـا شـرکت های فنـاور 
و نخبگان را که در بالاترین سـطوح دانشـگاهی کشور مشغول فعالیت 
هسـتند، شناسـایی و گرد خود جمع کنیم و از این شرکت ها که عمدتاً 
مربـوط بـه بخـش خصوصـی هسـتند و از بالاتریـن درجـات علمـی و 
دانشـگاهی برخوردارنـد، حمایـت کنیـم تـا بـه اهـداف خـود برسـیم. 
همچنین جـا دارد از خدمات صندوق سـرمایه گذاری خطرپذیر فولاد 
مبارکـه اصفهـان کـه براسـاس شـاخص ها و ارزیابی هـا در کشـور پیشـرو 
اسـت تشـکر کنیـم و مـا قطعـاً در مسـیر توسـعه ایـن صنـدوق از آن هـا 

حمایـت خواهیـم کرد.

رئیـس انجمـن مدیریـت فنـاوری و نـوآوری ایـران در بازدیـد از 
ح کـرد: صنـدوق سـرمایه گذاری خطرپذیـر فـولاد مبارکـه مطـر
کوسیسـتم نـوآوری و اقتصـاد   نقـش مؤثـر فـولاد مبارکـه در ا
دانش بنیـان کشـور بـا راه انـدازی صنـدوق سـرمایه گذاری 

خطرپذیـر

 در جریـان ایـن بازدیـد، مهـدی محمـدی، رئیـس انجمـن مدیریـت 
فنـاوری و نـوآوری ایـران و مشـاور اسـتراتژی نـوآوری گـروه فـولاد مبارکـه 
نیـز گفـت: فـولاد مبارکـه طـی سـال های اخیـر سـرمایه گذاری خوبـی 
در حـوزه فنـاوری و نـوآوری انجـام داده و بـا حضـور در عرصـه نـوآوری و 
فنـاوری و راه انـدازی صنـدوق سـرمایه گذاری خطرپذیـر نقـش مؤثـری 
کوسیسـتم نـوآوری و اقتصاد دانش بنیان کشـور داشـته اسـت و در  در ا
کوسیستم  این زمینه در کشور پیشران اسـت. حضور فولاد مبارکه در ا
نـوآوری نیاز به برنامه و مسـیری داشـت که مشـخص کند فـولاد مبارکه 
در آینـده بایـد در چـه موضوعاتـی سـرمایه گذاری کنـد. بـر ایـن اسـاس 
بـرای فـولاد مبارکـه سـه پیشـران تعریـف شـده اسـت کـه اولین پیشـران 
اساسی انقلاب صنعتی 4 و هوشمندسازی است. بر این اساس، فولاد 
مبارکه بایـد در حوزه هـوش مصنوعـی و اینترنت اشـیا سـرمایه گذاری و 
از آن هـا در زمینـه تکمیـل زنجیـره فـولاد و خلـق کسـب وکارهای جدیـد 
اسـتفاده کنـد. در گام دوم، فـولاد مبارکـه بایـد در اقتصـاد چرخشـی و 
فناوری های مربـوط بـه پایـداری محیط زیسـت سـرمایه گذاری کند. با 
توجه بـه اینکـه فـولاد بـا محیط زیسـت ارتبـاط مسـتقیمی دارد و آینده 
ایـن صنعـت بـه آن وابسـته اسـت، فـولاد مبارکـه بایـد بـر ایـن بخـش نیز 
تمرکز بیشـتر داشـته باشـد. در گام سـوم فولاد مبارکه نیاز دارد بر حوزه 
تولیـد محصـولات و مـواد جدیـد هـم تمرکـز و سـرمایه گذاری بیشـتری 

داشـته باشـد، زیـرا امـروز نمی تـوان فقـط بـه تولیـد محصـولات تجـاری 
کثـری محصـولات بـا  در صنعـت فـولاد بسـنده کـرد و بایـد تولیـد حدا

ارزش افـزوده بالاتـر را بیش ازپیـش در دسـتور کار خـود قـرار داد.

مدیر مجتمع فولاد سبا در جمع اعضای هیئت مدیره شرکت 
فولاد مبارکه خبر داد؛

تا پایان سال به ظرفیت اسمی، یعنی ۱.۶ میلیون تن خواهیم 
رسید

مدیر مجتمع فولاد سبا نیز در جریان بازدید اعضای هیئت مدیره فولاد 
مبارکه از مجتمع فولاد سبا گفت: طی 6 ماه اول امسال در مجتمع فولاد 
سبا به ظرفیت ۸04 هزار تن تولید رسیدیم و چنانچه محدودیت برق 
نداشته باشیم، تا پایان سال به ظرفیت اسمی، یعنی ۱.6 میلیون تن 

خواهیم رسید.
، با بیان اینکه آغاز عملیات اجرایی مجتمع فولاد  قاسم خوشدل پور
سبا از سال ۱376 و به عنوان زیرمجموعه شرکت ذوب آهن اصفهان آغاز 
شد و در سال ۸۱ به بهره برداری رسید، اظهار کرد: اولین ذوب کوره قوس 
مجتمع فولاد سبا در بهمن سال ۸۱ انجام شد و تا سال ۸5 این شرکت به 

تولید 20 هزار تن در ماه رسید.
گذار شد. پس از  وی افزود: در سال ۱3۸5 این مجتمع به فولاد مبارکه وا
آن با ایجاد پلنت های کوره قوس الکتریکی و ماشین ریخته گری شماره 2 
و قفسه 7 نورد، ظرفیت مجموعه به یک میلیون و 600 هزار تن تولید فولاد 

در سال ۱3۹7 ارتقا یافته است.
خوشدل پور ضمن ابراز ناخرسندی از ناترازی انرژی و توقف خطوط تولید 
و با بیان اینکه هنوز تولید به اندازه ظرفیت اسمی نرسیده است، تصریح 
کرد: طی شش ماه اول امسال به ظرفیت ۸04 هزار تن تولید رسیدیم و 
چنانچه محدودیت برق نداشته باشیم تا پایان سال به ظرفیت اسمی 

یعنی ۱.6 میلیون تن خواهیم رسید.
وی میزان تولید سال گذشته مجتمع فولاد سبا را یک میلیون و 460 

هزار تن اعلام و اضافه کرد: امسال سعی داریم به ظرفیت اسمی برسیم.
مدیر مجتمع فولاد سبا اضافه کرد: ما در مجتمع فولاد سبا به رکورد 
تولید روزانه 5 هزار و ۸04 تن رسیدیم و امیدواریم تا پایان ماه نیز بتوانیم 

این رکورد را تکرار کنیم.
وی افزود: اجرای پروژه هات شارژ از فولادسازی تا نورد 30 درصد کاهش 

مصرف برق را دنبال دارد.
خوشدل پور با بیان اینکه استراتژی ما برای رسیدن به اهداف گروه فولاد 
مبارکه افزایش ظرفیت تولید تا 2.5 میلیون تن تا سال ۱4۱0 است، گفت: 
تنوع در سبد محصولات نیز از دیگر وظایف ماست و در این خصوص، در 

شش ماهه نخست امسال 7 گرید ویژه را تولید کردیم.
وی افزود: چنانچه به تولید انبوه این گریدهای ویژه برسیم، می توانیم 

اهداف فولاد مبارکه در زمینه تنوع سبد محصولات را محقق سازیم.

محسنصالحینیا
رئیسهیئتمدیرهشرکتفولادمبارکه

مهدیمحمدی
رئیسانجمنمدیریتفناوریونوآوریایران
ومشاوراستراتژینوآوریگروهفولادمبارکه

قاسمخوشدلپور
مدیرمجتمعفولادسبا

بازدید مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره فولاد مبارکه از پروژه های توسعه گروه

یک هلدینگ معدنی و فولادی ایرانی دیگر 

عضو انجمن جهانی فولاد شد

شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر عضو 
انجمن جهانی فولاد شد.

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایراسین، هیئت مدیره 
انجمن جهانی فولاد اعضای خود را برای سال 2024 /2025 
میلادی انتخاب کردند، این اعضا همچنین در معرفی اعضای 
عادی انجمن از شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر 
به مدیرعاملی سیدابوتراب فاضل به عنوان یک عضو جدید 
انجمن جهانی فولاد نام بردند. علاوه بر این شرکت ایرانی، 
شرکت هایی از رومانی، لیبی، آمریکا، گرجستان و آلمان نیز 

به عنوان اعضای عادی جدید انجمن معرفی شدند.
پیش از وکغدیر در میان فولادسازان ایرانی، هلدینگ توسعه 
معادن و صنایع معدنی خاورمیانه، شرکت فولاد مبارکه و شرکت 

فولاد ارفع نیز به اعضای انجمن جهانی فولاد پیوسته بودند.
انجمن جهانی فولاد یکی از بزرگ ترین انجمن های صنعتی 
دنیاست و اعضای آن در همه کشورهای بزرگ تولیدکننده فولاد 
کنده هستند. اعضای این انجمن حدود ۸5 درصد از  جهان پرا

تولید جهانی فولاد را در اختیار دارند.

۹۱۳****۰۷۶
لطفاً مسـئولان محترم توضیح دهند صندوقی که اخیراً 
فولاد مبارکه جهت افزایش حقوق بازنشسـتگی کارکنان 
فـولاد ایجـاد کـرد در چـه مرحلـه ای اسـت؟ همچنیـن 
اقدامـات فـولاد مبارکـه را درخصـوص بهبـود دریافتـی 
کارکنانی که از طریق صندوق فولاد بازنشسـته می شوند 

تشـریح فرماینـد.
۹۱۳****۵۷۴

لطفاً بفرمایید آیا فولاد مبارکه برنامه ای برای رفع اختلاف 
حقوقی بازنشسـتگی مشـمولان صنـدوق فـولاد و تأمین 

اجتماعی دارد یا خیر؟
۹۱۳****۳۹۹

بـا توجـه بـه ابـلاغ قانـون نقل وانتقـال بیـن صندوق های 
بازنشسـتگی و ابـلاغ آیین نامـه اجرایـی آن، آیـا امـکان 
درخواسـت جابه جایـی از صنـدوق فـولاد بـه تأمیـن 

اجتماعـی بـرای همـکاران وجـود دارد؟
۹۱۳****۳۵۵

چرا بعد از این همه سـال که فولاد مبارکه مشمول قانون 
خصوصـی شـده اسـت، هـم فـولاد مبارکـه و هـم صنـدوق 
نسـبت بـه تغییـر صنـدوق بـه تأمیـن اجتماعـی اقدامـی 
انجـام ندادنـد؟ واقعـاً در حـق بازنشسـتگان صنـدوق 
فـولاد ظلـم بزرگـی شـده اسـت. من بـا پوزیشـن یکسـان با 
همکار مشـمول صندوق تأمین اجتماعی نصف ایشـان 

دریافتـی دارم.
۹۱۳****۱۵۳

لطفـاً در ادامـه برگـزاری میزگـرد مربـوط بـه صندوق هـای 
بازنشستگی که روز دوشنبه 30 مهرماه برگزار شد، جلسه 
دیگـری در یکـی از روزهـای پنج شـنبه در سـالن نگیـن 

سپاهانشـهر برگـزار شـود.
همکاران  گرامی دارای شماره های  ۴۲۸****۹۱۳ 
و    ۵۶۸****۹۱۳ ضمـن تشـکر از ارتبـاط شـما با خبرنامه 
فولاد به اطلاع می رسـاند پیام شما دریافت و جهت اخذ 

پاسخ برای مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.

روابط عمومی فولاد مبارکه اعلام کرد با عنایت به جلسه 
پرسش    وپاسخ در برنامه استودیو شیشه ای رادیو فولاد 
که روز دوشنبه )30 مهر(  با حضور معاون سرمایه انسانی 
و سایر مدیران ذی ربط این معاونت با محوریت صندوق 
بازنشســتگی برگــزار شــد، بــه اطــلاع مخاطبــان محتــرم 
می رساند مشــروح کامل این جلسه در صفحه 6  همین 

شماره منتشر شده است.

واحدذوبیککارخانهفولاددرتیکمهداشتعطیلشد
به گزارش می متالز، »شاهرخ صادق پور« اعلام کرد: به دنبال ارسال فیلم مربوط به انتشار دود سفید توسط واحد صنعتی فولاد واقع در تیکمه داش و پس از ارزیابی های لازم به دلیل خلل در سیستم فیلتراسیون، واحد ذوب این واحد صنعتی تعطیل شد. آلودگی هوای ایجادشده توسط کارخانه فولاد بخش 

خصوصی فوق، به علت نقص فنی در سیستم فیلتراسیون کنترل کننده آلاینده های هوا به وجود آمده بود و با توجه به بازدید کارشناسان محیط زیست و اخطاریه صادره، فرایند فعالیت واحد ذوب این واحد جهت تعمیر و نگهداری سیستم فیلتراسیون آن از روز اول آبان ماه تعطیل شد.
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خـبــــــــــــــــــر    
خبر بین الملل

با حضور علیرضا کاظمی معاون سرمایه انسانی 
فولاد مبارکه، سید مهدی رضوی مدیر منابع انسانی 
شرکت فولاد سبا، بهزاد کمال پور مدیر امور اداری و 
ابراهیم کاظمی مدیر سازماندهی و طبقه بندی مشاغل فولاد مبارکه، 
به سؤالات کارکنان و بازنشستگان مشمول صندوق فولاد شرکت 
ح  که در زمینه های مختلف و به صورت تلفنی و ارسال پیامک مطر

می شد، پاسخ داده شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در آغاز این برنامه، علیرضا کاظمی، معاون سرمایه 
انسانی فولاد مبارکه، ضمن ابراز خرسندی از حضور در این برنامه و ارتباط 
با همکاران و بازنشستگان گفت: موضوع صندوق فولاد یکی از موضوعات 
پرتکراری است که طی برنامه های مختلف، ازجمله در تالار گفت وگوهایی 
که در حوزه معاونت سرمایه انسانی برگزار می شد، به این موضوع نیز 
که تالارهای گفت وگو با ظرفیت محدودی انجام  پرداخته ایم؛ اما ازآنجا
می شود، بر آن شدیم تا این گونه مباحث پرتکرار را از طریق خبرنامه، 
رادیوفولاد و سایر رسانه های شرکت که طیف بیشتری از همکاران به آن 

دسترسی دارند مطرح و تبیین کنیم.
وی در پاسخ به سؤالی درباره تدابیر اندیشیده شده برای رفع اختلاف 
حقوق بازنشستگان صندوق فولاد با صندوق تأمین اجتماعی گفت: 
باور ما این است که مطالبه همکاران در قالب مطالبی که درباره صندوق 
بازنشستگی بیان می کنند یک نگرانی جدی است. این در حالی است که 
با قاطعیت می توان گفت تعداد زیادی از همکاران مؤثر حال حاضر فولاد 
کنون در شرکت  مبارکه جزو همین خانواده حدود ۱600 نفری هستند که ا
شاغل و از مشمولین صندوق بازنشستگی فولاد هستند؛ بنابراین مطمئن 
باشند که دغدغه همکاران به خوبی شنیده می شود و تلاش خواهیم کرد 

در مسیر برآورده کردن نگاه و انتظارات آن ها گام برداریم.
وی در خصوص چگونگی کاهش اختلافات در پرداخت کارکنان مشمول 
صندوق بازنشستگی فولاد و تأمین اجتماعی گفت: گام نخست برای 
حل هر مسئله بیان واقعیات است. بعد از آن باید به سمت برآورده کردن 
انتظارات حرکت کنیم. واقعیت جامعه در حال حاضر این است که ارگانی 
که شخص در آن مشغول فعالیت است از محل منابع خود صرفاً مجاز 
است به افرادی کمک کند که رابطه مستقیم استخدامی با آن شرکت 
دارند؛ بنابراین در واقع دریافتی های همکاران، از روزی که جذب فولاد 
مبارکه می شوند تا روز پایانی، اعم از حقوق و مزایا و پاداش آن ها در قالب 
چارچوب و مقررات در اختیار مدیریت شرکت است. در این فرایند تمامی 
تلاش بر این است که انگیزه های مادی و معنوی جذابی فراهم کنیم. 
همکاران می پرسند وقتی رابطه کاری آن ها با شرکت فولاد مبارکه قطع 
می شود، فولاد مبارکه چه برخوردی با آن ها خواهد داشت. در پاسخ به 
این سؤال باید گفت در آن زمان سهام داران شرکت در مجامع عمومی در 

خصوص میزان خدمات و امکانات متعلقه تصمیم گیری خواهند کرد.
در همین زمینه، سید مهدی رضوی، مدیر منابع انسانی فولاد سبا گفت: 
گرچه فولاد مبارکه در برقراری مستمری در زمان بازنشستگی اختیاراتی  ا
ندارد و فرمول میزان مستمری صرفاً در اختیار صندوق بازنشستگی 
فولاد یا تأمین اجتماعی است، مدیریت شرکت به هیچ عنوان نسبت به 
همکارانی که با ضوابط صندوق بازنشستگی فولاد بازنشسته شده اند 

بی اعتنا نبوده و همواره در راستای منافع آن ها تلاش کرده است.
کید بر اینکه این فعالیت ها در دو حوزه متمرکز شده است گفت:  وی با تأ
در حوزه اول طی کردن یک مسیر قانونی برای ملزم کردن صندوق 
بازنشستگی فولاد برای رفع این اختلاف و تبعیضی است که در پرداخت ها 
بین مستمری بگیران این صندوق ها وجود دارد. در این  خصوص، 
فعالیت های قانونی انجام داده ایم که در ادامه به آن خواهیم پرداخت و 
در حوزه دوم نیز با اخذ مجوز از هیئت مدیره و مجمع، اقدامات حمایتی 
از شاغلان و بازنشستگان تابع صندوق فولاد انجام داده ایم تا بتوانیم 
در بخشی که امکان قانونی برای کم کردن رفع اختلاف وجود ندارد، از 
این محل ها، اختلاف را برای آن ها جبران کنیم که همکاران به آن اشاره 

خواهند کرد.
 مدیر منابع انسانی فولاد سبا در ادامه با تشریح تاریخچه ای از تلاش ها و 
اقداماتی که برای کم کردن این میزان اختلاف انجام شده گفت: باتوجه به 
اینکه این صندوق در زمان تأسیس صندوقی نوپا و دارای منابع درآمدی 
زیادی بود و خروجی اندک بود، صندوقی بسیار خوب و جذاب برای 
بازنشستگان فولاد بود و حتی پس از خصوصی سازی شرکت فولاد 
مبارکه در سال ۱3۸6 و تقریباً تا حدود سال ۱3۹2 نیز که دولت تصمیم 
گرفت صندوق فولاد را با کلیه ذی نفعان و دارایی های آن از زیرمجموعه 
وزارت صنایع معادن سابق به زیرمجموعه وزارت تعاون منتقل کند، 
که تأمین  این وضعیت نسبتأ مطلوب ادامه داشت؛ اما طبیعتأ ازآنجا
اجتماعی نیز یکی از زیرمجموعه های وزارت تعاون بود، آن وزارتخانه به 
لحاظ یکپارچگی و هماهنگی در اداره صندوق های زیرمجموعه به مرور 
کم کرد و اولین اقدام  ضوابط سخت گیرانه تری را بر صندوق فولاد نیز حا
آن نیز این بود که از سوی صندوق فولاد به فولاد مبارکه ابلاغ و مقرر 
کرد برخلاف دیدگاه و خواست مدیریت شرکت در آن زمان برای کسور 
بازنشستگی پرداختی کارکنان سقف در نظر گرفته شود. دستورالعملی 
که خود مقدمه ای برای پرداخت در زمان بازنشستگی محسوب می شد 
و همین دستورالعمل شرکت را با چالش مواجه کرد و متأسفانه شرایط 
به مرور با بیشتر شدن خروجی های صندوق بازنشستگی فولاد دچار 

مشکلات عدیده تری شد.
، مدیر امور اداری فولاد مبارکه، در  در ادامه این میزگرد، بهزاد کمال پور
خصوص اقداماتی که این شرکت برای بازنشستگان صندوق بازنشستگی 

فولاد انجام داده است، گفت: این اقدامات را به دو دسته کلی می توان 
تقسیم کرد؛ اول اقداماتی که بیشتر از جنس تعاملی و پیگیری برای حل 
مسائل صندوق بوده است و بخش دوم اختیارات حمایتی است که خود 
شرکت در این زمینه داشته است. مدیریت فولاد مبارکه همواره در مجامع 
سالیانه تلاش کرده است که مصوبه هایی را برای میزان پرداخت ها به 
بازنشستگان از سهام داران اخذ کند. به طور مشخص در مجمع سال 
گذشته، موضوع سرمایه گذاری برای بازنشستگان و کمک معیشتی 
ح شد که شرکت  به کارکنان صندوق فولاد در زمان بازنشستگی مطر
نسبت به پرداخت آن اقدام کند. این موضوع امسال نیز در مجمعی که 
در تیرماه برگزار شد مجدداً مورد بررسی و بحث گذاشته شد و الحمدالله 
کلیات آن مورد موافقت مجمع قرار گرفت و مقرر است سازوکار اجرایی این 
صندوق توسط یک کمیته متشکل از سرمایه گذاران و سهام داران اصلی 
شرکت بررسی و مورد تصویب قرار گیرد و پس از آن، سازوکار اجرایی آن به 
مرحله پیاده سازی برسد. در این راستا آورده خود فولاد مبارکه از جنس 
سرمایه گذاری وارد صندوق می شود و منافع حاصل از این سرمایه گذاری 
بین بازنشستگان توزیع می گردد که احتمالاً به صورت ماهانه یا دوره های 
ح دارد به صورت کمک  دو یا سه ماهه که بستگی به تصویب کلی طر
معیشتی بدون اینکه با نگاه پرداخت مستمری اصلی به کارکنان باشد 
که مستمری اصلی از سوی صندوق بازنشستگی  تقسیم می گردد؛ چرا
که فعلاً وجود دارد و ان شاءالله شرایط آن نیز بهبود خواهد یافت پرداخت 
می شود. نکته حائز اهمیت این است که مصوبات این طرح به تأیید 
مدیریت و هیئت مدیره و سهام داران شرکت رسیده است و از ماه های 

آینده وارد فاز اجرا می شود.
در ادامه این برنامه، سیدمهدی رضوی، در پاسخ به سؤال یکی از 
همکاران مبنی بر اینکه چرا فولاد مبارکه در زمان خصوصی سازی اقدامات 
عاجل تری انجام نداده است، گفت: سیستم های منابع انسانی برای اجرا 
باید فرایند خاص خود را طی کند تا دستورالعمل ها جاری شود و نتایج آن 
مشهود گردد و همان گونه که اشاره شد، خصوصی سازی در سال ۱3۸5 
اتفاق افتاد؛ اما طرح طبقه بندی مشاغل سال ها بعد اجرایی شد که 
همان گونه که بسیاری از همکاران به خاطر دارند مابه التفاوت های آن 
نیز به همکاران پرداخت شد و حدود 4 تا 5 سال طول کشید تا ضوابط و 
کم شود. واقعیت امر این است  الزامات قانون کار به طور کامل بر شرکت حا
که همان گونه که اشاره شد، در آن مقطع زمانی صندوق فولاد از وضعیت 
خوبی برخوردار بود و برای میزان پرداخت ها هم سقفی وجود نداشت و 
اساساً الزام و نیازی برای این کار نبود که شرایط را تغییر دهیم و به سمت 

صندوق دیگری که سقف داشت برویم.
وی ادامه داد: از آن زمان به بعد با بروز مشکلات در صندوق بازنشستگی 
اقدامات و پیگیری های قانونی متعددی را در جلسات مختلف از طریق 
کانال های متعدد سیاسی و اجتماعی با مسئولان صندوق بازنشستگی 
فولاد داشته ایم. در سال ۱3۹۸ از رأی هیئت عمومی دیوان عدالت اداری 
که برای یک شرکت مشابه صادر شده بود استفاده و در فرصت بسیار 
کوتاهی با اجرای رأی از دی ماه همان سال با مجوزی که از مدیرعامل 
دریافت کردیم، میزان پرداختی به صندوق بازنشستگی را با فرمول 
گرچه صندوق از ابتدا با این  صندوق تأمین اجتماعی یکسان کردیم، ا
موضوع مخالفت نموده است و به خوبی می داند که این اقدام مقدمه ای 
برای درخواست های بعدی است. لیکن از آن پس با یک گروه نمونه 
آزمایشی متشکل از کارکنان مشمول صندوق فولاد و در اختیار گرفتن 
مشاوران و وکلای توانمند موضوع را در دیوان عدالت اداری تقریباً با 30 
شکایت به طرفیت صندوق بازنشستگی فولاد مطرح کرده ایم تا مستمری 
این افراد با سقف و فرمول تأمین اجتماعی پرداخت شود و خوشبختانه 
تعداد زیادی از این شکایت ها برخی در هیئت های بدوی و برخی هم 
در هیئت تجدیدنظر دیوان عدالت اداری رأی موافق گرفته و به نتیجه 

رسیده است.
رضوی تصریح کرد: نکته حائز اهمیت این است که خوشبختانه زمانی 
که این اتفاق افتاد مطلع شدیم سایر شرکت های فولادی نیز به تبعیت از 
فولاد مبارکه درباره کارکنان خود نیز این روند را اجرا کردند و خبر خوبی که 
به تازگی در این حوزه منتشر شده این است که بازنشستگانی که بعد از رأی 
دیوان عدالت اداری بازنشسته شده و رأی مثبت داشته اند خوشبختانه 

بازنشستگی آن ها با فرمول تأمین اجتماعی در حال پرداخت است.
وی در پاسخ به این سؤال که وضعیت کارکنان امانی مشمول صندوق 
بازنشستگی فولاد هنگام بازنشستگی چگونه است گفت: پس از گرفتن 
رأی از دیوان عدالت اداری ما به سمتی حرکت می کنیم که این رأی به 
یک رأی عمومی تبدیل شود که برای همه ذی نفعان قابل اجرا باشد؛ لذا 
به همین منظور در هیئت عمومی دیوان طرح دعوا شده است. البته به 
این میزان بسنده نکرده و در واقع هم زمان گام دوم نیز کلید خورده است 
و آن اینکه تمامی همکارانی که فعلاً در شرکت شاغل و مشمول صندوق 
ح شکایت نمایند و این  بازنشستگی هستند همانند 30 نفر قبلی طر

گانه رأی موردنظر را اخذ نمایند. همکاران نیز به صورت جدا
مدیر منابع انسانی فولاد سبا در ادامه اظهار داشت: بر اساس قانون 
جدیدی که سال گذشته دیوان عدالت اداری وضع نمود، چنانچه کسی 
بنا دارد شکایتی را در دیوان مطرح نماید ابتدا باید درخواست خود را 
گر  به سازمان مطالبه شونده به صورت کتبی ارائه کند و ظرف سه ماه ا
ح شکایت آغاز می شود و  سازمان موردنظر جواب نداد آن موقع طر
که ما حدود یک ماه پیش فرم ها را بین همکاران توزیع کردیم و این  ازآنجا
درخواست های کتبی را به صندوق فولاد منعکس نموده ایم، ان شاءالله 
در فاز سوم این اقدامات که حدود دو ماه دیگر مهلت سه ماهه قانونی 

آن به اتمام می رسد لازم است تک تک ۱600 نفر در سامانه دیوان عدالت 
اداری طرح شکایت کنند.

در ادامه میزگرد، ابراهیم کاظمی، مدیر سازماندهی و طبقه بندی مشاغل 
فولاد مبارکه نیز درباره اقدامات جبرانی گفت: مدیریت شرکت به طورکلی 
دغدغه های زیادی در این باره دارد و اقدامات گسترده ای انجام داده 
که به دو بُعد معیشت و آتیه همکاران معطوف است. در بخش معیشت 
اقدامات خلاقانه ای انجام شده اند و در خصوص اقدامات که مربوط به 
گرچه با محدودیت ها و موانعی مواجهیم و  آتیه همکاران می شود نیز ا
باید در قالب چهارچوب ها و فرایندهای سازمان اجرا شود، اما این رویکرد 
را نیز در دو بخش خرید سهام برای کارکنان و بخش صندوق بازنشستگی 
تکمیلی برای همکاران پیش برده ایم. در این زمینه تلاش شده است که 
از بازار سرمایه سهم های خوبی ازجمله سهم فولاد مبارکه از محل ذخیره 
کد بود و در پایان به آن ها پرداخت  سنوات همکاران که پیش ازاین را
می شد برای آن ها خریداری شود. با این اقدام پرداختی همکاران که 
کد بود فعال می شود و به این ترتیب همکاران به میزان  به صورت را
مختلف نسبت به سابقه و شغل هم از این سهام برخوردار می شوند و هم 
به صورت سالانه آن از سود آن بهره مند می گردند. هنگام بازنشستگی هم 
با آزاد شدن این سهم می توانند به طرق مختلف و به صلاح دید خود از آن 
استفاده کنند. به طورکلی مجموعه اقدامات شرایطی فراهم خواهد کرد 
که همکاران هنگام بازنشستگی با آسودگی خاطر بیشتری مواجه باشند.

در ادامه این نشست، سید مهدی رضوی، در پاسخ به این سؤال که 
چرا به جای خرید سهام، اقدامی صورت نگرفت تا صندوق بازنشستگی 
فولاد به تأمین اجتماعی تغییر کند گفت: در واقع ایدئال مدیریت 
گر محقق شود تمامی مسائل به خودی خود  شرکت نیز همین است که ا
حل می شود؛ اما همان گونه که اشاره شد، اینکه فولاد مبارکه بتواند 
به خودی خود صندوق بازنشستگی را تعویض کند از اختیارات شرکت 
خارج است. ضمن اینکه جابه جایی صندوق دو شرط دارد؛ شرط لازم 
اینکه صندوق فولاد بپذیرد ما از تحت پوشش آن خارج شویم که به نظر 
می رسد با استقبال صندوق نیز مواجه شویم؛ ولی شرط کافی آن این 
است که صندوق سازمان تأمین اجتماعی هم ما را به عنوان مشارک جدید 
کنون این اتفاق نیفتاده و سازمان تأمین اجتماعی،  بپذیرد؛ درحالی که تا
علی رغم اینکه با مدیران کل تأمین اجتماعی مختلف در استان ارتباط 
مستقیم و جلسات متعدد داشته ایم، به دلیل وجود محدودیت های 

کنون با این موضوع موافقت نکرده است. قانونی تا
در ادامه این گفت وگو، بهزاد کمال پور، مدیر امور اداری شرکت در پاسخ 
به این سؤال که آیا امکان اعطای گروه یا هرگونه اقدام تشویقی دیگر 
برای همکارانی که در آستانه بازنشستگی هستند وجود دارد یا خیر 
گفت: به طورکلی تمامی تصمیمات برای ارتقای همکاران مشمول طرح 
طبقه بندی مشاغل مصوب وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی است؛ 
بنابراین امکان پرداخت هرگونه گروه به افراد در غیر از چهارچوب این 
مصوبه امکان پذیر نیست؛ کمااینکه چنین اقدامی اساساً مشکلی را حل 
نمی کند. مشکل اصلی صندوق سقفی است که برای دریافتی کارکنان 
در دوران بازنشستگی و مستمری آن ها در صندوق بازنشستگی فولاد در 
نظر گرفته شده است و بنابراین هرگونه اضافه کردن گروه کمکی به سقف 

پرداختی آن ها نمی کند.
پس از آن، علیرضا کاظمی، معاون سرمایه انسانی فولاد مبارکه، در پاسخ 
به این سؤال که آیا برای همکارانی که فرزندان آن ها در آستانه ازدواج قرار 
دارند یا کارکنانی که می خواهند ازدواج کنند تسهیلات یا کمک هزینه ای 
در نظر گرفته شده است یا نه گفت: سال گذشته مصوبه ای را با موضوع 
ازدواج و فرزندآوری از هیئت مدیره محترم شرکت دریافت کردیم و از آن 
کنون این مصوبه هم برای شاغلان و هم برای بازنشستگان در هر دو  پس تا
صندوق بازنشستگی فولاد و تأمین اجتماعی جاری شده است. بر اساس 
مصوبه ای که در این طرح آمده است، هرگاه یکی از همکاران یا فرزندان 
بازنشستگان ازدواج نمایند از اعطای وام و هدیه معادل ریالی سکه و محل 
برگزاری جشن بهره مند می شوند که پیش از این نیز اطلاع رسانی شده و 

کنون از این طرح استفاده کرده اند. بسیاری از همکاران تا
در ادامه، بهزاد کمال پور، مدیر امور اداری فولاد مبارکه، در پاسخ به این 
سؤال که آیا میزان پرداخت های برخی موارد ازجمله کمک هزینه های 
ورزشی و تسهیلاتی نظیر سفرهای کوتاه و بلندمدت تغییری ایجاد 
می شود یا نه گفت: همان گونه که قبلاً اشاره شد، در پایان مجامع سالیانه، 
یکی از مصوبات گرفتن موافقت سهام داران برای پرداخت این گونه موارد 
به بازنشستگان شرکت است. قدر مسلم این است که این بودجه دارای 
سقف مشخص و میزان پرداخت آن در ردیف های مختلف متفاوت 
است و بیشتر تلاش می شود که موارد رفاهی و مناسبتی بازنشستگان 

مدنظر قرار گیرد.
در ادامه این میزگرد، رضوی در پاسخ به این سؤال که تا چه زمان همکاران 
باید منتظر موفقیت یا عدم موفقیت این پیگیری ها باشند گفت: 
به هرحال تمامی اقدام ها در قالب یک فرایند در حال انجام است و اجرای 
آن از نظر حقوقی در حیطه اختیارات فولاد مبارکه نیست و باید از طریق 
دیوان عدالت اداری انجام شود؛ بنابراین اطلاع دقیقی از زمان رسیدگی 
شعب دیوان عدالت اداری به این پرونده نداریم؛ اما قدر مسلم این است 

که به جد و با تلاش مضاعف آن را در حال پیگیری هستیم.
 علیرضا کاظمی، معاون سرمایه انسانی فولاد مبارکه، در جمع بندی این 
میزگرد گفت: واقعیت این است که همیشه در پندار ما، کارکنان سرمایه 
اصلی فولاد مبارکه هستند و این شرکت همواره به این امر افتخار نموده 
است؛ ازاین رو نگاه مدیریت شرکت به کارکنان نگاه حمایتی و سپاسگزاری 

علیرضاکاظمی
معاونسرمایهانسانیفولادمبارکه

سیدمهدیرضوی
مدیرمنابعانسانیفولادسبا

بهزادکمالپور
مدیراموراداری

ابراهیمکاظمی
مدیرسازماندهیوطبقهبندیمشاغلفولادمبارکه

تشریح اقدامات فولاد مبارکه در دو حوزه آتیه کارکنان و صندوق بازنشستگی فولاد
در میزگرد معاونت سرمایه انسانی فولاد مبارکه انجام شد؛

تولید فولاد در کوره های قوس الکتریکی 

آلمان به اوج رسید
تولید فولاد آلمان در سپتامبر ۲۰۲۴ با رشد ۳.۹ 
درصدی به ۲.۹۹ میلیون تن رسید. تولید در کوره های قوس 

الکتریکی نیز ۳۵.۷ درصد افزایش یافت.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از آرتان پرس، انجمن فولاد 
آلمان )WV Stahl( گزارش داده است که این کشور در سپتامبر 
2024 توانست تولید فولاد خود را به 2.۹۹ میلیون تن برساند که 
این رقم نسبت به سپتامبر 2023 به میزان 4.3 درصد بیشتر 

است.
تولید فولاد در کوره های مبدل در این ماه با 7 درصد کاهش به 
۱.۹۹ میلیون تن رسید. در حالی که تولید در کوره های قوس 
الکتریکی به ۹۹6 هزار تن افزایش یافت. این افزایش 35.7 درصد 

نسبت به ماه قبل و 25.۹ درصد نسبت به سال گذشته بود.
در مقابل، تولید آهن خام با 7.6 درصد کاهش به ۱.۹7 میلیون 
تن رسید. با این حال، تولید فولاد نوردشده در سپتامبر با رشد 
۹.7 درصدی نسبت به ماه قبل، 2.5۸ میلیون تن بود که 7.۹ 

درصد نسبت به سال گذشته افزایش نشان داد.
در بازه زمانی ژانویه تا سپتامبر 2024، تولید فولاد آلمان 4 درصد 
نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت و به 2۸.36 
میلیون تن رسید. فولاد تولیدشده در کوره های مبدل با 
افزایش ۱.5 درصدی به ۱۹.۹6 میلیون تن و تولید در کوره های 
قوس الکتریکی با رشد ۱0.4 درصدی به ۸.4 میلیون تن رسید.

همچنین تولید آهن خام در این بازه ۱.6 درصد افزایش یافت و 
به ۱۸.37 میلیون تن رسید. تولید فولاد نوردشده نیز با رشد 3.2 

درصدی به 24.25 میلیون تن بالغ شد.
طبق گزارش مرکز GMK، آلمان یکی از ۱0 کشور بزرگ تولیدکننده 
فولاد در جهان است. این کشور در سال 2023 با کاهش 3.۹ 
درصدی تولید، 35.4 میلیون تن فولاد تولید کرد. آلمان در سال 

2023 در رتبه ۸ فهرست تولیدکنندگان برتر جهان قرار گرفت.
در سال 2023، تولید فولاد در کوره های مبدل به 25.63 میلیون 
تن و در کوره های قوس الکتریکی به ۹.۸۱ میلیون تن کاهش 
یافت. همچنین تولید آهن خام به 23.63 میلیون تن و تولید 
فولاد نورد شده به 30.64 میلیون تن رسید که 3.6 درصد نسبت 

به سال قبل کاهش داشت.

چین با وجود کاهش پیش بینی شده، همچنان به 
صادرات حجم زیادی فولاد ادامه خواهد داد؛ اما این روند با 
چالش هایی مانند تعرفه ها و کاهش تقاضای داخلی روبه رو 

است.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از آرتان پــرس، چین قصد دارد 
صادرات فــولاد خود را در ســال 2025 حــدود ۹0 تــا ۱00 میلیون تن 
کاهش دهد. این در حالی است که پیش بینی می شود این رقم در 
سال 2024 به ۱۱0 میلیون تن برسد. با وجود کاهش پیش بینی شده 
در صادرات، این رقم همچنان در سطح رکورد خواهد ماند، زیرا 
تولیدکنندگان فولاد محلی برای مقابله با مازاد ظرفیت و تقاضای 

داخلی ضعیف تلاش می کنند.
مصرف داخلی فولاد در چین در سال های اخیر به دلیل بی ثباتی 
ک و مستغلات تضعیف شده  اقتصادی و مشکلات در بخش املا
اســت. درعین حال، تولیــد فولاد ثابت مانده اســت کــه منجر به 
عرضه بیش ازحد می شود. تولیدکنندگان فولاد محلی این حجم 
را بــا قیمت های رقابتــی صادر می کننــد که به دلیــل هزینه های 
تولیــد پایین تــر می تواننــد آن را تحمــل کننــد. این امــر منجر به 
افزایش چشــمگیر صــادرات از این کشــور بــه بالاترین ســطح در 
ســال های 20۱4-20۱6 شــد. به طور خاص، در ســال 2023، میان 
صادرات به ۹0.3 میلیون تــن و در ۹ مــاه اول ســال 2024 به ۸0.7 

میلیون تن رسید.
چین در سال 2025 احتمالاً با افزایش تقاضای جهانی فولاد، حجم 
صادرات رکورد را حفظ خواهد کرد. شرکت های اصلی فولاد چین، 
ازجملــه Baoshan Iron & Steel، نیــز قصــد خود را بــرای افزایش 

حمل ونقل اعلام کرده اند.
در عین حال، رشــد ســریع صادرات فــولاد چین باعث شــکایت 
تعدادی از کشــورها، ازجمله ترکیه و اندونزی شده است که قبلاً 
تعرفه های ضددامپینگ را برای محافظت از تولیدکنندگان محلی 
اعمال کرده بودند. در مجموع، 2۸ پرونده دادرسی تجاری علیه 

فولاد چین در سال 2023 تشکیل شد.
گرچــه فــولاد و گروه هــای صادراتی چیــن هشــدار می دهند که  ا
اختلافات تجــاری و تقویــت ارز صــادرات را در ســال 2025 مختل 
خواهد کــرد، امــا تحلیلگــران و بازرگانان معتقدند کــه به هرحال 
تولیدکنندگان چینی سطح قیمتی پیدا خواهند کرد که به آن ها 

اجازه می دهد صادر کنند.
خطر اصلی دیگر برای صــادرات فولاد چین، ســرکوب مالیات بر 
ارزش افزوده توسط پکن است. طبق گفته تحلیلگران، صادرات 
بدون پرداخت مالیات در سال 2023 حدود یک سوم کل حجم 
محصولات حمل شده را تشــکیل داده است. لو تیجون، معاون 
رئیس انجمن آهن و فولاد چین، هفته گذشته گفت که مقامات 

تیمی را برای بررسی صادرات غیرقانونی فولاد تشکیل داده اند.
همان طور کــه GMK Center پیش تر گــزارش داده بود، چین در 
سال 2023 به میزان ۱.0۱۹ میلیارد تن فولاد تولید کرد که 0.6 درصد 
نسبت به سال 2022 افزایش داشت. روند نزولی صنعت فولاد این 

کشور پس از دو سال متوالی کاهش تولید متوقف شده است.

چین صادرات فولاد خود را در سال ۲۰۲۵ 

کاهش خواهد داد

جهشتقاضایبرقایالاتمتحده
به گزارش فولاد ایران، وزارت انرژی ایالات متحده یک بسته حمایت مالی 2 میلیارد دلاری را برای توزیع بین ۳2 پروژه در ۴2 ایالت اعلام کرد. هدف از این پروژه ها بهبود انعطاف پذیری شبکه برق بیان شده است. برای حدود یک دهه، تقاضا برای برق در ایالات متحده ثابت بوده است. در دهه 2۰۱۰ این تقاضا به 

کز داده شده که مصادف با فشار برای برق رسانی کامل به همه چیز است. چالش پیش روی شرکت های برق ایالات متحده می تواند بسیار جدی شود زیرا پیش بینی های آینده تقاضای رشد را بین ۴ تا ۱۵ درصد بین امسال تا 2۰2۹ نشان می دهد. اوج خود رسید. ایالات متحده وارد عصر مرا

ادامه در صفحه بعد  
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BHPبهدلیلریزشسدبرزیلدرسال2015 شکایتچندمیلیاردیاز
به گزارش فولاد ایران،  قربانیان ریزش سد در برزیل در سال 2۰۱۵، از شرکت معدنی BHP با ادعای میلیاردها یورو شکایت کرده اند. رسیدگی مقامات حقوقی بریتانیا به حادثه ریزش سد زباله ای فاندائو برزیل در سال 2۰۱۵ تقریباً نه سال پس ازاین حادثه در حال انجام است. این شکایت یکی از بزرگ ترین در نوع 

خود در تاریخ حقوقی انگلیس است و BHP می بایست تا ۴7 میلیارد دلار )۴۳.2۹ میلیارد یورو( غرامت به حدود ۶2۰,۰۰۰ قربانی بپردازد. چهل وشش منطقه برزیل، ۶۵ مؤسسه مذهبی و 2۰۰۰ کسب وکار نیز علاوه بر ۶2۰۰۰۰ مدعی طلب خسارت از BHP هستند. 

 خـبــــــــــــــــــر     خـبــــــــــــــــــر    

38

5

15

پیشرفت پروژه آهن اسفنجی بیجار به ۳۸ درصد 
رسید

در جلســه بررســی عملکرد شــرکت صنایع فولاد کردســتان 
که با حضور معاون برنامه ریزی و امور شرکت های هلدینگ 
»ومعــادن«، مدیرعامــل، معاونین و مدیــران این شــرکت در 
محل شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات برگزار شد، 
آخرین وضعیت پروژه های مهم فولاد کردستان مورد بررسی 
و ارزیابی قرار گرفت و گزارشــی جامع از پیشــرفت پروژه آهن 

اسفنجی بیجار ارائه شد.
بــر اســاس ایــن گــزارش، پــروژه آهن اســفنجی بیجــار با ســرعت 
قابل قبولی در حال انجام اســت و انتظار مــی رود در موعد مقرر 
به بهره برداری برسد؛ همچنین، پیشرفت فیزیکی تجمیعی این 

پروژه در حال حاضر به 3۸ درصد رسیده است.
در ادامه جلسه کریم رستمی زاده، مدیرعامل شرکت صنایع فولاد 
کردستان گزارشی تفصیلی از وضعیت پروژه فولادسازی قروه ارائه 
کرد و ضمن اشــاره به مشــکلات و موانع پیش روی این پــروژه، از 
نهایی شــدن قرارداد با یک شــرکت صاحب تکنولــوژی اروپایی 
برای تهیه اسناد مهندسی و ساخت تجهیزات خبر داد که این 
اتفاق، گامی مهم در جهت پیشــرفت این پروژه پیشــران کشــور 

محسوب می شود.
در بخش دیگری از این جلسه، ســایر موضوعات و موانع پیش 
روی پروژه هــای شــرکت مــورد بحــث و تبــادل نظــر قــرار گرفت و 

راهکارهای مناسبی برای رفع آن ها ارائه شد.

  کمبود ۵ میلیون واحد مسکونی در کشور

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: هم اکنون با کمبود بیش 
از ۵ میلیون واحد مسکونی مواجهیم و باید از همه شیوه های 

نوین ساخت مسکن حمایت کنیم.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایراسین، علیرضا نوین با 
اشاره به ضرورت حمایت از ایده های جدید برای افزایش سرعت 
ساخت مسکن اظهار داشت: اقشار دهک های پایین با مشکلات 
عدیده ای در حوزه مسکن مواجه هستند و باید برای تأمین 

سرپناه آن ها فکر اساسی کنیم.
کید بر ضرورت بهره مندی از  عضو کمیسیون عمران مجلس با تأ
ظرفیت صنعتی سازی ساختمان برای افزایش سرعت و کیفیت 
ساختمان ها عنوان کرد: برای این امر باید از تکنولوژی ها جدید 
جهانی استفاده کنیم، با شیوه های سنتی ساخت مسکن 
کاری پیش نخواهیم بود و حتماً باید به سمت صنعتی سازی 

حرکت کنیم.

بازگشت ۱۵ درصدی حقوق دولتی

طبق لایحه بودجهه ۱۴۰۴، دولت موظف است ۱۵ درصد از 
حقوق دولتی معادن را در حسابی ویژه نزد خزانه داری کل 

کشور نگهداری کند.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از فولادبان، این سهم به تناسب 
پرداختی هر استان و شهرستان، با اولویت شهرستان هایی 
که معادن در آن ها قرار دارند، هزینه خواهد شد. این اقدام 
با هدف بهبود زیرساخت ها و تقویت توسعه مناطق معدنی 

انجام می شود.
براساس تبصره 6 این لایحه، شرکت های بزرگ صنعتی مانند 
گل گهر و چادرملو موظف به پرداخت 55 درصد از بهای کلوخه 
استخراجی خود به سازمان توسعهٔ معادن و صنایع معدنی ایران 
هستند. این تصمیم با هدف ساماندهی بهره برداری معادن و 
تقویت مشارکت های منطقه ای در صنعت معدن کاری کشور 

اتخاذ شده است.

عدد خبر

درصد

میلیون

درصد

است. همکاران گرامی باید توجه داشته باشند که مدیریت ارشد سازمان 
همواره در جلسات متعددی بر حل مشکل صندوق بازنشستگی کارکنان 
کیدهای مدیرعامل شرکت بر حل این  کید داشته اند و ما نیز پیرو تأ تأ
مشکل همت گمارده ایم. ضمن اینکه در حال حاضر ۱600 نفر از کارکنان 
مشمول صندوق بازنشستگی فولاد در فولاد مبارکه مشغول فعالیت 
هستند و تعداد زیادی از مدیران فعلی شرکت نیز در این زمره قرار دارند؛ 
بنابراین همکاران اطمینان خاطر داشته باشند که این عزیزان با در نظر 
گرفتن منافع جمع دغدغه حل این مشکل را دارند و این امر همان نقطه 
قوتی است که خود به پیگیری و حل این مشکل کمک مضاعفی می کند.
وی در ادامه سخنان خود خاطرنشان کرد: در نظر داشته باشیم که 
کمیت کشور امروز به این نتیجه رسیده است که صندوق بازنشستگی  حا
فولاد به یک معضل برای آن تبدیل شده است و طی سه هفته قبل 
اتفاق خوبی که برای صندوق بازنشستگی فولاد کشور افتاد انتخاب 
یکی از مدیران توانمند کشور به سمت مدیریت عامل این صندوق بود؛ 
فردی که سوابق بسیار خوبی در حوزه های مالی، اجرایی و اداری است و 
گاهی از چالش ها و قطعاً با ارائه راهکارهای  به طورقطع با درک واقعیات و آ
مناسب وارد این عرصه شده  و انتظار می رود دوره حضور ایشان دوره ای 

ثمربخش و امیدآفرین باشد.
کید بر اینکه حجم بسیاری از فعالیت ها در زمینه های مختلف  وی با تأ
از سوی مدیریت شرکت و خاصه معاونت سرمایه انسانی انجام شده 
است، اضافه کرد: در تلاشیم که اطلاع رسانی این اقدامات را زمانی انجام 
دهیم که کارها به نتیجه رسیده باشد که به طور مشخص در خصوص 
حل مشکل صندوق بازنشستگی فولاد ابتدا سایر ذی نفعان در این حوزه 
ازجمله سایر فولادسازان و معدنکاران مشمول صندوق بازنشستگی فولاد 
را با خود همراه کردیم تا در فاز هماهنگی و هم افزایی و هم صدایی قرار 
گیریم و توقعات خود را به گوش مسئولین برسانیم. نتیجه این اقدامات 
به این منجر شده است که امروز رؤسای محترم قوه های قضاییه، مجریه 
و مقننه مشکلات و دغدغه های همکاران مشمول صندوق بازنشستگی 
فولاد را به خوبی می دانند؛ گواه این گفته این است که در سال گذشته که 

رئیس جمهوری شهید به فولاد مبارکه آمدند، از تریبون گفت وگو با ایشان 
فقط یک مطالبه و آن هم حل کردن مشکل صندوق بازنشستگی فولاد 

بود که مطرح شد.
وی با بیان اینکه همچنین در دولت جدید نیز این انتظار و دغدغه به 
اطلاع رئیس جمهوری محترم و وزیر کار و رفاه اجتماعی رسیده است، 
خاطرنشان کرد: در ادامه مسیر پیگیر هستیم تا ان شاءالله مشکل به طور 
کامل حل شود. همکاران اعتماد داشته باشند که دغدغه های آن ها 
به خوبی منتقل و پیگیری می شود. به خوبی می دانیم که باید موضوعات 
را به متولیان امر منتقل کنیم و به همین منظور در جلسات متعدد 
مشکلات را در ماه ها و سال های گذشته با مسئولان صندوق بازنشستگی 
ح کرده ایم. خوشبختانه در بخش  فولاد و مراجع ذی صلاح دیگر طر
اعظمی از شکایت صورت گرفته قضات به طرفیت ما و در برخی موارد نیز 
به طرفیت صندوق بازنشستگی رأی داده اند. نکته قابل توجه این است 
که ما با مسئولین محترم استان و کشوری همه موارد را طبق قانون مطرح 

و اطلاع رسانی کرده ایم.
کاظمی ادامه داد: نکته قابل توجه دیگر این است که برخی از همکاران 
با هدایت شرکت طرح موضوع کردند و رأی مثبت برای افزایش سقف 
پرداختی متناسب با تأمین اجتماعی دریافت کرده اند؛ اما برخی از 
کیان که به صورت شخصی ورود کردند متأسفانه رأی منفی گرفته اند؛  شا
بنابراین متأسفانه برای یک موضوع مشخص با آرای متناقض مواجهیم؛ 
ازاین رو طبق قوانین جاری وقتی با رأی های متناقض درباره یک موضوع 
مواجهیم، باید موضوع در عالی ترین مرجع تصمیم گیری، یعنی هیئت 
عمومی دیوان عدالت اداری تصمیم گیری شود تا با وحدت رویه یک رأی 
صادر شود. طبق آخرین پیگیری هایی که در شهریورماه امسال انجام 
دادیم، درباره مشکلات موجود در مسیر ورود پرونده برای صدور یک رأی 
نهایی گفت وگو شد تا در صحن علنی دیوان مطرح گردد و این مهم نیز در 
مهرماه اتفاق افتاد؛ اما با به حد نصاب نرسیدن جلسه، مقرر شد موضوع 
مجدداً در جلسه احتمالی آذرماه در جلسه علنی دیوان مطرح گردد و 
چنانچه به لطف الهی رأی به نفع مشمولین صادر شود، ان شالله بسیاری 

از مشکلات حل خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: یکی دیگر از مسائل اصلی 
مربوط به آتیه همکاران است که یکی از دغدغه های اصلی همکاران به 
شمار می آید. به لطف خداوند و با نگاه مثبت مدیریت عامل سازمان باید 
اقداماتی به صورت سلسله وار برای همکاران انجام می دادیم تا آن ها در 
زمان بازنشستگی نیز همانند دوران فعالیت در فولاد مبارکه از رفاه نسبی 
برخوردار باشند. در این راستا به عنوان اولین شرکت، مجوزی را دریافت 
کردیم که ذخیره سنوات را به جای پرداخت هنگام بازنشستگی در زمان 
اشتغال به آن ها بدهیم. به همین منظور ذخیره آن ها را به سهام از جنس 
سهام فولاد مبارکه تبدیل کردیم تا همکاران بتوانند سالانه از مزایای آن از 

قبیل سود سالانه سهم استفاده کنند.
کید بر اینکه تأمین آتیه کارکنان برای  وی در ادامه سخنان خود با تأ
مدیریت شرکت یکی از اولویت هاست گفت: طی مصوبه ای که از مجمع 
اخذ کردیم در حال تأسیس صندوقی به نام صندوق تکمیلی بازنشستگان 
صندوق فولاد هستیم که اختصاصی است و از محل عواید سرمایه گذاری، 
ماهانه مبلغی را به صورت مستمر به بازنشستگان صندوق فولاد پرداخت 
می نماید. با این اقدام در تلاشیم که فاصله مستمری بین صندوق فولاد و 

تأمین اجتماعی را به نوعی جبران کنیم.
در ادامه این جلسه، بهزاد کمال پور مدیر امور اداری فولاد مبارکه در پاسخ 
به این سؤال که آیا صندوق فوق الذکر مخصوص همه بازنشستگان فولاد 
است یا همکارانی که به تازگی به افتخار بازنشستگی نائل می شوند گفت: 

عواید این صندوق متعلق به کلیه بازنشستگان صندوق فولاد است.
کاظمی مدیر سازماندهی و  در بخش پایانی این گفت وگو ابراهیم 
طبقه بندی مشاغل فولاد مبارکه نیز تصریح کرد: در کنار تمامی اقداماتی 
که برای همکاران در نظر گرفته شده است، از همکاران درخواست می کنیم 
که خود نیز عاملیت برخی امور در حوزه سرمایه گذاری را مدنظر داشته 
باشند و در کنار سرمایه گذاری هایی که فولاد مبارکه برای آن ها انجام داده 
است، همچنان سرمایه گذاری های گسترده تری را مدنظر قرار دهند تا در 

زمان بازنشستگی آسودگی خاطر بیشتری داشته باشند.

مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست فولاد 
مبارکه برنامه های طرح ایجاد بیمه پایه برای کارکنان و 
بازنشستگان مشمول آیین نامه استخدامی شرکت ها و 
واحدهای تابعه وزارت معادن و فلزات )صندوق فولاد( را تشریح کرد.

حسین مدرسی فر در این باره گفت: همان طور که همکاران محترم 
کارمند از نظر بیمه  گروه  استحضار دارند، فولاد مبارکه دارای دو 
بازنشستگی است. یک گروه کارکنان مشمول آیین نامه استخدامی 
شرکت ها و واحدهای وزارت معادن و فلزات )صندوق فولاد( و گروه دوم 

مشمول صندوق تأمین اجتماعی می شوند.
وی با بیان اینکه درمان گروه اول مطابق آیین نامه تماماً بر عهده فولاد 
مبارکه است و اما گروه دوم دارای بیمه پایه تأمین اجتماعی و بیمه 
تکمیلی هستند ادامه داد: این طرحی که قرار است بعد از اعلام رضایت 
مشمولین صندوق فولاد اجرایی شود برای همکاران صندوق تأمین 

اجتماعی موضوعیت ندارد.
مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست گفت: رویکردی که ما 
در فولاد مبارکه برای این طرح در پیش خواهیم گرفت بر پایه شفافیت، 
اطمینان بخشی، افزایش کیفیت و تعامل محوری خواهد بود و در 
این تغییر، منافع و دغدغه ها را کاملاً در نظر خواهیم گرفت. فصل نهم 
آیین نامه استخدامی شرکت ها و واحدهای تابعه وزارت معادن و فلزات 
)صندوق فولاد( به کمک های بهداشتی می پردازد که از ماده ۸0 تا 
۸۸ است. این فصل در مورد چگونگی تهیه دستورالعمل کمک های 

بهداشتی و نحوه اجرای آن است.
وی در پاسخ به سؤالی درباره ضرورت نیاز به ایجاد بیمه پایه گفت: 
پاسخ به این سؤال از جهات متعددی اهمیت دارد که اهم آن 

عبارت اند از: 
ماده 7۳ برنامه هفتم توسعه

طبق این ماده، برخورداری از بیمه پایه برای تمامی افراد جامعه اجباری 
است. این ماده تصریح می کند که تمامی افراد کشور باید تحت پوشش 
بیمه پایه قرار گیرند. عدم ارائه بیمه پایه به افراد تخلف محسوب شده 
و می تواند منجر به جریمه ها و پیگردهای قانونی شود. کارفرماها و 
نهادهای مرتبط موظف به ارائه بیمه پایه به تمامی مشمولین هستند؛ 
بنابراین انتخاب بیمه سلامت به عنوان بیمه پایه، همگام با الزامات 

قانونی و موجب انطباق با سیاست های توسعه ای کشور است.
تجمیع خدمات بیمه پایه و تکمیلی

درصورتی کـــه فـــرد دارای بیمـــه پایـــه باشـــد، امـــکان تجمیـــع خدمـــات 
بیمـــه تکمیلـــی را دارد و هزینه هـــا به طـــور یک جـــا بـــه ارائه دهنـــده 
خدمـــت پرداخـــت می شـــود؛  بنابرایـــن بیمـــه تکمیلـــی در کنـــار بیمـــه 

پایـــه تطابـــق بـــا قوانیـــن بیمـــه ای کشـــور را حفـــظ می کنـــد.
شفافیت و قابلیت پیگیری در پرونده الکترونیک سلامت

 بر اساس ماده 6۹ برنامه هفتم توسعه، وزارت بهداشت مکلف است تا 
سامانه پرونده الکترونیکی سلامت را برای تمامی شهروندان تکمیل و 
یکپارچه سازی کند. این سامانه اطلاعات بهداشتی و درمانی افراد را در 
کز  سراسر کشور ذخیره می کند و دسترسی سریع و آسان به آن ها را برای مرا

درمانی فراهم می سازد.
تمامی ارائه دهندگان خدمات بهداشتی و درمانی )اعم از دولتی، عمومی 
و خصوصی( موظف اند با این سامانه همکاری کنند و اطلاعات مربوط به 
درمان بیمه شدگان را به صورت الکترونیکی به سامانه منتقل کنند. بیمه 
پایه سلامت از این سیستم بهره مند است و از نظر قانونی، سازمان بیمه 

سلامت موظف به اجرای این ماده است.
کاهش هزینه های درمانی بیمه شده در درازمدت

 طبق ماده 73، دولت مکلف است برای کاهش هزینه های درمان 
و حفاظت مالی از مردم، پوشش بیمه ای پایه و تکمیلی را به گونه ای 
تنظیم کند که هزینه های پرداختی از جیب بیمار به حداقل برسد.  در 
صورت ارائه بیمه پایه سلامت به افراد مشمول صندوق فولاد، این الزام 

رعایت می شود.
پوشش بیماری های خاص و صعب العلاج

 بیمه پایه سلامت طبق قوانین بیمه سلامت، موظف است خدمات 
بهداشتی و درمانی برای بیماری های خاص و صعب العلاج را تحت 
پوشش قرار دهد. این بیمه برای بیماران مبتلا به سرطان، دیابت، 
بیماری های قلبی و دیگر بیماری های خاص، تخفیفات ویژه ای در 

نظر می گیرد.
کید بر اینکه مطابق با مقررات شورای عالی بیمه سلامت  مدرسی فر با تأ
و وزارت بهداشت، دولت موظف است که از بیماران خاص حمایت کند 
و خدمات درمانی آن ها را به طور ویژه تحت پوشش قرار دهد، افزود: در 
حال حاضر به علت عدم اتصال بیمه همکاران صندوق فولاد به این 
سیستم ها، امکان برخورداری از این خدمات میسر نیست و بیماران 
در بیشتر مواقع برای برخورداری از خدمات با مشکلات اجرایی مواجه 

می شوند.
وی خاطرنشان کرد: در نتیجه انتخاب بیمه سلامت به عنوان بیمه پایه 
برای مشمولین صندوق فولاد، علاوه بر مزایای مالی و درمانی، کاملاً با 
، ازجمله قانون کار و برنامه هفتم توسعه تطابق  الزامات قانونی کشور
دارد و این اقدام منجر به کاهش هزینه های درمانی مشمولین صندوق 

فولاد می شود.
مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست فولاد مبارکه از موارد زیر 

به عنوان مهم ترین مزایای بیمه پایه سلامت برای مشمولین صندوق 
بازنشستگی یاد کرد:

کز درمانی  ۱-پوشش گسترده تر: بیمه سلامت شبکه گسترده ای از مرا
دولتی و عمومی غیردولتی را در سراسر کشور تحت پوشش دارد و این 
به معنای دسترسی سریع تر و راحت تر به خدمات درمانی در هر نقطه 

از کشور است.
۲-پوشش کامل تر: با ایجاد بیمه پایه و تکمیلی به صورت توأم، همکاران 
کیفیت تر را بدون نگرانی از هزینه های  می توانند خدمات درمانی با
زیاد دریافت کنند و هزینه های درمان در بیمارستان های خصوصی، 
عمل های جراحی پیچیده و داروهای گران قیمت توسط بیمه تکمیلی 
، هزینه های درمانی همکاران  پوشش داده خواهد شد. با این تغییر

به طور قابل توجهی کاهش پیدا می کند.
۳-پوشش بهتر برای بیماری های خاص و صعب العلاج: بیمه سلامت 
خدمات ویژه ای برای این بیماران )مانند سرطان، دیابت، و بیماری های 

قلبی( فراهم می کند.
۴-شفافیت در خدمات درمانی: با ایجاد بیمه سلامت، تمام اطلاعات 
پزشکی به صورت الکترونیکی ذخیره می شود و پزشکان به سرعت 

می توانند سوابق را مشاهده کنند.
(: بیمه پایه به همراه بیمه تکمیلی  ۵-کاهش فرانشیز )سهم بیمار
فرانشیز پرداختی مشمولین صندوق فولاد را به حداقل می رساند یا 
حتی حذف می کند و در نتیجه، سهم پرداختی افراد از هزینه های درمانی 

کاهش خواهد یافت.
مدرسی فر افزود: در کنار مزایای یادشده توجه به موارد زیر هم از اهمیت 

قابل توجهی برخوردار است:
۱- انتخاب دقیق بسته های بیمه تکمیلی: مشمولین صندوق فولاد 
باید از بسته های بیمه تکمیلی مناسب برخوردار شوند تا خدماتی که در 

حال حاضر دریافت می کنند، حفظ شود و حتماً بهبود یابد.
۲ - آموزش و اطلاع رسانی گسترده: مشمولین صندوق فولاد باید 
به خوبی در مورد تغییرات و نحوه استفاده از سیستم جدید آموزش 

ببینند.
۳-نظارت دقیق بر کیفیت و هماهنگی بین بیمه ها: همکاری و 
هماهنگی بین بیمه پایه و تکمیلی باید به دقت مدیریت شود تا از اختلال 

در ارائه خدمات جلوگیری شود.
وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: انتظار می رود با این تغییر برای 
همکاران صندوق فولاد آرامش خاطر به ارمغان بیاوریم و خدمات درمانی 
با کیفیت تری را فراهم کنیم. ضمن اینکه همکاران قسمت درمان آماده 

پاسخ گویی به تمامی سؤالات مشمولان این طرح خواهند بود.

ح بیمه پایه برای مشمولین صندوق فولاد تشریح طر
از سوی مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست فولاد مبارکه انجام شد؛

حسینمدرسیفر
مدیربهداشتحرفهای،ایمنیو

محیطزیستفولادمبارکه

در  کردیم  اخذ  مجمع  از  که  مصوبه ای  طی 
حال تأسیس صندوقی به نام صندوق تکمیلی 
بازنشستگان صندوق فولاد هستیم که اختصاصی 
است و از محل عواید سرمایه گذاری، ماهانه مبلغی 
را به صورت مستمر به بازنشستگان صندوق 
فولاد پرداخت می نماید. با این اقدام در تلاشیم 
که فاصله مستمری بین صندوق فولاد و تأمین 

اجتماعی را به نوعی جبران کنیم
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خـبــــــــــــــــــر    
خبــــــــر کوتاه

جلسـه هم اندیشـی نخبـگان صنعـت فـولاد ایـران بـا 
حضـور مدیـران عامـل و هیئت مدیـره شـرکت های فـولادی و 
انجمـن آهـن و فـولاد بـه همـت شـرکت فـولاد خوزسـتان، ۳۰ 
مهرمـاه در حاشـیه نمایشـگاه سـمپوزیوم فـولاد ۱۴۰۳ بـا 
محوریـت راهکارهـای مشـارکت محور بـرای حـل مسـائل روز 

صنعت فولاد برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از چیلان، ســید رســول خلیفه 
ســلطانی عضو هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد در این جلســه 
اظهار داشــت: ایران باید حداقــل 34 میلیون تن ســالانه تولید 
گر این محقق می شد از بسیاری کشورها  فولاد داشته باشد که ا
پیشــی می گرفتیم؛ اما با وجود کاهش تولید فولاد در ایران، تنها 
برنامه ای که تا ۱404 توانسته به فعالیت برسد زنجیره فولاد و معدن 
بوده اســت. ایران بزرگ ترین تولیدکننده آهن اسفنجی گازی در 
دنیا است و جزو ۱5 صادرکننده برتر جهان به حساب می آید؛ اما 
مشکلات زیاد در مسیر تولید، صادرات و واردات ایران را زمین گیر 
کرده اســت، به طور مثال امسال در ســه ماهه دوم تولید نسبت 
به ســه ماهه اول کاهش پیدا کرده و شــش ماهه دوم نســبت به 

شش ماهه اول روند کاهشی خواهد داشت.
وی افــزود: در مســیر صــادرات، تغییــر و نوســان ارز نیمایــی و 
دستورالعمل های خلق الساعه و ایرادات در سامانه قیمت گذاری 
و تأمین ارز نیمایی موجب شده که صادرات با بحران روبه رو شود 
و نیاز اســت نرخ ارز درســت شــود و همچنین نیاز به اصــلاح بازار 
داخل داریم. با وجود احســاس نیاز بازار داخلی مسائل بورس و 
بازار بورس و کالا موجب کُند شدن روند عرضه و تقاضا شده است 
که در مســئله تولید و عرضه و تأمین ورق در بورس چالش ایجاد 
شــده اســت. صادرات اســلب و رقابت با چین و ترکیه و پیشروی 
ایــن کشــورها از ایــران می تواند مسئله ســاز شــود. امید اســت با 
همراهی شــرکت های فولادی و ایجاد مســیر توســط مسئولان، 

چالش ها هموار شود.
امین ابراهیمی، مدیرعامل فولاد خوزستان در این جلسه گفت: 
صنعت فـولاد به عنـوان یکـی از صنایـع حیاتـی، نزدیـک 5 درصد 
سهم تولید ناخالص داخلی و ۱6 درصد بازار سرمایه ایران را دارد 
و رشد و توسـعه آن امروز به 4۹ میلیون تن رسـیده است که سایر 
صنایـع ازجملـه: بـرق، گاز، راه و … همچـون فـولاد عمـل نکـرده و 
عقب ماندگـی آن تأثیر منفی بر صنعت فولاد دارد. حاشـیه سـود 
صنعت فولاد کشور امروز به زیر ۱0 درصد رسیده که درآمد و هزینه 
دو مؤلفـه مهـم آن اسـت کـه بـا سیاسـت های داخلـی و خارجی و 
تأثیـر قیمت هـای جهانـی و بحـث ارز و اتفاق هایـی کـه در حـوزه 
ارز و به ویـژه ارز نیمایـی افتـاده، تأثیـر مسـتقیم دارد. هزینه هـا 
یـک رونـد افزایشـی 4۹ درصـدی داشـته اسـت کـه ایـن نشـان از 
وضعیـت وخیـم صنعـت فـولاد اسـت. امـروز قیمـت تمام شـده 
فـولاد نزدیـک 20 تومـان اسـت و روند قیمت تمام شـده شـمش و 
اسـلب … موجـب ضـرر و زیـان بـوده و سـودی کـه انتظـار می رفت 
محقق نشده و باید مشـکلات انرژی )در تابستان برق و زمستان 
( را در نظـر گرفت. تأثیر چالـش انرژی خود، موجب مسـئله در  گاز

رونـد صنعت فـولاد اسـت.
وی افزود: امــروزه اقتصاد خطــی در صنعت فولاد بــه کار می رود 
کــه باید به ســمت اقتصاد چرخشــی برویم کــه یکــی از بحث ها و 
چالش های مهم در فولاد می تواند این باشد. مسائل حکومتی و 
بخشنامه ها و دستورالعمل های خلق الساعه شرایط کسب وکار را 
با مشکل مواجه می کند و نیاز است که به حداقل برسد. صنعت 
فولاد پتانسیل ارزآوری 25 درصدی دارد و نیاز است زیرساخت ها 

تقویت شود و چالش های پیش رو رفع شود.
نجفــی زاده، رئیس انجمــن آهن و فــولاد ایران گفــت: در صنعت 
فولاد امکانات و چالش هایی داریم که برخی موقتی هستند و نیاز 
به راهکار موقتی دارد؛ اما برای رفع اساسی آن نیاز به راهکارهای 
آینده نگرانه است و تولید فولاد سبز و رسیدن به فولاد سبز نیاز به 
راهکارهای بلندمدت دارد، فولاد صنعت پایه اســت که موجب 
رشد سایر صنایع دیگر اســت و چالش های انرژی برق و گاز این 

صنعت را با مشکلات دوچندان زیرساختی روبه رو کرده است.
وی افزود: ظرفیت تولید فولاد سال 2023 در ایران 5۸ میلیون تن 
اعلام شده اســت و ترکیه 33.7 میلیون تن تولید کرده و ظرفیت 
54 میلیون تنی دارد و از نظر ظرفیت معدنی استرالیا اول و ایران 
هشتم است و 3.5 میلیون تن ظرفیت سنگ آهن دارد. ایران نیاز 
دارد از تکنولوژی های جدید برای بهره وری بیشتر استفاده کند و 

راهکارهای علمی را پیش گیرد.
امیر علی قلی زاده، مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت بیان 
کرد: ازدیاد بخش نامه ها که یکی از چالش های صنعت فولاد است 
باید مورد بررسی قرار گیرد و برخی از آن ها باطل شود. بخشنامه ها 
در حوزه صنعت و معدن و کشور جمع آوری شده است و با دستور 
مســئولان یک برنامه کلی صنعت و معــدن ارائه خواهد شــد و از 

بخشنامه خلق الساعه پیش گیری می شود.
وی افزود: تأمین ســرمایه در گردش و تأمین مــواد اولیه ظرفیت 
کاذب ایجــاد کــرده و مراحــل پیاپــی آن نیازمنــد بررســی اســت. 
ظرفیت های کاذبی ایجادشــده که نیازمند رفع آن هستیم و در 
حال حاضر مشغول پایش مجوزهای کسب شده هستیم که این 

پایش به راهبردی کردن ظرفیت سازی ها کمک می کند.
مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت ادامه داد: فولاد سبز 
در ایران با وجود آهن اسفنجی مناسب، شرایط خوبی می تواند 
داشته باشد که در راستای مارکت جهانی باید بتوانیم جایگاه خود 
را ایجاد کنیم و برنامه های راهبردی و آینده نگر را مطرح کنیم. امید 
است با هم اندیشی و همراهی فولادی ها با بخش دولتی بتوانیم 

موانع پیش رو را به حداقل ممکن برسانیم.

جلسه هم اندیشی نخبگان صنعت فولاد 

ایران برگزار شد

تداوموارداتمواداولیهفولادسازیروسیهبهاروپا
گوست 2۰2۴، اتحادیه اروپا ۳.۹ میلیون تن مواد اولیه متالورژی با منشأ روسیه وارد کرد. هزینه واردات این محصولات بالغ بر ۱.۸7 میلیارد یورو بوده است. محصولات نیمه تمام بخش عمده واردات از روسیه را تشکیل می دهند. در ۸ ماه اول سال 2۰2۴، 2.۱۴ میلیون تن اسلب و  به گزارش فولاد ایران، در ژانویه تا آ

بیلت به اتحادیه اروپا ارسال شد. هزینه واردات مربوطه بالغ بر ۱.۱ میلیارد یورو بوده است. بزرگ ترین مصرف کنندگان محصولات نیمه تمام روسیه بلژیک، ایتالیا، دانمارک و جمهوری چک هستند. اتحادیه اروپا در سال 2۰2۳ واردات فولاد و محصولات معدنی از روسیه را ۳۹.۵ درصد نسبت به سال 2۰22 کاهش داد.

رکوردهای تولید در مجتمع فولاد سبای فولاد مبارکه 
بــا ثبــت دو رکــورد روزانــه پیاپــی در تولیــد کلاف گرم 

استمرار یافت.
بهمن خلیلی، مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا، با اعلام این خبر گفت: 
همکاران ســاعی و بــا درایت مجتمع فولاد ســبای فــولاد مبارکــه در 27 
مهرماه با تولید 5 هزار و ۸04 تن و در 2۸ همین ماه نیز با تولید 5 هزار و ۸4۸ 

تن کلاف گرم موفق به ثبت دو رکورد تولید روزانه متوالی شدند.
وی رکورد قبلی تولید روزانه کلاف گرم در مجتمع فولاد سبا را مربوط به ۱۸ 
خرداد سال جاری اعلام و اضافه کرد: این رکورد با تولید 5 هزار و 767 تن 

کلاف گرم محقق شده بود.
به گفته مدیر عملیات فولاد سبا، تولید ماهانه کلاف گرم این مجتمع نیز 

در مهرماه سال جاری به ۱47 هزار و 747 تن رسید.
خلیلی با بیان اینکه محدودیت هــای برق برای فولاد ســبا تا هفته اول 
مهرماه ادامه داشــته اســت، گفت: برنامه ریزی بهینه تولید و تعمیرات 
کثری از زمان در دســترس جهت تولید کمّــی و کیفی و  و اســتفاده حدا
هماهنگی بین خطوط تولید و افزایش سرعت کلیه خطوط در مجتمع 

فولاد سبا از دلایل اصلی این رکوردها بوده است.
وی در خاتمه ســخنان خود این دســتاورد ارزشــمند را نشــان از وجود 
ظرفیت های بالای ســرمایه های انســانی این مجتمع در مسیر تحقق 
جهش تولید دانســت و ثبت رکوردهــا را به کلیه همــکاران، ذی نفعان و 

شرکای کسب وکار گروه فولاد مبارکه تبریک گفت.
در پی کســب این موفقیت های ارزشــمند برخی از رؤســا و کارشناسان 

مجتمع فولاد سبا چنین گفتند:
سیروس اسدی، رئیس فولادسازی:

کارکنان سخت کوش فولادسازی سبا با همت و همدلی و کار تیمی، موفق 
به ثبت دو رکورد روزانه متوالی شدند. از مهم ترین عوامل دست یابی به 
این رکوردها می توان به کاهش زمان های توقفات اضطراری و تشــکیل 
جلسات روزانه مؤثر و هماهنگی مناســب بین واحدهای پایین دست 
و بالادست و ســرویس دهنده که با توجه به پیوســتگی خط تولید سبا 
بسیار مهم است، اشاره کرد. در این خصوص لازم است از حمایت های 
مدیریت و همکاری واحدهای پشتیبانی و سایر واحدها قدردانی کنیم.

مهدی ناظم الرعایا، رئیس نورد گرم:
با توجه به اینکه فرایند تولید مجتمع فولاد سبا به صورت پیوسته است 
و واحد نورد آخرین زنجیره تولید در این مجتمع است، حذف توقفات 
اضطراری و کاهش توقفــات برنامه ریزی یکی از اهــداف مهم این واحد 
است تا بتوان بیشترین تولید را با بهترین کیفیت انجام داد. در راستای 
این هدف مهم، روزانه دو جلســه صبحگاهی و تولید در واحد تشکیل 
می شود که مسئولین این جلسه با اولویت بندی و زمان بندی لازم، پیگیر 
رفع مشــکلات روزانه و برنامه ریزی برای 24 ســاعت آینده می شــوند. از 
دیگر عوامل مهم در تحقق این رکورد باارزش ایجاد همدلی و همبستگی 
درون واحدی و بین  واحدی کارگاه های مختلف اســت که این مهم نیز 
ارزش زیادی در سازمان ایجاد کرده است. امید است خلق این ارزش های 
ســازمانی که از بلوغ فکری و تجارب مهم همــکاران گرامی حکایت دارد 

رکوردهای ماهیانه را نیز در پی داشته باشد.
عباس رضایی، رئیس حمل ونقل:

واحــد حمل ونقل به عنــوان یکــی از واحدهای پشــتیبانی، تمــام توان 
لجستیکی خود در حوزه های مختلف، ازجمله تخلیه سرباره داغ از زیر 
کوره ها، تأمین و به کارگیری مکانیســم های سنگین، تحویل مواد اولیه 
گن و چینش و بارگیری محصولات تولیدی را در راستای حمایت  توسط وا

و افزایش ظرفیت تولید به  کار می گیرد.
سعید مرادی، کارشناس دفتر فنی تولید سبا:

کنترل فرایند آماری، روش های جدید تحلیل داده و استفاده از دیده بان 
آماری در قالب کار تیمی منظم و کارگروه کوره ها، شامل خبرگان تولید، 

تعمیرات و نســوز، باعــث افزایش تنــاژ تولیــد و کاهش مصرف انــرژی در 
کوره هــای قــوس الکتریکــی به عنــوان ماشــین تولیــد ذوب در ابتــدای 
خط پیوســته تولیــد کلاف گردیــد. امید اســت با تــداوم آن هــا و کاهش 

محدودیت های انرژی، شاهد رشد روزافزون کمّی و کیفی تولید باشیم.
محسن محمدی، هماهنگ کننده تولید:

با انجام هماهنگی کامل و مؤثر در خطوط پیوسته فولاد سبا و به حداقل 
کثر توان تولیدی و تعمیراتی در  رساندن زمان توقفات و به کارگیری حدا
شیفت و سعی در بهبود فعالیت ها به صورت مستمر، به این امر دست 
پیدا کردیم. به امید خدا همچنان شاهد رکوردهای بیشتر کمّی و کیفی 

خواهیم بود.
حامد کریمی، کارشناس توزیع برق:

در بازه های زمانی محدودیت اعمال شده از شبکه برق، کارکنان بهره بردار 
واحد توزیع برق با پایش انرژی و همکاری واحد توزیع برق فولاد مبارکه با 
اطلاع رسانی به کردیناتور فولاد سبا، بیشترین توان را از شبکه برق دریافت 
کردند. همچنین به منظور آماده به کاری تجهیزات واحد، گروه تعمیرات 
توزیع برق در توقفات برنامه ریزی شده ناحیه، فعالیت های لازم را بر روی 

متال کلادهای EAF و LF به صورت مداوم انجام دادند.
رضا صالحی، فورمن موادرسانی:

در راســتای افزایــش آماده به کاری سیســتم های انتقال مــواد و کاهش 
توقفات بالادســتی کوره های قوس و هم زمان ساختن انجام تعمیرات 
واحد در زمان تعویض شل کوره ها و حذف توقفات شارژ سبد با افزایش 
ریت شارژ آهن اسفنجی در کوره ها در مهرماه انجام گرفت که نتیجه آن 

افزایش تولید و رکوردهای روزانه بوده است.
شهرام لقائی، فورمن فولادسازی:

با مدیریت و کاهــش زمان هــای Power off در طول شــیفت و انجام کار 
کسیژن و کربن  کارشناسی روی تیپ و فلو و تنظیمات لانس های تزریق ا
با افزایش راندمان انرژی شــیمیایی، موفق به کاهش زمان Power on و 

افزایش تناژ تخلیه شدیم که باعث افزایش تولید گردید.
وحید دادخواه، فورمن ریخته گری سبا:

همت و انگیزه والای همکاران، مدیریت هوشمند فولاد سبا، برنامه ریزی 
خوب تولید، اتخاذ استراتژی تعمیرات و نگهداری مناسب، بهبود مستمر 
در تمام نواحی ســبا و ارتباط مفیــد و مؤثر بین کارگاه هــا، باعث افزایش 

کیفیت و کمیت تولید و در نتیجه دو رکورد روزانه شده است.
حمید توازیانی، فورمن نورد گرم:

جهادگــران فولاد ســبای فــولاد مبارکــه بــا اســتعانت از خداونــد متعال 
توانســتند این رکوردها را به ثبت برســانند. حمایت مدیریت و همدلی 
و همکاری منســجم همه واحدها و همچنین جلســات منظم تولید و 
تعمیرات و بررســی مشــکلات و کاهش توقفــات ازجمله دلایــل مؤثر در 

کسب این دستاورد مهم بود.
حمید حاتمی، فورمن نسوز:

در مهرماه، تلاش جمعی تمامی همکاران، انجام یک کار تیمی و همکاری 
مســتمر بین واحدهای تعمیرات پاتیل، و فولادســازی و ریخته گری به 
ثبت رکوردهای یادشــده انجامید. از مهم ترین اقدامات در واحد نسوز 
کنترل دقیق توقفات و کاهش زمان آماده سازی پاتیل و دریافت و ارسال 
بیــش از 20 پاتیــل در طــول یک شــیفت کاری بــوده همچنیــن افزایش 
زمان ذوب گیــری از تاندیش ها گام مؤثری در دســت یابی به این هدف 

در تولید بود.
سعید سرلک، فورمن جرثقیل های سقفی:

در راســتای اهداف شــرکت و رکوردهای برنامه ریزی شــده شرکت فولاد 
مبارکه، واحد جرثقیل های فولاد ســبا نیز تلاش خود را برای آماده به کار 
نگه داشتن جرثقیل ها، برنامه ریزی دقیق و رفع عیوب در کوتاه ترین زمان 
ممکن و حضور به موقع اپراتورها در کابین جرثقیل و در نهایت برای ثبت 

این رکوردها دوچندان ساختند.

ثبت دو رکورد روزانه پی درپی تولید کلاف گرم
  در مجتمع فولاد سبا

با کاهش محدودیت های انرژی حاصل شد؛

بهمنخلیلی
مدیرعملیاتمجتمعفولادسبا

رضاصالحی
فورمنموادرسانی

شهراملقائی
فورمنفولادسازی

وحیددادخواه
فورمنریختهگریسبا

حمیدتوازیانی
فورمننوردگرم

حمیدحاتمی
فورمننسوز

سعیدسرلک
فورمنجرثقیلهایسقفی

سیروساسدی
رئیسفولادسازی

عباسرضایی
رئیسحملونقل

محسنمحمدی
هماهنگکنندهتولید

مهدیناظمالرعایا
رئیسنوردگرم

سعیدمرادی
کارشناسدفترفنیتولیدسبا

حامدکریمی
کارشناستوزیعبرق



26 اکتبر 2024 22 ربیع الثانی 1446   شماره        1399   شنبه 5 آبان 1403  

9

بــازار جهانی فــولاد در شــرایطی قــرار دارد کــه تجارت 
محصــولات فــولادی بــه دغدغــه اصلــی فعــالان این 
صنعت تبدیل شده اســت. با توجه به مازاد عرضه و 
ظرفیت در صنعت فولاد در برابر تقاضای خریــداران برای محصولات 
فولادی در دنیا، تجارت محصولات فولادی امروزه به یکی از موضوعات 

اصلی شرکت ها و حتی کشورها تبدیل شده است.
هم زمان بــا روز ملــی صــادرات، علیرضا منصــوری، مدیر صــادرات فولاد 
مبارکه، در مصاحبه با خبرنگار فولاد، ضمن بیان مطلــب فوق گفت: در 
چنین شرایطی شــرکت های مختلف به دنبال افزایش تولید و استفاده 
کثــری از ظرفیت در اختیــار خود هســتند و متعاقب آن بــا توجه به  حدا
کاهش تقاضــا در محــدوده جغرافیایی کشــور خــود به ســمت بازارهای 
خارجی هجوم می برند تا بخشی از تولیدات خود را در بازارهای خارجی 

به فروش برسانند.
وی با بیان اینکه در چنین شــرایطی در بــازار جهانی فــولاد، رقابت برای 
فروش در بازارهای مصرف به شدت افزایش یافته است، ادامه داد: از طرفی 
به دلیل تولید محصول مشابه توسط تولیدکنندگان داخلی در بازارهای 
مصرف، شرکت های تولیدکننده با همکاری دولتمردان خود اقدام به وضع 
تعرفه برای کنترل واردات محصولات فولادی و حفاظت از صنایع داخلی 
خود می کنند؛ به طوری که در حال حاضر انواع تعرفه های مختلف از قبیل 

آنتی دامپینگ، Safe Guard و... توسط کشورهای مختلف وضع گردیده 
و این بازارها را از دســترس خارج ســاخته و این موضوع منجر به  افزایس 

شدت رقابت در سایر بازارها گردیده است.
بنابر اظهــارات منصــوری، فــولاد مبارکــه از ابتــدای بهره بــرداری همواره 
بخشی از محصولات خود را به بازارهای جهانی عرضه کرده است؛ هدف 
این شرکت از حضور در بازارهای جهانی علاوه بر ارزآوری به منظور تأمین 
نیازهای ارزی جاری و تکمیل طرح های توســعه، حضور در بازار جهانی 
و مدیریت فروش محصولات خود و کســب اشتهار و ارتقای سطح فنی و 
تکنولوژیکی خطوط تولید است. به همین منظور هرساله علاوه بر تأمین 
کامل نیاز بازار داخلی بخشــی از محصــولات خود را بــه بازارهای جهانی 

عرضه می کند.
وی با اشاره به اینکه در سال ۱402 فولاد مبارکه با صادرات ۱.4 میلیون تن 
انواع محصولات و ارزآوری افزون بر 700 میلیــون دلار به عنوان بزرگ ترین 
صادرکننده محصولات غیرنفتی در سطح کشور معرفی گردید. اهمیت 
این موفقیت با توجه به شرایط بازار جهانی و افزایش روزافزون رقابت در 

سال های اخیر برای انجام صادرات دوچندان می گردد.
مدیر صــادرات فــولاد مبارکه عنــوان کــرد: علی رغــم وجــود چالش های 
مختلف که در سال گذشته گریبان گیر صنعت فولاد ایران و صادرکنندگان 
کلیه حوزه ها بوده اســت، فولاد مبارکه با انجام برنامه ریزی هــای لازم و با 

هدف حضور مداوم در بازارهای جهانی با صادرات ۱.4 میلیون تن از انواع 
محصولات به کشورهای مختلف در جنوب شرق آسیا، خاورمیانه و اروپا 
موفق به انجام این مهم گردید. همچنین در سال گذشته و شش ماهه 
ابتدای سال جاری بیش از ۱0 مشــتری جدید شناسایی و فروش به این 

شرکت ها برای اولین بار انجام گرفته است.
وی افزود: در سال جاری نیز علی رغم پیچیدگی های موجود در شرایط 
بازار جهانی، فولاد مبارکه در حوزه صادرات اجرای برنامه های منسجم تری 
را در این عرصه هدف گذاری کرده است که به یاری خداوند تحقق خواهد 

یافت.
وجود چالش های مختلف در مسیر صادرات محصولات شرکت بخش 
دیگـری از سـخنان منصـوری بـود. وی در ایـن زمینـه نیـز تصریـح کـرد: 
علاوه بـر چالش هـای ناشـی از شـرایط بـازار جهانی فـولاد و پاییـن بودن 
تقاضـا و شـدت رقابـت، وضعیـت تحریم هـای ظالمانـه نیـز بـر عملکـرد 
صادرکننـدگان ایـران تأثیرگـذار اسـت. همچنیـن قوانیـن و مقـررات و 
دسـتورالعمل های داخلـی در خصـوص رعایـت عرضـه در بـازار داخلـی 
و دسـتورالعمل های ارزی نیـز از دیگـر محدودیت هـا و چالش هـای 
صادرکننـدگان اسـت کـه ان شـاءالله بـا واقعـی شـدن نـرخ ارز و کاهـش 
محدودیت هـای صادراتـی شـاهد بهبـود فضـای صـادرات بـرای کلیـه 

بنگاه هـای اقتصـادی کشـور باشـیم.

علیرضامنصوری
مدیرصادراتفولادمبارکه

تجارت محصولات فولادی دغدغه اصلی فعالان صنعت فولاد
مدیر صادرات فولاد مبارکه عنوان کرد:

رشدتولیدواستخراجسنگآهندرسنگانطینیمهنخستامسال
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو مجموع استخراج سنگ آهن در مجتمع سنگان طی نیمه نخست امسال با رشد چهاردرصدی نسبت به برنامه، از ۱2.۶ میلیون تن فراتر رفت. طی مدت یادشده؛ ۱2 میلیون و ۶۴7 هزار و ۹۸ تن سنگ آهن استخراج شده که بیش از برنامه )۱2 میلیون و ۱۰۰ هزار تن( بوده است. همچنین 

میزان استخراج کلوخه هماتیتی در سنگان طی نیمه اول امسال؛ ۵۰۹ هزار و ۱۹۰ تن اعلام شده است. 

 خـبــــــــــــــــــر     خـبــــــــــــــــــر    

در یکی دیگر از برنامه های رادیو فولاد، علیرضا کی یگانه، 
مدیر کنترل کیفی فولاد مبارکه، به تشریح عملکرد و 
جایگاه کنترل کیفی در شرکت پرداخت و به سؤالات 

مجری این برنامه چنین پاسخ داد:
دو مقوله استاندارد و کنترل کیفی چه نسبتی با هم دارند؟

بیست وسوم  مهرماه روز جهانی استاندارد بود و استاندارد زبان مشترکی 
بین مشتری و تولیدکننده است که با استفاده از آن می توانیم کلیه 
ارزیابی ها، مشخصات و کنترل کیفیت را با معیارهای استاندارد مقایسه 

کنیم تا از خدمات و کالاهایی که ارائه می دهیم اطمینان حاصل شود.
کنترل کیفی زیرمجموعه کدام معاونت است؟

واحد کنترل کیفی زیرمجموعه ای از معاونت تکنولوژی و جدا از معاونت 
بهره برداری است. حدود 220 نفر از کارکنان در این واحد مشغول به کارند 
که در کلیه نواحی و به طور مستقیم در خطوط تولید مستقرند و وظیفه 
کنترل کیفیت محصولات تولیدی را مطابق استانداردها و حدود پذیرش 
تعریف شده برای مشتریان بر عهده دارند. حضور این واحد در معاونت 
تکنولوژی جهت استقلال عمل و تعامل سازنده با خطوط تولیدی 

معاونت بهره برداری برای ارزیابی های کیفی است.
بازده کیفی شرکت در شش ماهه ابتدای سال چگونه بوده 

است؟
بازده کیفی شرکت طی چند سال گذشته روند روبه رشدی داشته؛ 
به طوری که از عدد ۹۱ درصد در سال ۱40۱ به عدد ۹3.5 درصد در سال 
گذشته رسیده و همین به عنوان پلن در نظر گرفته شده است. در 
شش ماهه اول امسال هم با ثبت عدد ۹5 درصد ۱.5 درصد رشد کیفیت 
داشتیم. هدف امسال تثبیت این عدد و بیشتر از آن است و پیش بینی 

می شود در پایان سال به بیش از ۹5 درصد برسیم.
فولاد مبارکه مبالغ زیادی به توسعه اختصاص می دهد. 

درباره رویکرد شرکت دراین باره توضیح دهید.
گالوانیزه  نوسازی ها )ریومپ( و توسعه ها، به خصوص در خطوط 
و نواحی مختلف ازجمله فولادسازی، آهن سازی، نورد گرم و سرد 
منطبق با مباحث و نیازهای کیفی روز کشور و جهان است. نیاز است 
تا بتوانیم همپای رقبا، توسعه های کیفی و افزایش کیفیت را رقم بزنیم. 
سرمایه گذاری در تکمیل و توسعه ها علاوه بر افزایش سودآوری باعث 
کاهش هزینه ها و ضایعات و افزایش رضایتمندی مشتریان می شود و 
این امر با توجه به افزایش حساسیت مشتری ها جواب گوی نیازهای 

کیفی بازار هم خواهد بود.
میزان کاهش هزینه ها چقدر بوده است؟

افزایش حدود 2 درصدی کیفیت در بازده کیفی شرکت، کاهش 2 
درصدی هزینه ها، کاهش توقفات، بهبود فرایندها و همچنین کاهش 

ضایعات حاصل شده است.

تطبیق دادن کیفیت محصولات و نیاز مشتری بر اساس 
چه فرایندی پیش می رود؟

اساس  بر  محصولات  کیفیت  و  مشتری  نیازهای  دادن  تطبیق 
استانداردهای مختلف صورت می گیرد. استانداردها از طریق واحد 
فروش و واحد متالورژی و روش های تولید به ما ابلاغ می شود و طبق 
کدهای بازرسی استانداردهای مشتریان در مسیرهای مختلف فرایند 
کنترل و مطابق آن، محصول درجه بندی و در نهایت تأیید نهایی 

می شود.
 دو کلیدواژه فرایند و مواد اولیه چقدر می توانند در کیفیت 

محصول نهایی نقش داشته باشند؟
هـر دو واژه فراینـد و مـواد اولیـه لازم و ملـزوم همدیگرنـد. وقتـی مـواد 
اولیـه خوبـی نداشـته باشـیم کیفیـت خوبـی حاصـل نمی شـود، ولـی از 
، فرایندهـای تولیـدی اسـت کـه اطمینان بخـش کیفیـت  همـه مهم تـر
محصـول اسـت. فراینـد تولیـدی کـه پایـدار و مناسـب باشـد محصـول 
کیفیـت تولیـد می کنـد و نقـش مـا ایـن اسـت کـه عیـوب کیفـی را کـه  با
مشـاهده می کنیم اطلاع دهیم تـا فرایند، خـود را اصلاح کنـد و کیفیت 
محصـول تضمیـن شـود. فراینـد سـهم بیشـتری دارد، ولـی مـواد اولیـه 
نیـز، به خصـوص در ناحیه آهن سـازی، نقش بسـیار مهمـی در کیفیت 

ایفـا می کنـد.
اخیراً اعلام شده است درصد تولید تختال بدون عیب در 

ماه گذشته به ۹۶.۵ درصد رسیده است. در این  باره توضیح 
دهید.

با توجه به اقدامات اصلاحیِ صورت گرفته در ناحیه فولادسازی،  
به خصوص در ماشین های ریخته گری و با توجه به بازخوردهایی که 
به تولید داده شد، همکاری های تنگاتنگی بین کنترل کیفی و تولید 
به صورت روزانه وجود دارد. اقدامات اصلاحی صورت گرفت و در ماه 
گذشته به ۹6.5 درصد محصول بدون عیب رسیده ایم. این عدد در 
محصولات گرم ۹۸ درصد است که حدود 0.5 درصد نسبت به سال قبل 
بهبود پیدا کرده و در محصولات سرد ۹۱ درصد است که آن هم بهبود 

پیدا کرده است.
بانک و آرشیو تخصصی عیوبی که برای اولین بار در فولاد 

مبارکه راه اندازی شده چقدر باعث شده به اعداد بهبودیافته 
نزدیک شویم؟

کار خوبی که در کنترل کیفی انجام گرفت این بود که در نواحی گرم و نواحی 
سرد نمونه عیوبی که از ابتدای راه اندازی موجود بود در مکانی به صورت 
فیزیکی جمع آوری و با مشخصات و علل بروز آرشیو شد. اهمیت این 
موضوع این است که این نمونه های عیوب ممکن است طی سال ها 
تکرارپذیر نباشد و آموزش نداشته باشد. این آرشیو به این صورت است 
که نمونه ای که اتفاق می افتد با نمونه های موجود مقایسه و اقدامات 

اصلاحیِ آن زمان تطبیق داده می شود و این امر می تواند در شناسایی 
عیوب و اصلاح خط و اقدامات اصلاحی کمک شایانی بکند. امیدواریم 
در آینده این آرشیو بتواند به بهبود فرایند آموزش در این بخش کمک 
کند. از سویی، ممکن است برخی عیوب مدتی وجود داشته باشد و بعد 
فراموش شود و دیگر تکرار نشود، ولی با وجود این بانک، می تواند ارجاع 

داده و تشخیص داده شود.
آیا این آرشیو برای گروه قابل دسترسی است یا خیر؟

بله قابل دسترسی و قابل بازدید است و می تواند در نواحی گرم و سرد 
گانه مورد استفاده قرار گیرد. این دو بانک شامل  به صورت مستقل و جدا
نمونه عیوب فیزیکی همراه با اطلاعات و مشخصات عیب و اقدامات 

اصلاحی صورت گرفته است.
پروژه ۶ سیگما در چه مرحله ای است و انتظار شما از 

اجرای این پروژه چیست؟
 در صنعت فولاد و هر صنعت دیگری اطلاعات زیادی تولید می شود، 
به خصوص در بخش کنترل کیفی. در خصوص برخی از مشکلات موجود 
کاوی و استفاده از این  در کیفیت ورق، مثل ناخالصی، با انجام پروژه دیتا
روش ها همه پارامترها طی یکی دو سال بررسی شد و با شناسایی این ها 
کاوی اقدامات اصلاحی صورت گرفت و بهبود چشمگیری  از طریق دیتا
در تولید ناخالصی انجام شد. این روش به سایر عیوب و مشکلات نیز 
تعمیم داده می شود. ما از این پروژه استفاده می کنیم و نتایج آن به صورت 
عملی در دیتاها و مباحث کیفی دیده شده است. این کار برخی زوایای 
تولید را نشان داده و مباحثی را مطرح کرده که ممکن بود تابه حال متوجه 

آن نشده باشیم.
آیا نیاز است کارشناسان کنترل کیفی مباحث مربوط به 

تحول دیجیتال نیز مسلط شوند؟
 بله. اقداماتی در این زمینه انجام داده ایم و در برخی از بازرسی ها و 
موقعیت هایی که نیروی انسانی در آن دخیل بود، از بینایی ماشین 
یا ایمیج پروسسینگ در بازرسی سطح یا اندازه گیری ابعاد محصولات 
استفاده می کنیم و قسمتی از پروژه تحول دیجیتال را به کار می بریم. 
به طور مثال، بازرسی های ورق از طریق دوربین و با هوش مصنوعی 
انجام می گیرد، عیوب دیده می شود و سپس با بانک اطلاعاتی تطبیق 

داده و شناسایی می شود.
سخن آخر؟

با توجه به اینکه کیفیت از دغدغه های اصلی فولاد مبارکه است ما ابتدا 
باید سعی کنیم فرهنگ کیفیت را در شرکت گسترش دهیم. یعنی تمام 
کارکنان خودشان را مسئول ارتقای کیفی محصولات بدانند و در نظر 
 ، داشت باشند کیفیت پایانی ندارد و چیزی که می تواند ما را در کشور
خاورمیانه و دنیا به عنوان برند معرفی کند و برای شرکت پایداری به ارمغان 

آورد، کیفیت محصولات است.

کیفیت برای شرکت پایداری به ارمغان می آورد
مدیر کنترل کیفی فولاد مبارکه:

علیرضاکییگانه
مدیرکنترلکیفیفولادمبارکه
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عبور تولید کنسانتره سنگ آهن شرکت های بزرگ از 
مرز ۲۴ میلیون تن

ســازمان توســعه و نوســازی معــادن و صنایــع معدنــی ایران 
)ایمیدرو( اعلام کرد تولید کنســانتره سنگ آهن شرکت های 
بزرگ در نیمه نخســت ۱۴۰۳، از مــرز ۲۴ میلیــون و ۶۰۰ هزار تن 

عبور کرده است.
به گــزارش خبرنگار فــولاد و به نقــل از ایراســین، ۱0 شــرکت بزرگ 
سنگ آهن کشور از ابتدای فروردین تا پایان شهریور، حدود 24 
میلیون و 67۱ هزار و 432 تن کنسانتره آهن تولید کردند که این 
رقم در مدت مشابه پارسال، 23 میلیون و 405 هزار و ۹ تن بود که 

کی از افزایش بیش از 5 درصدی تولید کنسانتره است. حا
از این میزان، شرکت های »گل گهر« 6 میلیون و 35۱ هزار و 677 
تن، »چادرملو« چهار میلیون و 42۹ هزار و 3۹7 تن، »گهرزمین« 
چهار میلیون و ۱2 هزار و 360 تن، »فولاد سنگان« 2 میلیون و ۱6۸ 
هزار و ۹42 تن، »توســعه معادن و صنایع معدنــی خاورمیانه« 2 
میلیون و ۱۱۹ هــزار و 75۸ تن، »مرکزی« یک میلیــون و 73۸ هزار 
و 3۹6 تن، »اپــال پارســیان« یک میلیــون و 44۱ هــزار و 470 تن، 
»سناباد« یک میلیون و 327 هزار و 5۹7 تن، »صبانور« ۸32 هزار 
و 333 تن و »جلال آباد« 24۹ هزار و 502 تن کنسانتره سنگ آهن 
تولید کردند. شرکت های بزرگ معدنی طی شش ماهه نخست 
امســال، ۱3 میلیون و 450 هزار و 44 تن سنگ آهن تولید کردند 
که در مقایسه با رقم مدت مشابه سال گذشته )۱3 میلیون و 36۱ 

هزار و 47 تن(، حدود یک درصد رشد نشان می دهد.

  ارزش سرمایه گذاری های خارجی مصوب به ۱.۸ 
میلیارد دلار رسید

به گزارش ایراسین به نقل از وزارت امور اقتصادی و دارایی،  
کنون ۱۸۲ درخواست مربوط به  در دولت چهاردهم تا 
سرمایه گذاری خارجی در هیئت سرمایه گذاری خارجی 
ح های سرمایه گذاری  بررسی و تصویب شده که ارزش طر
خارجی مصوب در این مدت سه ماهه به رقم یک میلیارد و 

۸۰۰ میلیون دلار رسید.

ثبت ۶ رکورد تولید و فروش در شرکت فولاد آلیاژی 
ایران

شرکت فولاد آلیاژی ایران در مهرماه موفق به ثبت ۶ رکورد شد.
، این شرکت در  به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از پترومتالز
تولید روزانه نورد سبک رکورد زد و در تاریخ 7 مهر به تولید ۱۱67 
تن رسید؛ درحالی که رکورد قبلی ۱۱5۹ تن و مربوط به 7 دی ماه 
۱402 بود.فولاد آلیاژی همچنین در 25 مهرماه با 257۸ تن مذاب 
و 56 ذوب موفق به جابه جایی رکورد کدال و تعداد مذاب روزانه 
فولادسازی شماره ۱ شد؛ درحالی که رکورد قبلی 2542 تن مذاب 

و 55 ذوب بود که در تاریخ ۱۱ دی به ثبت رسید.
رکورد دیگر فولاد آلیاژی در مهرماه مربوط به مذاب و تعداد ذوب 
روزانه فولادسازی شماره 2 بود. این واحد در تاریخ 23 مهر با 
تولید ۱475 تن مذاب و ۱5 ذوب رکورد زد درحالی که رکورد قبلی 
آن 26 اردیبهشت امسال با ۱454 تن مذاب و ۱4 ذوب حاصل 
شده بود.رکورد دیگر این شرکت در بخش مذاب و تعداد ذوب 
ماهیانه فولادسازی 2 رقم خورد. این واحد در مهرماه ۱6 هزار 
و 635 تن مذاب و ۱7۱ ذوب را به ثبت رساند. رکورد قبلی این 
واحد در اردیبهشت ماه با تولید ۱5 هزار و 52 تن مذاب و ۱50 
ذوب رقم خورده بود.دو رکورد دیگر فولاد آلیاژی ایران مربوط به 
فروش و حمل روزانه و ماهانه محصول بود. در 2۸ مهر 4445 تن 
محصول فروخته و حمل شد درحالی که رکورد قبلی 4356 تن 
و مربوط به ۱۹ خرداد بود. فولاد آلیاژی در مهرماه نیز با فروش 
و حمل 53 هزار و 5۹2 تن محصول رکورد ماهانه این بخش را 
نیز شکست درحالی که رکورد قبلی 53 هزار و 2۸ تن مربوط به 

خرداد امسال بود.

عدد خبر

میلیون

میلیارد دلار

رکورد
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صنعت فولاد در تنگنای انرژی

تأمینارزوارداتصنایعبه2۹.5میلیارددلاررسید»آقاجانلو«رئیسهیئتعاملایمیدروشد

گزارش دنیای اقتصاد اصغر بالسینی سخنگوی مرکز مبادله  به 
بانک  گفت:  صنایع  واردات  ارز  تأمین  آمار  درخصوص  ایران 
مرکزی از ابتدای سال جاری تا ۳۰ مهرماه، برای واردات سه گروه 
مقابل  در  واردات  بازرگانی،  و  تجاری  دارو،  و  اساسی  کالاهای 
صادرات و همچنین نیازهای خدماتی، مبلغ ۳۸ میلیارد و ۸۵۲ 
میلیون دلار تأمین ارز کرده است. ۲۹ میلیارد و ۴۹۰ میلیون دلار 
از ارز تأمین شده به بخش صنعت تخصیص داده شده است. 

اتابک  سیدمحمد  حکم  با  آقاجانلو  محمد  صمت،  وزارت  به  گزارش 
آقاجانلو  شد.  منصوب  ایمیدرو  عامل  هیئت  رئیس  به عنوان  صمت  وزیر 
دانش آموخته رشته مهندسی مواد و متالوژی در مقطع کارشناسی و همچنین 
کارشناسی ارشد از  گرایش شناسایی و انتخاب مواد رشته متالوژی در مقطع 
باتجربه  از مدیران  به عنوان یکی  تهران است. وی  دانشکده فنی دانشگاه 
ایمیدرو، پیش ازاین سمت هایی همچون مدیرعاملی شرکت ملی فولاد ایران 
و نیز معاونت طرح های توسعه معدن و صنایع معدنی ایمیدرو را عهده دار بود.

یادداشت

خبــــــــــــــــــر

صنعت فولاد، به عنوان یکی از ستون های اصلی اقتصاد 
کشور، در سال های اخیر با چالش های جدی روبه رو شده و 
محدودیت های انرژی و موانع صادراتی، تولید و صادرات این 

صنعت را تحت تأثیر قرار داده اند. 
 گزارش های آماری منتشرشــده از ســوی انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران، تصویری نگران کننده از وضعیت تولید و صادرات این 
صنعت ارائه می دهد که لزوم بررسی دقیق و ارائه راهکارهای عملی 

را بیش ازپیش آشکار می کند.
آمار تولید زنجیره فولاد کشــور در نیمه نخست ســال ۱403 نشان 
می دهد که اعمــال محدودیت های برق صنایع، تأثیــری فراتر از 
انتظار بر روند تولید فولادسازان گذاشته است. این محدودیت ها 
موجب کاهش 3.3 تا ۱0 درصــدی در بخش های مختلف تولید 
نسبت به مدت مشابه سال قبل شده است. در این میان، تولید 
مقاطع طویل فولادی با کاهش ۱0 درصدی، بیشــترین آسیب را 
متحمل شده اســت. طی شش ماه نخست ســال جاری، تنها 5 
میلیون و 70۹ هزار تن از این محصولات تولیدشده که در مقایسه 
با 6 میلیون و 35۹ هزار تن سال گذشته، افت چشمگیری را نشان 
می دهد. فولاد میانی نیز از این قاعده مستثنا نبوده و با افت 5.7 
درصدی مواجه است. تولید این محصول از ۱5 میلیون و 250 هزار 
تن در سال گذشته به ۱4 میلیون و 3۸0 هزار تن کاهش یافته  که 
معادل حدود ۱.۱ میلیون تن بــه ارزش بیــش از 450 میلیون دلار 

است و ضربه ای سنگین به اقتصاد کشور محسوب می شود.
پارادوکس رشد و رکود: با وجود روند نزولی کلی در تولید، برخی 
بخش های زنجیره فولاد شاهد رشد بوده اند که این امر، پیچیدگی 
وضعیت را نشــان می دهد. به عنوان مثــال، تولید مقاطع تخت 
بــا رشــد 6 درصــدی بــه 5 میلیــون و 35 هــزار تن رســیده اســت. 
همچنین، تولید آهن اسفنجی با رشد چشــمگیر ۱0.2 درصدی 
به 20 میلیون و 7۸4 هزار تن افزایش یافته اســت. تناقــض در آمار 
تولید، نشان دهنده عوامل متعددی است که بر صنعت فولاد تأثیر 
می گذارند. تفاوت در میزان وابستگی به انرژی برق، استراتژی های 
متفاوت شرکت ها در مواجهه با بحران و تغییرات در تقاضای بازار، 

همگی می توانند در این نوسانات نقش داشته باشند.
چالشــی فراتــر از تولیــد: کاهــش تولیــد تنهــا یــک روی ســکه 
چالش های صنعت فولاد است؛ صادرات این صنعت نیز با موانع 
جدی روبه رو شده است. کیوان جعفری طهرانی، تحلیلگر ارشد 
بازار بین المللی آهن و فولاد، در این خصــوص به دنیای اقتصاد 
گفت: وقتی محصول را نتوان به موقع فروخت و صادر کرد، طبیعتاً 

نقدینگی بنگاه در خطر قرار گرفته و کاهش می یابد.
جعفــری طهرانــی در ادامــه به مشــکلات ناشــی از بخشــنامه ارز 
نیمایی اشاره و بیان کرد: بخشــنامه ارز نیمایی که وعده اصلاح 
آن داده شــده بود، همچنان اصلاح نشــده و صادرکننــدگان را در 
سردرگمی قرار داده اســت. این وضعیت، علاوه بر کاهش تولید، 
فشــار مضاعفی بر صادرکنندگان فــولاد وارد کرده و تــوان رقابتی 
آن ها را در بازارهــای جهانی کاهش داده اســت. عدم اصلاح این 
بخشنامه و ابهامات موجود در سیاست های ارزی، باعث شده 
صادرکنندگان فولاد نتوانند برنامه ریزی دقیقی داشــته باشند. 
این امر نه تنها بر میزان صادرات تأثیر منفی داشته، بلکه انگیزه 

سرمایه گذاری در توسعه صادرات را نیز کاهش داده است.
تهدیدی برای صنایع وابســته: تأثیرات منفــی کاهش تولید و 
صادرات فولاد، محدود به این صنعت نمی شــود و به ســرعت در 
حال سرایت به صنایع وابسته است. صنعت فولاد به طور مستقیم 
و غیرمستقیم، هزاران شغل ایجاد کرده و زنجیره ای از کسب وکارها 
را تغذیه می کند. با تعطیلی و کاهش تولید این صنعت، بسیاری 
از ایــن مشــاغل و کســب وکارها در معــرض خطــر قــرار گرفته اند. 
واحدهای پایین دســتی که وابســته بــه صنعت فولاد هســتند، 
ازجمله تولیدکننــدگان قطعات خــودرو، لوازم خانگــی و مصالح 
ساختمانی، با آسیب جدی و حتی خطر تعطیلی مواجه شده اند. 
این وضعیت می تواند به افزایش بیکاری، کاهش تولید ناخالص 

داخلی و در نهایت، تضعیف بنیه اقتصادی کشور منجر شود.
موج دوم چالش ها: کاهش تولید فولاد و محصولات وابسته، بر 
دو بازار مهم مسکن و خودرو تأثیر مستقیم دارد. افزایش قیمت 
مصالح ساختمانی ناشی از کمبود فولاد، می تواند به رکود بیشتر 
در بازار مســکن و افزایش هزینه های ساخت وســاز منجر شــود. 
این امر نه تنها بر قــدرت خرید مردم تأثیر منفــی می گذارد، بلکه 
می تواند پروژه های عمرانی دولتی را نیز با چالش مواجه کند. در 
بخش خودرو نیز کاهش تولید ورق های فولادی موردنیاز صنعت 
خودرو می تواند به افزایش قیمت خــودرو و کاهش تولید در این 
صنعت منجر شود. این مسئله علاوه بر تأثیر بر اشتغال در صنعت 

خودرو می تواند فشار تورمی بیشتری بر اقتصاد کشور وارد کند.
مدیریت بحــران انرژی: در کوتاه مــدت، مدیریت بهینه مصرف 
انرژی در صنایع فولاد می تواند تا حدی از شــدت بحران بکاهد. 
این امر مستلزم همکاری نزدیک میان وزارت نیرو، وزارت صمت 
و شــرکت های فولادســازی اســت. اقداماتــی نظیر بهینه ســازی 
فرآیندهــای تولید، اســتفاده از تجهیــزات کم مصــرف و مدیریت 
زمان بندی تولید می تواند در کاهش فشار بر شبکه برق مؤثر باشد. 
همچنین، بازنگری در سیاست های ارزی و تسهیل فرایندهای 
صادراتی می تواند به بهبود وضعیت صــادرات فولاد کمک کند. 
این امر نیازمند هماهنگی میــان بانک مرکــزی، وزارت اقتصاد و 
وزارت صمت است تا موانع پیش روی صادرکنندگان برطرف شود.

کلید رقابت پذیری: توســعه محصولات جدید و با ارزش افزوده 
بالاتــر می توانــد راهــکاری بــرای جبــران کاهــش تولیــد در برخی 
بخش ها باشد. تمرکز بر تولید فولادهای آلیاژی خاص، محصولات 
نانویی و فولادهای پیشرفته مورداستفاده در صنایع های تک، 
می تواند ضمن افزایش سودآوری، وابستگی صنعت به تولید انبوه 

محصولات پایه را کاهش دهد.
فاطمه صالحی، دنیای اقتصاد

آغاز برگزاری دوره آموزشی »جهان امن من« برای کارکنان شرکت فولاد مبارکه

مرکز آموزش و توسعه سرمایه انســانی فولاد مبارکه با اجرای طرح هایی نظیر 
»ازدواج تا ازدواج« و راه اندازی »باشگاه همسران« در زمینه آموزش و تحکیم 

بنیان خانواده های کارکنان گام های ارزنده ای برداشته است.
 مهدی مقیمی از کارشناسان واحد فرهنگ و خانواده مدیریت آموزش و توسعه سرمایه انسانی 
فولاد مبارکه بــا بیان این مطلب گفــت: »ازدواج تــا ازدواج« بــه معنی همراهی حمایتــی در زمینه 
شناختی و آموزشــی از بدو اســتخدام و تجرد همکاران تا زمان ازدواج فرزندانشــان است که برای 
تمامی همکاران در نظر گرفته شده است و به مراتب طی فواصل زمانی و تغییرات وضعیت خانواده 

همکاران همچنان ادامه دارد.
گیران در این مجموعــه آموزش ها، متغیرهایی از جمله  وی گفت: به منظور دعوت به حضــور فرا
وضعیت تأهل، سابقه ازدواج و تعداد فرزندان مدنظر قرار گرفت که خوشبختانه مورد استقبال و 

توجه همکاران قرار گرفته و با پوشش گسترده در حال اجراست.
مقیمی با بیان اینکه فولاد مبارکه سازمانی دوستدار خانواده است، گفت: در همین راستا همچنان 
که آموزش های خانواده در جریان اســت و کلیه ابعاد رشد و توســعه حوزه روان شناختی خانواده 
موردتوجه است، در یک اقدام تحولی و بهبودگرایانه، مرکز آموزش و توسعه سرمایه انسانی اقدام به 

راه اندازی »باشگاه همسران« ویژه همسران کارکنان نموده است.
به گفته این کارشناس واحد آموزش انتظار می رود این طرح در حوزه های ذیل مؤثر واقع شود:

بهبود روحیه و افزایش رضایت شغلی کارکنان؛ احساس مشارکت و تعلق خاطر بیشتر همسران؛ 
ایجاد فرصت آشنایی و تعامل بیشتر همســران؛ ارائه کارگاه ها و دوره های آموزشی در زمینه های 
مختلف مانند هنر آشپزی ورزش و ســلامت؛ ایجاد گروه های حمایتی برای همسران کارکنان که 
ک بگذارند و گروه های حمایتی خودگردان داشته  بتوانند تجربیات و چالش های خود را به اشترا
باشند؛ افزایش حس مسئولیت اجتماعی با تشویق همسران به مشارکت در برنامه های خیریه و 
داوطلبانه؛ کاهش تعارضات خانواده؛ فرزندپروری هوشمندانه؛ بازتعریف و تقویت جایگاه همسران 

در خانواده.
پذیرش عضو برای باشگاه همسران از هفته جاری

در همین زمینه، مینا عابدینی دیگر کارشناس این واحد نیز افزود: باشگاه همسران با هدف توسعه 
و توانمندسازی همسران کارکنان و بانوان شاغل، در چهار بُعد ارتباط با خود، ارتباط با همسر، فرزند 
و جامعه، مجموعه رویدادهای متنوع آموزشی را طراحی و تدوین کرده است که طی هفته جاری 

اقدام به عضوگیری و جذب مخاطبان می کند.
وی گفت: ارتباط و اتصال زنان با یکدیگر برای تقویت روح زنانگی و پشتوانه فکری این طرح است؛ 
که جنبش های فمینیســتی اغلب ارزش های مردانه، جســارت و قدرت را بزرگ جلــوه داده و  چرا
گیر و ضعف دانسته اند.  ســتوده اند و از طرف دیگر ارزش های زنانه و پیوند مادرانگی را دست و پا
این در حالی است که زن معاصر توانایی ها و دستاوردهای زیادی فراتر از معیارهای این جنبش 
داشته و دارد و بردباری، شکیبایی و پذیرشگری زنانه در او کمرنگ تر از پیش شده است؛ بنابراین 

سیاست کلی به سمت ایجاد هسته ها و کانون های مستقل و خودگردان متناسب با علاقه مندی ها 
و توانمندی های بانوان است.

عابدینی خاطرنشان کرد: این طرح هم راستا با مجموعه اقدامات دیگر نظیر خدمات روان شناختی 
کز مشاوره طرف قرارداد و مجموعه آموزش های خانواده با هدف تحکیم بنیان خانواده به سبد  مرا
ابزارهای توسعه ای خانواده اضافه شده است؛ ازاین رو طی هفته جاری مرحله عضوگیری و جذب 

در طرح باشگاه همسران آغاز خواهد شد.
وی گفت: سایر فراخوان ها و اطلاعیه ها در این زمینه در مقطع زمانی برنامه ریزی شده به سمع و 

نظر کلیه همکاران محترم خواهد رسید.

به گزارش خبرنگار فولاد، دوره آموزشی »جهان امن من« با موضوع »ساخت 
زندگی معنادار« برای گروه مخاطب کارکنان شرکت فولاد مبارکه، پنج شنبه  و 

جمعه  هر هفته تا پایان سال جاری، به صورت کارگاهی برگزار می شود.
این دوره برای عمق بخشیدن به رابطه زوج هاست

مهدی مقیمی، کارشناس آموزش و توسعه سرمایه انسانی شرکت فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر 
در مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت: با عنایت به رویکرد فولاد مبارکه در زمینه تحکیم هرچه بیشتر 
بنیان خانواده  کارکنان، دوره »جهان امن من« با همکاری دانشگاه شهید بهشتی برنامه ریزی و 

طراحی شد تا برای زوج های شاغل برگزار گردد.
وی با بیان اینکه این دوره برای عمق بخشیدن به رابطه زوجین است گفت: در این دوره ها، زوج ها 
فرایند درک متقابل و پیش قدم شدن برای حل تعارضات را با تکنیک هایی که به صورت کارگاهی 

می آموزند تجربه می کنند.
کید کرد: مخاطبان این رویداد در محیط پرازدحام کاری خود با نقش های اجتماعی  مقیمی تأ
مختلفی مواجه اند و تلاش دوره »جهان امن من« این است که به آنان کمک کند در زمینه ایفای 
نقش در خانواده نیز عملکرد بهتری داشته باشند و با درک متقابل، مسیر مشترک خود را به شکل 

بهتری طی کنند.
در »خانه روابط سالم« دو ستون به نام تعهد و اعتماد دارد

در این زمینه، دنیا حشمتی ، طراح و مدرس دوره »جهان امن من« نیز در مصاحبه با خبرنگار فولاد 
گفت: این دوره برای زوج های جوان و همچنین زوج هایی است که 20 یا 30 سال از ازدواجشان 
گذشته است. هدف ما در دوره »جهان امن من« این است که بتوانیم »خانه روابط سالم« بسازیم 
و کمک کنیم زوج ها قدم به قدم این خانه را بسازند. خانه روابط سالم دو ستون به نام تعهد و اعتماد 

دارد و در آن، با غنی سازی نقشه عشق، صمیمیت، دوستی و احترام به یکدیگر ایجاد می شود.
وی افزود: باید یاد بگیریم چگونه با تعارض ها برخورد کنیم. بخشی از تعارض ها حل شدنی و بخشی 
کید ما این است که در این جلسات، صمیمیت بین زوج ها را غنی و غنی تر کنیم  دیگر پایدار است. تأ

تا آن ها آمادگی حل تعارض های خود را پیدا کنند.
مدرس این دوره اضافه کرد: تعارض های پایدار با عمق وجود انسان ها در ارتباط است و باید فضای 

کم باشد تا بتوانند با آن ها روبه رو شوند و نهایتاً معنای مشترکی  بسیار صمیمانه ای بین زوجین حا
از رابطه ایجاد کنند و رؤیاهای همدیگر را تحقق ببخشند.

حشمتی گفت: این دوره شامل چهار جلسه است که هر جلسه سه بخشِ کارگاهی دارد و ما از تمام 
روش های آموزشی، ازجمله تحلیل فیلم، کتاب خوانی، کارگاه تمرین و... برای تأثیرگذاری بیشتر 

استفاده می کنیم.
با هفت طبقه دوره »جهان امن من« می توانیم یک زندگی معنادار بسازیم

حمیدرضا حسن آبادی دیگر مدرس این دوره در مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت: دوره »جهان امن 
من« برای حفظ سرمایه انسانی  بخش صنعت و هدف آن توجه به شرایط خانواده های نیروی های 

کارآمد جامعه است.
وی تصریح کرد: این دوره با نام »جهان امن من« شروع شد، جایی که زندگی اصلی هر فرد در قالب 
خانواده تعریف می شود. ستون های خانواده زن و شوهرند و آن ها باید این جهان امن را برای 

خود بسازند.
که در نسل بعدی، بچه های ما  وی ادامه داد: مهم است که زندگی و رابطه چگونه تعریف شود؛ چرا

از این رابطه الگوبرداری می کنند.
عضو هیئت علمی دانشگاه خوارزمی بیان کرد: در این دوره تلاش شد که ابتدا تعریفی از خانواده، 
زندگی مشترک و رابطه عاطفی حمایتگرانه و عاشقانه انجام شود؛ خانواده ای که در آن تحسین و 
احترام شکل بگیرد و زن و شوهر هر دو قابل احترام و سازندۀ این جهان امن باشند و بیاموزند چگونه 

رفتار کنند تا در مسائل مختلف از تعارض با  همدیگر اجتناب نکنند.
وی درباره تأثیرگذاری و تأثیرپذیری از همدیگر و چگونگی حل تعارض ها گفت: تعارض ها ممکن 
است کوچک یا بزرگ، موقت یا دائم، مربوط به داخل یا بیرون از خانواده، خانواده خود یا همسر، 

دوستان، محیط کار، نقش های اجتماعی و فرزندان باشد.
کید دارد، اینکه کدام تعارض ها را  حسن آبادی گفت: بخش اعظم این دوره بر شناخت تعارض ها تأ
می توان زودتر حل کرد و کدام تعارض ها را باید با دقت بیشتری بررسی نمود. ما باید معنایی مشترک 

از زندگی بسازیم، معنایی که برای هر دو طرف یک مفهوم و یک برداشت داشته باشد.
وی ادامه داد: تلاش می کنیم یک »خانه روابط سالم« را برای شرکت کنندگان مجسم کنیم. این 

خانه بر دو ستون اعتماد و تعهد استوار شده و هفت طبقه دارد. در طبقه اول باید نقشه زندگی و 
نقشه عشق را ترسیم کنیم و راهبردی کار کنیم.

حسن آبادی بیان کرد: طبقه دوم تحسین و احترام برای شخصیت طرف مقابل است. اهمیت طبقه 
سوم این است که از زندگی روزمره روی گردان نباشیم و مسائل زندگی عادت نشود. باید درباره هر 

مسئله با جدیت با هم صحبت کنیم و تعامل مثبت داشته باشیم.
وی اضافه کرد: طبقه چهارم نفوذپذیری از همسر است؛ یعنی بتوانیم در تعاملات با هم دیده 
بشویم. به عبارتی، نباید ارتباط و برخورد ما با همدیگر به صوت کودک-والد یا والد-کودک یا کودک-

کودک یا والد-والد باشد، بلکه باید به صورت دو فرد بالغ با هم برخورد کنیم.
کیــد کــرد: طبقــه پنجــم تعارض هــای حل شــدنی اســت  عضــو هیئت علمــی دانشــگاه خوارزمــی تأ
که در طــول زمــان بــا مکالمه هــای روزانه حل می شــود؛ امــا طبقه ششــم تعارض های حل نشــدنی 
اســت و جایی اســت که بن بســت رابطه  به وجود می آید. اینجا ممکن اســت زندگی دیگــر از حالت 
هیجانی و عاطفی خارج شــود و هشــدار مرگ رابطه به صــدا درآید. طبقه هفتم هم همان معنای 
مشــترک زندگــی اســت کــه در طــول ایــن مســیر و به خصــوص در نقشــه ای کــه ترســیم کردیــم بایــد 

مدنظر داشــته باشــیم.
گر تکنیک ها و راهبردهای حل مسائل را بلد   حسن آبادی اضافه کرد: این هفت طبقه خانه است و ا

باشیم، می توانیم زندگی معناداری بسازیم.
این دوره روابط زوجین را بهبود می بخشد

گیران حاضر در این دوره به خبرنگار فولاد گفت: دوره نسبتاً خوبی بود. کلیاتی  محلوجی، یکی از فرا
که تدریس شد مواردی است که باید برای زندگی بهتر رعایت کنیم. یادآوری برخی نکات می تواند 
به بهبود زندگی مشترک کمک کند. بدون شک برگزاری چنین دوره هایی روابط زوجین را بهبود 

می بخشد. از برگزارکنندگان این کلاس ها تشکر می کنم.
دوره »جهان امن من« تجربه واقعی زندگی کردن را به ما یاد داد

همسر یکی از شرکت کنندگان در مصاحبه با خبرنگار فولاد بیان کرد: این دوره تجربه واقعی زندگی 
را به ما یاد داد. امروز همراه همسرم در این کلاس حضور داشتیم و در کنار هم حرف زدیم، با هم 

صبحانه خوردیم به آرامش بیشتر رسیدیم. از برگزاری این دوره خوب تشکر می کنم.

آغاز به کار باشگاه ویژه همسران کارکنان

مهدیمقیمی،کارشناسواحدفرهنگوخانواده
مدیریتآموزشوتوسعهسرمایهانسانی

میناعابدینی،کارشناسواحدفرهنگوخانواده
مدیریتآموزشوتوسعهسرمایهانسانی
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در چهارمین دوره جشنواره روابط عمومی و مسئولیت 
اجتماعــی کــه ۲۴ مهرماه ســال جــاری در مرکــز همایش هــای 
سازمان صداوسیما در تهــران برگــزار شد، شــرکت فــولاد 
سفیددشــت چهارمحــال و بختیــاری، نشــان عالــی مســئولیت 

اجتماعــی پیشرو را به خود اختصاص داد.
روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری 
در ایــن بــاره اعــلام کــرد: مســئولیت اجتماعــی در ایــن شــرکت 
به عنــوان بزرگ ترین واحد فولادســازی چهارمحــال و بختیاری 
جایگاه ویژه ای دارد. در این جشــنواره در تبیین شــاخص های 
ارزیابی در بخش مسئولیت اجتماعی و ســازماندهی آن، توجه 
به مســئولیت اجتماعی در درون سازمان یا شرکت، بسترسازی 
فرهنگــی بــرای پیشــبرد مســئولیت اجتماعــی در ســازمان یــا 
شــرکت، شناســایی و ارتباط شایســته با ذی نفعان، شــفافیت، 
تدوین سند مسئولیت اجتماعی، انجام حسابرسی اجتماعی، 
پاســخ گویی و گزارش گــری اجتماعــی، تنظیــم و انتشــار منشــور 
اخلاقی، برندینگ و ری برندینگ، تهیه گــزارش پایدار، توجه به 
خلاقیت و امر مســئولیت اجتماعــی، اســتفاده از ظرفیت های 
ارتباطی برای پیشــبرد مســئولیت اجتماعی زیســت محیطی و 
بررسی رضایتمندی ذی نفعان، مورد ارزیابی قرار گرفت و پس از 
ارزیابی های هیئت داوران، به شــرکت فولاد سفیددشت نشان 
عالی مسئولیت اجتماعی پیشرو به شــرکت فولاد سفیددشت 

اهدا شد.
مدیرعامل و هیئت مدیره فولاد سفیددشت در خط مشی این 
شــرکت بر این باورند که در چارچوب ضوابط و مقررات شــرکت و 
تا حد امکان، پاســخ گوی انتظارات قانونی، اخلاقی و اجتماعی 

ذی نفعان و منطقه پیرامونی باشند.

اختصاص نشان عالی مسئولیت اجتماعی 

»پیشرو«  به شرکت فولاد سفیددشت 

چهارمحال و بختیاری

خبر  کوتاه

به گزارش ایمیدرو، رئیس هیئت عامل این شرکت در نشست 
هم اندیشی توسعه همکاری های معدنی بین ایران و عراق ضمن اشاره 
به رشد تجارت بین دو کشور گفت: در شش ماهه نخست امسال 
حدود یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن مبادله کالا بین دو کشور ایران و 
عراق بوده که ارزش آن به ۸۰۰ میلیون دلار می رسد. خدمات تجاری، 
مهندسی، پیمانکاری و تحقیقاتی از ظرفیت های ایران محسوب می شود 
که امکان ارائه آن به بازار عراق وجود دارد. 

به گزارش »فلزات آنلاین«، با رأی نخبگان صنعت فولاد در سمپوزیوم 
فولاد ۱۴۰۳، مدیرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس به عنوان مرد سال 
فولاد ایران برگزیده شد. بالاترین نرخ رشد تولید در صنعت فولاد در سال 
۱۴۰۳، بزرگ ترین تأمین سرمایه تاریخ بورس ایران برای احداث پروژه 
واحد ۲ احیا مستقیم صبا فولاد، افزایش تولید بریکت گرم صبا فولاد از 
۸۰۰ هزار تن به یک میلیون و ۲۰۰ هزار تن در سال ازجمله دستاوردهای 
وی جهت کسب این عنوان بود. 

 خـبــــــــــــــــــر    

ارائهخدماتمهندسیمعدنوانتقالتکنولوژی؛
رشدتجارتایرانوعراق مسیر

بارأینخبگانصنعتفولاد،مردسالفولادایرانمعرفیشد

به گزارش روابط عمومــی و امور بین الملل هلدینگ 
آتیه فولاد نقش جهان، محمود گودرزی، مدیرعامل 
ســازمان بــورس و اوراق بهــادار تهــران، در حاشــیه 
نشســت با هیئت مدیره و مدیران هلدینــگ آتیه فولاد اظهــار کرد: 
خوشحالم که امروز در خدمت یکی از شرکت های زیرمجموعه فولاد 
که فولاد مبارکه یکی از بهترین شرکت های بورس  مبارکه هستم؛ چرا

تهران به شمار می رود.
وی افزود: با توجه به استراتژی جدید فولاد مبارکه برای ورود شرکت های 
عضو این گــروه به بــازار ســرمایه، امروز نشســتی بــا هلدینــگ آتیه فولاد 
نقش جهان برگزار و در حاشیه آن، از شرکت نورد لوله کوثر صنعت اسپادانا 
و پوشــش لوله کیوان جاویــد که از شــرکت های تولیدی وابســته به این 

هلدینگ است بازدید شد.
گودرزی با بیان اینکه آتیه فولاد یکی از هلدینگ های با ظرفیت مجموعه 
فولاد مبارکه برای ورود به بازار ســرمایه اســت، اذعان کرد: گزارش خوبی 
از شرکت ارائه و مقرر شــد فرایند ورود به بورس شرکت های زیرمجموعه 
آتیه فولاد، مانند فولاد متیل، فولاد تاراز و سایر شرکت ها هم زمان با آتیه 

فولاد آغاز شود و به زودی شاهد IPO آن ها در بورس باشیم.
مدیرعامل ســازمان بــورس و اوراق بهادار تهــران ادامــه داد: همچنین 
مقرر شد تا به زودی شــاهد ورود و اضافه شدن سایر شرکت های تحت 
تملک مستقیم فولاد مبارکه به جمع شرکت های موردپذیرش در بورس 

تهران باشیم.
وی هدف اساسی ورود شــرکت ها به بورس را افزایش شفافیت دانست 
و افزود: زمانی که شرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه وارد بازار سرمایه 
شــوند، قیمت و ارزش واقعــی خود فــولاد مبارکــه بهتر دیده می شــود و 
سهام داران این شرکت که بخش بزرگی از آن را کارکنان تشکیل می دهند، 

از این مزیت بهره مند خواهند شد.

گودرزی با بیــان اینکه بخش عمده ای از ســهام هلدینــگ آتیه فولاد در 
دست بازنشستگان و کارکنان فولاد مبارکه است، گفت: ورود این شرکت 
به بازار ســرمایه کمک زیادی به نقدشــوندگی دارایی های ســهام داران 
می کند و موجب افزایش آن می شود؛ به عبارتی ورود به بازار بورس، علاوه 
بر شفافیت و پاسخگو شدن مدیران که خوشبختانه فولاد مبارکه از دیرباز 
همین اســتراتژی را داشته اســت، باعث نقدشــوندگی و امکان قابلیت 

معامله به صورت شفاف در بازار سرمایه می شود.
مدیرعامل سازمان بورس تهران با بیان اینکه بازار بورس تهران به عنوان 
بزرگ تریــن و اصلی تریــن رکن بــازار ســرمایه ایــران پذیرای شــرکت های 
زیرمجموعه فولاد مبارکــه خواهد بود، تصریــح کرد: با تمهیداتــی که در 
بورس تهران دیده شده است، فرایند پذیرش این شرکت در بازار سرمایه 

تسریع خواهد شد.

وی عنوان کــرد: البته ســرمایه گذاری در بــازار بورس با نوســاناتی همراه 
است و آنچه باید به عنوان بازار بورس تهران در نظر بگیریم، بحث پایش 
و نظارت بر ناشران و افزایش شفافیت است که فضای معاملاتی شفاف و 

منصفانه ای مهیا شود تا شرکت ها بتوانند وارد بازار سرمایه شوند.
گـودرزی با بیـان اینکـه ریسـک های سیسـتماتیک و غیرسیسـتماتیک 
زیـادی در اقتصـاد کشـور وجـود دارد، خاطرنشـان کـرد: سـرمایه گذاری 
در بازار سـهام متأثر از این ریسـک ها خواهد بـود؛ اما به نظر می رسـد که 
غ از فضایی که امروزه در بازار سهام شاهد آن هستیم، نگاه بلندمدت  فار
بـه بـازار سـرمایه می توانـد فضیلـت بسـیاری را نصیـب سـهام داران کنـد؛ 
به شـرط اینکـه سـرمایه گذاری بـا درایـت، بررسـی و تحقیـق انجـام شـود، 
نـه بـر اسـاس احساسـات و شـایعه و امیدواریـم کـه بـه زودی شـاهد درج 

شـرکت های زیرمجموعه فـولاد مبارکـه در بـازار بـورس تهران باشـیم.

به گزارش روابط عمومی شرکت ایریسا، دومین رویداد 
 Isfahan Artificial( هــوش مصنوعــی اصفهــان
Intelligence 2024(، با محوریت بنیاد ملی نخبگان 
استان اصفهان از ۱ تا ۴ آبان ماه ۱۴۰۳ در محل هتل عباسی اصفهان 
برگزار شد و طی آن شرکت ایریســا با محوریت ایریسا پرایم به همراه 

شرکت فولاد مبارکه حضور مؤثری در این نمایشگاه داشت.
بنابر این گــزارش، ایــن رویداد با هدف توســعه اضلاع اصلی زیســت بوم 
اقتصاد دانش بنیان هوش مصنوعی متشکل از دانش و پژوهش، فناوری 

و نــوآوری، صنعت و تولیــد، ســرمایه گذاری و بــازار برگزار شــد. همچنین 
گردهمایی فعالان و متخصصان هوش مصنوعی، نمایشگاه تخصصی 
هــوش مصنوعــی، رویــداد ســرمایه گذاری در هــوش مصنوعــی و نهایتاً 
مســابقات هوش مصنوعی، چهــار بخش اصلــی این رویداد را تشــکیل 

داده است.
 گفتنی است در سومین روز این نمایشگاه دکتر افشین، معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری از غرفه ایریســا در این 

نمایشگاه بازدید کرد.

گــزارش روابــط عمومــی شــرکت ورق خــودرو  بــه 
چهارمحال و بختیاری، در برنامه اختتامیه سمپوزیوم 
فولاد ۱۴۰۳ ، مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال 
و بختیاری به عنوان کارشناس برگزیده صنعت فولاد کشور انتخاب و از 

وی با اهدای لوح سپاس و تندیس تجلیل شد.
پروفســور عباس نجفــی زاده، رئیس هیئت مدیــره انجمن آهــن و فولاد 
ک انتخــاب مدیرعامــل شــرکت ورق خــودرو چهارمحــال و  ایــران مــلا
بختیاری به عنوان کارشناس برتر صنعت فولاد کشــور را سوابق علمی و 
کز علمی و  پژوهشی و تلاش در راستای ایجاد زمینه های همکاری با مرا
تحقیقاتی، تعریف پروژه های دانش بنیان و تلاش برای تولید فولاد سبز 

و... عنوان کرد.
حمید شجاعی در حاشیه برنامه اختتامیه سمپوزیوم فولاد در مصاحبه 
با خبرنگاران اظهار داشـت: شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و بختیاری 
بـا حرکـت در مسـیر تعالـی و بـا بهره منـدی از ظرفیت هـای قابل توجـه و 

برخـورداری از نیـروی انسـانی توانمنـد، تکنولـوژی روز دنیـا و دریافـت و 
حفظ جدیدترین استانداردهای بین المللی و نیز حمایت های بی دریغ 
شرکت فولاد مبارکه توانسته همواره خود را به عنوان مجموعه ای پیشرو 
و سـرآمد معرفی کند و با تولید انحصـاری محصولات کیفی ویژه، نقشـی 
ارزنـده و بی بدیـل در خودکفایـی صنعـت اسـتراتژیک خودروسـازی ایفا 

کرده اسـت.
وی اظهار امیدواری کرد شرکت ورق خودرو با ادامه روند بهبود مستمر و 
با اجرای طرح های توسعه ای خود بتواند همچنان یاریگر اصلی صنعت 

خودروسازی کشور باشد.
شجاعی خواستار حمایت هرچه بیشتر از صنعت فولاد کشور به عنوان 
صنعتی بسترساز و زیرساختی بسیاری از صنایع دیگر شد و افزود: حرکت 
در مسیر رشد و تعالی در صنعت فولاد نیازمند همدلی و همراهی هرچه 
بیشتر بخش دولتی است و امیدواریم با افزایش میزان حمایت ها شاهد 

شکوفایی هرچه بیشتر صنعت در کشور عزیزمان باشیم.

انتخاب مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به عنوان کارشناس برتر صنعت فولاد کشور

تیه فولاد یکی از شرکت های با ظرفیت بالا در مجموعه فولاد مبارکه برای ورود به بازار سرمایه است آ

یسا و فولاد مبارکه حضور مشترک ایر
 در نمایشگاه هوش مصنوعی اصفهان

در آیین اختتامیه سمپوزیوم فولاد ۱۴۰۳ صورت گرفت:

مدیرعامل سازمان بورس و اوراق بهادار تهران در بازدید از هلدینگ آتیه فولاد:
برگزاری همایش پیاده روی 

در بزرگ ترین جبهه صنعتی 

استان چهارمحال و بختیاری

هم زمان با هفته تربیت بدنی، همایش پیاده روی 
کارکنان و پیمانکاران شرکت فولاد  عمومی مدیران، 

سفیددشت چهارمحال و بختیاری برگزار شد.
رامین لطفی، مدیر نیروی انسانی شرکت فولاد سفیددشت، در 
مصاحبه با خبرنگار روابط عمومی در این باره گفت: در راستای 
گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ترویج فرهنگ ورزش و با عنایت 
بــه اهمیــت ســلامتی و شــادابی در ارتقــای بهــره وری کارکنــان، 
همایش پیــاده روی عمومی مدیــران، کارکنان و پیمانــکاران در 
بزرگ ترین جبهه صنعتی استان برگزار شد و طی آن همکاران با 

شور و نشاط زائدالوصفی به انجام فعالیت ورزشی پرداختند.
وی افزود: برگزاری این گونه همایش ها تأثیر بســزایی در افزایش 
انگیزه و روحیــه کاری کارکنان دارد. درعین حــال برگزاری چنین 
همایش هایی در انســجام هرچه بیشتر ســرمایه های انسانی و 
تقویت کار گروهی در سازمان، تقویت روحیه تیمی، ترویج فرهنگ 

ورزش نقش بسزایی دارد.

به مناسبت هفته تربیت بدنی برگزار شد؛

محمودگودرزی
مدیرعاملسازمانبورسواوراقبهادارتهران
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       بـــــــــــــــازار

چینرکوردوارداتسنگآهنراشکست

خبــــــــــــــــر    

تضاد بین واردات رو به رشد سنگ آهن چین و کاهش تولید فولاد، 
توجه بازارهای جهانی کالا را به خود جلب کرده است. برآوردهای 
Kpler و LSEG نشان می دهد واردات در حال شکستن رکورد 
است، درحالیکه تولید فولاد در ماه سپتامبر برای چهارمین ماه 
متوالی به ۷۷.۰۷ میلیون تن کاهش یافته است. این تناقض عمدتاً 
به دلیل رفتار  انتظار برای بهبود بازار در آینده، ناشی از محرک های 
آینده نگر پکن و قیمت های بسیار پایین سنگ آهن به وجود است. 

صنعتفولادچین گازهایگلخانهایدر افزایشانتشار

به گزارش فولاد ایران، مجموع انتشار گازهای گلخانه ای در صنعت 
گوست ۲۰۲۴ نسبت به مدت مشابه سال قبل  فولاد چین در ژانویه تا آ
۴.۲ درصد افزایش یافته است. حجم کل آب مصرفی شرکت های 
گوست با ۱.۴ درصد افزایش در سال به  متالورژی نیز در ژانویه تا آ
گوست،  ۷۳.۵۲ میلیارد مترمکعب رسید. همچنین در ژانویه تا آ
فولادسازان چینی 6۴.6 میلیون تن سرباره فولاد تولید کردند که ۲.۵ 
درصد نسبت به سال قبل کاهش داشت.

سهام

3 , 94 1

3 , 83 3

3 , 790

3 , 82 1

3 , 7 7 1

4 , 0 87

3 , 9 1 1

3 , 90 0

3 , 9 53

4 , 84 9

2.7 3

2. 86

0.2 9

0. 1 8

1 .6 9

1 53

2 3 4

1 44

1 68

1 35

3 , 9 5 1

3 , 838

3 , 84 9

3 , 8 56

3 , 79 1

1 1 1

1 1 3

1 1

7

65

ین کمتر
روز یخ تار

ین بیشتر

یال( قیمت  )ر

>>>>>>        جدول معاملات ســهام شــرکت فولاد مبارکه       <<<<<<

تغییرپایانی

 تغییر
)درصد(

 حجم معامله
)میلیون سهم(

1403/07/28

1403/07/29

1403/07/30

1403/08/01

1403/08/02

شنبه

یکشنبه

دوشنبه

سه شنبه

چهارشنبه

3. 5 0 0

3.60 0

3.70 0

3. 8 0 0
3.90 0

4. 0 0 0

3. 84 93. 838

3.9 5 1
3. 8 56

3.79 1

شنبه یکشنبه دوشنبه سه شنبه چهارشنبه

یال(       <<<<<< >>>>>>       نمــــــــــودار تغییــــــر قیمــــت  سهـــــام  )ر

بورس

حجــم عرضه )تن(
5,000
6,000
11,000

مقــدار تقاضا )تن(
1,900
6,000

7,900

حجــم معامله)تن(
1,850
6,000

7,850

کیلوگرم( یــال /  قیمــت پایانی )ر
407,708
438,005

یــخ تحویل تار
1 4 03 ه  ما ی  د

1 4 03 ه  ما ی  د

آمــار معاملات محصولات شــرکت فــولاد مبارکه در بورس کالای ایران

نماد
G
P

محصول
ورق گالوانیزه

ورق رنگی

تاریخ معامله
1403/07/30
1403/07/30

واحد فروش داخلیجمع کل

گهی آ

موضوع

احداث پنج عدد سیلو جهت ذخیره فروآلیاژهای خاص در سطح هشت متری

برنامه ریزی و اجرای آموزش های لازم در حوزه تخصصی کامپیوتر در شرکت فولاد مبارکه

SIEMENS و PROTEA عیب یابی و بازسازی آنالایزهای صنعتی، مانیتورینگ واحد محیط زیست و واحد نیروگاه برندهای ، انجام عملیات تعمیر

، جهت جایگزینی و بروز رسانی سیستم کنترل PLC و سیستم کنترل موتورهای DC خط تمپر و برش سبک یک نوردگرم تهیه و تدارک تجهیزات مرتبط با سیستم کنترل PLC و درایور

ST52 خرید لوله 56 اینچ درز مستقیم ضخامت 2۰ میلی متر

EPC واحد آماده سازی تختال به صورت )BWG2( تجهیزات لیفت و تراورس تانک خنک سازی تختال شماره دو TPS و تابلوهای DC طراحی، تدارک، ساخت، نصب، تست، راه اندازی و آموزش جایگزینی موتورهای

تهیه و اجرای سیستم اطفای حریق خشک در تونل های برق و اجرای سیستم آنتی فریزینگ شبکه های آبی فولاد سبا

مهلت ارسال مدارک

1 4 03 /0 8 /2 3

1 4 03 /0 8 /1 8

1 4 03 /0 8 /1 5

1 4 03 /0 8 /20

1 4 03 /0 8 /1 7

1 4 03 /0 8 /25

1 4 03 /0 8 /1 5

گهی فراخوان شــرکت فــولاد مبارکه اصفهان  آ
ه ر شــما

4860 5 543

48606 1 6 1

48603 253

48603843

48607 3 3 4

                                                                  48 5 59 1 82 و     48 5 59 1 83

48 5 8 5 1 3 4

یف د ر

1

2

3

4

5

6

7

جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر در خصوص فراخوان های عمومی، ارزیابی کیفی، مناقصات و مزایدات به وبسایت شرکت به نشانی www.msc.ir، منوی خرید و تأمین کنندگان، مناقصات مراجعه و طبق راهنمای موجود، نسبت به انتخاب مناقصه 
مورد نظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمائید. اطلاعات سایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها و کانال فراخوان های شرکت در شبکه های اجتماعی به نشانی Ads_msc@ قابل دسترس می باشد.

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان: ۰۳۱۵۲۷۳۱۸۹۶ - ۰۹۰۱۰۰۴۲۶۲۷
 روابط عمومی شرکت فولادمبارکه اصفهان

برگزاری اولین دوره آشنایی با اهمیت و ضرورت تحلیل داده کسب وکار ویژه رؤسا و سرپرستان

تحلیل داده یکی از مهم ترین ابزار تصمیم گیری در دنیای مدرن کسب وکار 
است و  نقش بسیار حیاتی در موفقیت سازمان ها ایفا می کند. با پیشرفت 
فناوری و افزایش حجم داده ها، سازمان ها نیازمند استفاده از تحلیلِ داده 
جهت استخراج اطلاعات مفید و کسب بینش های ارزشمند برای کسب وکار در راستای 
بهینه ســازی فرایندهای خود هســتند. به همین منظور، اولیــن دوره با عنــوان اهمیت و 
ضرورت تحلیل داده کسب وکار ویژه رؤســا و سرپرســتان در تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۱ در سالن 

همایش ساختمان نگین توسط اساتید مجرب دانشگاه تهران برگزار شد.
به گزارش واحد آموزش و توسعه سرمایه انسانی، در ابتدای این دوره،  افشین خیامیم، مدیر 
مهندسی صنایع فولاد مبارکه، تاریخچه شروع موضوع تحلیل داده در فولاد مبارکه و ادامه مسیر 

و برنامه مشترک بین مهندسی صنایع و واحد آموزش در این حوزه را تشریح کرد.
در ادامه رویداد، بزرگی، مدرس این رویداد آموزشی از دانشگاه تهران، خاستگاه دوره و اهمیت 
موضوع را برای رؤسا و سرپرستان شرکت تبیین کرد و گفت: روش شناسایی افراد مستعد در حوزه 
تحلیل داده و سطح بندی نفرات و برگزاری دوره آموزشی به صورت مستمر و با نگاه آینده نگرانه 
در شرکت فولاد مبارکه بی نظیر بوده که این روش می تواند الگویی برای سازمان های دیگر در 

کشور باشد. 
بزرگی همچنین به موضوع تحلیل داده و پروژه های که می تواند از طریق این رویکرد به تعالی و 

پیشتازی فولاد مبارکه کمک شایانی کند پرداخت.
در همین راســتا، مهدی دهقان، رئیس واحــد کانون ارزیابی و توســعه شایســتگی رهبران به 
جهت گیری اســتراتژیک واحد آموزش و توسعه ســرمایه انســانی برای ایجاد نگرشی جدید در 
میان رؤسا و سرپرستان در حوزه تحلیل داده اشاره کرد و گفت: تسهیل و زمینه سازی دست یابی 
به دانش و فناوری های نوظهور به عنوان ســتاره قطبی آســمان تعالی و نوآوری فولاد مبارکه از 
وظایف اصلی واحد آموزش است و به منظور آماده سازی رهبران تغییر، این واحد برای دریافت 

پیشنهادهای سازنده جهت برگزاری بهتر رویدادها و برنامه های آموزشی و توسعه ای منطبق 
بر نیازهای فعلی و آتی واحدهای شرکت آماده همکاری است.

 در همین زمینه، ناصر شومالی، کارشناس کانون ارزیابی و توسعه شایستگی رهبران،با اشاره 
به اینکه این برنامه در راستای کشف و توسعه استعداد تحلیل داده کارکنان پایه گذاری شده 
اعلام کرد: پیش ازاین برای دوره های آموزشی با ماهیت موضوع داده، نیازسنجی در سازمان 
گیران  انجام و آموزش برای تمام رده های کارشناسی بدون در نظر گرفتن استعداد و علاقه فرا
انجام می شد؛ اما این امر باعث افزایش هزینه و کاهش اثربخشی دوره های انجام شده می گردید؛ 
بنابراین باتوجه به نیاز سازمان جهت توسعه مهارت های تحلیل داده به منظور حل مسائل 
داده محور کسب وکار، ابتدا یک آزمون استعدادیابی از کارکنان رده کارشناسی گرفته می شود که 
در نتیجه آن، نفرات مستعد شناسایی و در پنج گروه سطح بندی می شوند. سپس متناسب با 
سطح نفرات، دوره های آموزشی برای افراد برگزار می گردد و باتوجه به هزینه بر بودن برگزاری این 
دوره ها، این امر باعث صرفه جویی قابل توجهی در هزینه های دوره های آموزشی و همچنین 

افزایش اثربخشی این دوره ها می گردد.
کید کرد: در اولین مرحله شناسایی نفرات مستعد، تعداد 722 نفر از کارشناسان علاقه مند  وی تأ
در ارزیابی اولیه شــرکت کردند و از بین این نفرات ۸0 نفر که حدنصاب امتیاز را کسب کردند در 
چهار گروه در حال گذراندن دوره های تحلیل داده به همت اســاتید دانشگاه تهران در محل 
کانون ارزیابی در ســاختمان نگین هســتند که امیدواریم این رویکرد در دیگر حوزه های مهم 

شرکت جاری شود.
گفتنی اســت اهم موضوعات مطرح شــده در این دوره شامل چیســتی و چرایی داده، هوش 
مصنوعی، هوشمندسازی، علم داده، داده کاوی و یادگیری ماشین، سطوح تحلیل گری داده، 
چرخه حیات پروژه های هوش مصنوعــی، مصادیق کاربردهای هوش مصنوعی و نقشــه راه 

پیاده سازی و سنجش بلوغ هوش مصنوعی می شود.

افشینخیامیم
مدیرمهندسیصنایعفولادمبارکه

مهدیدهقان،رئیسواحدکانون
ارزیابیوتوسعهشایستگیرهبران

ناصرشومالی،کارشناسکانون
ارزیابیوتوسعهشایستگیرهبران

خبر  کوتاه

خبـــــــــــر کوتاه

کید بر لزوم بازیابی سرباره در صنعت فولاد تأ

رئیس هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد ایران اعلام کرد: 
استفاده از سرباره ها به عنوان مواد ارزشمند، در صنعت فولاد 

باید بازیابی شود.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از واحد خبر روابط عمومی 
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو(، عباس نجفی زاده در سمپوزیوم فولاد ۱403، با بیان 
اینکه طبق آمار جهانی 4 ذخایر معادن سنگ آهن، ایران رتبه 
، ذخایر ایران  هشتم جهانی را دارد، گفت: براساس این آمار
3.5 میلیارد تن و آهن موجود در آن، ۱.5 میلیارد تن است. 
عیار برخی معادن پایین است که باید با فناوری مناسب، 

استخراج شوند.
نجفی زاده با بیان اینکه ایران طی سال های اخیر، رتبه دهم 
تولید فولاد را به خود اختصاص داده است، اذعان کرد: رشد 
تولید فولاد در سال 2023 حدود ۱.3 درصد بوده این در حالی 
است که رشد تولید سال های گذشته، ۸-۹ درصد بوده است.

نجفی زاده بابیان اینکه یکی از موارد پرچالش در صنعت فولاد 
که فروش محصولات را با مشکل مواجه می سازد، تولید کربن 
و گازهای گلخانه ای است، گفت: میزان تولید گازکربنیک 
در صنعت فولاد ایران ۱.4۱ و در دنیا ۱.۹ به ازای هر تن فولاد 
است. از نظر تصاعد گازکربنیک در جایگاه بهتری نسبت به 

جهان هستیم.
رئیس هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد ایران با اشاره به 
روش های استحصال سرباره فولاد، گفت: روش های اصلی 
این امر شامل »لیچینگ اسیدی با قلیانی، تبادل یونی، 
احیا«، »جدایش مغناطیسی، کربومتریک، لیچینگ اسیدی«، 
کربومتریک«،  »جدایش مغناطیسی، لیچینگ اسیدی، 

»بیولیچینگ« و... است.
وی ادامه داد: برای حفظ محیط زیست می توان از زیست توده 
به عنوان جایگزین سوخت فسیلی و پلاستیک به عنوان بخشی 

از کربن فولادسازی استفاده کرد.
نجفی زاده درباره تجارت سرباره های آهن و فولاد جهان گفت: 
طی سال 2023، میزان تجارت سرباره های فولاد، 25.4 میلیارد 

دلار بوده و در سال 2030 به 2۸.2 میلیارد دلار می رسد.
رئیس هیئت مدیره انجمن آهن و فولاد ایران با اشاره به 
راهکارهای رسیدن به تولید فولاد سبز گفت: در کوره بلند، 
کثر بازیابی در داخل و بازیابی  استفاده داخل شامل حدا
کسیدها و استفاده خارجی شامل مصارف جدید، )مثل  ا
، آهن،  سیمان جدید، و بهره وری بالاتر است(. بازیابی فسفر

وانادیوم از این جمله است.
وی ادامه داد: در کوره قوس الکتریکی، استفاده داخلی شامل 
کسیدها و بازیابی حرارت و استفاده خارجی  بازیابی آهن، ا
مشتمل بر تولید سیمان جدید، مصارف جدید مثل راه سازی، 

تولید آهک و... است.

سـخنگوی کمیسـیون انـرژی مجلـس بـا بیـان اینکـه در 
جلسـه کمیسـیون موضوع تأمین انرژی و گاز فصل زمسـتان 
مـورد بحـث و بررسـی قـرار گرفـت، گفـت: تأمیـن گاز و سـوخت 
زمسـتانی نیازمنـد همـکاری وزارتخانه هـای نفـت و صمـت 

است.
به گزارش فولادبان، جلیل مختار، ســخنگوی کمیسیون انرژی 
مجلس، کمیســیون انرژی مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به 
بررسی وضعیت تأمین گاز و ســوخت مایع بخش های مختلف 
خانگی، صنایع، نیروگاه ها و پتروشــیمی ها در زمســتان پیش  رو 
با حضور معاونان وزیر نفت، گفــت: با توجه به کاهش دمای هوا 
و آغاز فصل سرد در جلسه ای که برگزار شد، موضوع تأمین انرژی 
و ســوخت زمســتانی و آمادگــی وزارت نفت برای تأمین ســوخت 
با حضور معاون برنامه ریزی وزیر نفت و مدیرعامل شــرکت ملی 

پخش و پالایش فراورده های نفتی بررسی شد.
نماینــده مــردم آبــادان در مجلس شــورای اســلامی ادامــه داد: 
همچنیــن در ایــن جلســه اقدامــات و برنامه هــای وزارت نفــت 
در راســتای افزایــش تولیــد گاز و فرآورده هــای نفتــی، توســعه 
زیرســاخت های انتقال نــاوگان توزیــع گاز و فرآاورده های نفتی، 
اقدامات انجام شــده بــرای مدیریت مصــرف، توضیح داده شــد 
و اعضای کمیســیون نیز بر لزوم هماهنگی میان دســتگاه های 

کید کردند. مختلف دولتی برای گذر از زمستان تأ
طبق گزارش ارائه شــده میزان گاز تحویلی به صنایع عمده در 7 
ماه نخســت ۱403 نســبت به ســال ۱402 حدود ۱2 درصد افزایش 

داشته است.
این نماینده مجلس با بیان اینکه در این جلسه موضوع مرتبط 
با تأمین انــرژی و گاز در فصل زمســتان نیــز مورد بحث و بررســی 
قرار گرفت، اظهار کرد: اقدامات ارزشمندی در وزارت نفت اتفاق 
صورت گرفتــه؛ بنابراین امید اســت بتوان در زمســتان با اولویت 
دادن به تأمین گاز بخش های خانگی، سوخت صنایع غیرعمده 
و حمل ونقل  را بدون مشکل تأمین کرد؛ البته به طور این مهم نیاز 

به همکاری وزارتخانه های نفت و صمت دارد.
مختار مطرح کرد: به گفته مســئولان شــرکت ملــی گاز اطمینان 
و آمادگــی نزدیک بــه ۱00 درصــدی برای فــرآوری، انتقــال و توزیع 

گاز دارد.

تأمین گاز زمستانی نیازمند همکاری 

وزارتخانه های نفت و صمت است
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در سال ۲۰۲۲، احتراق سوخت های مختلف در بخش 
گــون در جهان  صنعت که عامل محــرک صنایــع گونا
کسید کربن منتشر  است، بیش از ۶.۵ میلیون تن دی ا
کرد؛ یعنی بیش از تمام ســال های گذشته و بیش از هر بخش دیگری 
به جز حمل ونقل و تولید برق. علی رغم وعده های جهانی برای کاهش 
انتشار گازهای گلخانه ای، این رقم همچنان به طور پیوسته افزایش 
یافته اســت. ما به شــدت به محصولات تولیدشــده توســط صنعت، 
مانند فولاد، مواد شیمیایی، کاغذ و شیشه متکی هستیم. از طرفی هم 

نمی توانیم توسعه صنایع را با وضعیت موجود ادامه دهیم.
 برای محدود کردن گرمایش زمین به ۱.5 درجه سانتی گراد، صنایع نیاز 
به دسترسی به راه حل های واقع بینانه ای دارند که می تواند کربن زدایی 
را در حال حاضر و همچنین در آینده ســرعت بخشــد. بخشی از چالش 
کربن زدایی از صنایع در نیاز آن ها به دمای بالا نهفته است که نمی توان 
همه آن هــا را بــا بــرق پوشــش داد. فرایندهایی ماننــد آهن ســازی برای 
ک به ســوخت هایی با دمای  ســاخت فولاد، ذوب شیشه و سنتز آمونیا
بالا نیــاز دارند که هــم گازهای گلخانه ای تولیــد می کنند و هم حــرارت را 
هدر می دهند. کربن زدایی از تولید فولاد و فراوری آن چالش های فوری 
هستند و کارشناســانی که اقتصاد هیدروژن را بررســی کردند مشکلاتی 
را مطرح کردند، ازجملــه اینکه هیدروژن ســبز برای تولید بســیار گران و 
کارآمد است. تقاضا برای انرژی های تجدیدپذیر بســیار زیاد است که  نا
توســط تأمین کنندگان انرژی قابل تأمین نیســت و شــرایط فنــی مانند 

جلوگیری از نشت کربن هنوز برطرف نشده است. در این مسیر هزینه های 
ســرمایه گذاری زیــاد و هزینه های عملیاتی بیشــتر عــلاوه بر زمــان تغییر 

طولانی قابل پیش بینی است.
 برای برخی از فرایندها مانند احیای سنگ آهن یا تأمین درجه حرارت بالا، 
هیدروژن قطعه مهم پازل به نظر می رسد، اما در بسیاری از فرایندهای 
دیگر صنعت فولاد می توان هوشمندتر کربن زدایی کرد. هیدروژن سبز 
یک جایگزین بدون کربن است که قادر به تولید دماهای بالا برای گرمای 
کسیدکربن و جایگزینی مواد لازم برای فرایندهای  فرایند بدون انتشار دی ا
فولادسازی و بخش شیمیایی است. بااین حال، تولیدکنندگان و دولت ها 
باید در مــورد نگرش به هیــدروژن به عنوان یــک راه حل طلایی محتاط 
باشند. در حال حاضر، تقریباً تمام هیدروژن تولیدشده در سرتاسر جهان 
کستری« است، به این معنی که اغلب از گاز طبیعی برای تأمین انرژی  »خا
فرایند الکترولیز استفاده می شود و به نوبه خود مزایای زیست محیطی 
خــود را لغو می کنــد. در همین حــال، هیدروژن »ســبز« که با اســتفاده از 
انرژی های تجدیدپذیر تولید می شود، احتمالاً به یک دهه یا بیشتر نیاز 
دارد تا به مقیاس های اقتصادی موردنیاز برای ماندگاری در بازار برسد؛ 
اما تغییرات آب و هوایی تا یک دهه منتظر نخواهند ماند و تأثیرات آن در 
حال رخ دادن است. برای مؤثر بودن تلاش های کربن زدایی، رویکردهای 

همه گیر و کوتاه مدت نیز موردنیاز است.
وزارت انــرژی ایالات متحــده )USDOE( چهار رکــن تکنولوژیکی کلیدی 
را برای کربن زدایی صنعتی ترسیم می کند: بهره وری انرژی، برقی سازی 

صنعتی، استفاده از سوخت و مواد اولیه کم کربن و سیستم های جذب 
کربن. هیچ یک از این ســتون ها به تنهایی بــرای کربن زدایی کامل کافی 
نیســتند، اما وقتی با هم ترکیب شــوند، نقــاط قوت یکدیگــر را تکمیل و 
شــکاف ها را جبران می کنند. درحالی که ســوخت های کم کربن و جذب 
کربن هنوز در مراحل اولیه توســعه هســتند، فناوری های بهینه ســازی 
بهره وری انرژی و برقی سازی بیشتر پیش می روند، به این معنی که امروزه 
برای کاهش تأثیرگذار انتشار گازهای گلخانه ای به کارگیری آن ها به شدت 
 Thermal( موردنیاز است. یکی از این نمونه ها ذخیره سازی انرژی حرارتی
energy storage( اســت. همان طور کــه از نام آن پیداســت، این فناوری 
انرژی را به شــکل گرما با دمای خروجی تا ۱300 درجه ســانتی گراد ذخیره 
می کند و برای کاربردهای صنعتی بســیار مناسب اســت. به عنوان یک 
منبع انرژی ورودی، سیستم های ذخیره سازی انرژی حرارتی می توانند 
هم از گرمــای اضافی حاصــل از فرایندهای صنعتی و هــم از تولید انرژی 
تجدیدپذیر استفاده کنند که به گرما تبدیل و ذخیره می شود. بنابراین 
ذخیره سازی حرارتی با دو رکن کربن زدایی صنعتی به طور هم زمان مواجه 
می شــود: بهره وری انرژی از طریق اســتفاده از گرمای هدررفتــه و ادغام 
بهتر انرژی های تجدیدپذیر از طریق تبدیل انرژی سبز به گرمای فرایند 
قابل استفاده. ذخیره انرژی حرارتی یک مفهوم جدید نیست، اما تحولات 
جدید در دهــه گذشــته آن را به یــک راه حل مناســب بــرای کربن زدایی 
صنعتی فرایندهای با دمای بالا تبدیل کرده است. ذخیره سازهای حرارتی 
صنعتــی در حال حاضــر در چندیــن صنعت ازجملــه فولاد، ســرامیک، 

کاغذ و فراوری مواد غذایی در حال گســترش اســت. این علاقه گسترده 
تنها از مزایای کربن زدایی ذخیره ســازی حرارتی ناشی نمی شود، بلکه از 

قابلیت های کاربردی آن نیز ناشی می شود.
 برخلاف هیدروژن، که نیاز به نصب زیرساخت های جدید مانند سیستم 
خط لوله برای تأمین سوخت دارد، ذخیره انرژی حرارتی را می توان تنها 
گر از گرمــای هدررفته  با اتصال به شــبکه در عملیات موجود اجرا کــرد. ا
استفاده شود، سیستم حتی می تواند از هر زیرساختی غیر از زیرساخت 
که بســیاری از صنایع در نیروگاه های خورشیدی  کاربر جدا شود. ازآنجا
و بادی خــود در مقیاس بــزرگ ســرمایه گذاری می کنند، بخــش بزرگی از 
برق خــود را کاهش می دهند یــا آن را به شــبکه بازمی گرداننــد. با ذخیره 
انرژی حرارتی، می توان از این انرژی ارزان برای کربن زدایی گرمای فرایند 
به صورت انعطاف پذیر استفاده کرد و مهم تر از همه، قیمت آن در حال 
حاضر با اســتفاده از تجهیزات گاز طبیعی موجود قابل مقایســه است و 
آن را از منظــر تجاری واقعــی می کند. چالش کربن زدایی صنعتی بســیار 
پیچیده تر از آن است که بتوان با یک فناوری به آن پرداخت؛ اما در این 
منظره شلوغ، ذخیره ســازی انرژی حرارتی به دلیل قابلیت های حیاتی 
خود در حال حاضر یکی از فناوری های برجسته است. با توجه به فوریت 
پرداختن به تغییرات اقلیمی، این جنبه بسیار مهم است: این امر تضمین 
می کند که صنایع می توانند به اهداف کاهش انتشار خود برسند و کارایی 
عملیاتی و دوام اقتصــادی را در حال حاضر حفظ کننــد و زمان طولانی 

موردنیاز را برای کربن زدایی کامل صنعتی بخرند.

 علم و فناوری    

امنیت سایبری

چینبزرگترینتوربینبادیدریاییجهانراباقابلیت
تأمینبرق55هزارخانهمعرفیکرد

سلولهایخورشیدیشرکتچینیLongiبهرکورد
راندمان27.30درصدرسیدند

شرکتی چینی به تازگی از بزرگ ترین توربین بادی دریایی جهان رونمایی 
گیگاوات ساعت برق در سال را دارد  که توانایی تولید ۱۰۰  کرده است 
کند. این توربین بادی را شرکت  و می تواند برق ۵۵ هزار خانه را تأمین 
دولتی Dongfang Electric Corporation ساخته است. بنابر ادعای 
کار در مناطقی که سرعت باد ۸ متربرثانیه  این شرکت، این توربین برای 
است، طراحی شده و حتی می تواند در مقابل شرایط طوفانی نیز مقاومت 
کند و همچنین می تواند برق ۵۵ هزار خانه را در سال تأمین کند.

شرکت Longi، سازنده پنل های خورشیدی در چین، جزئیات جدیدی 
درباره فناوری سلول های خورشیدی خود، موسوم به »تماس پشتی از طریق 
کرده است. Longi این فناوری را چند  پیوند ناهمگون« )HBC(، منتشر 
ماه  پیش توسعه داده بود و به تازگی مقاله اش منتشر شده است. به گفته 
این شرکت، راندمان سلول های خورشیدی HBC در شرایط آزمایشگاهی 
هاملین  خورشیدی  انرژی  تحقیقات  مؤسسه  می رسد.  درصد   ۲۷.۳۰ به 
)ISFH( آلمان نیز رقم راندمان ۲۷.۰۹ درصدی را تأیید کرده است.

خطر هک و پخش محتوا در کمین 
دوربین های امنیتی استرالیا

حملات سایبری به بیش از 
یک سوم مدارس انگلیس

 AUCyber اسـترالیایی  سـایبری  امنیـت  شـرکت 
بـه  هکرهـا  دسترسـی  افزایـش  دربـاره  فـوری  هشـداری 
دوربین هـای امنیتـی و پخـش غیرقانونـی محتـوای آن هـا در 
کـه  دسـتگاه هایی  اسـت.  کـرده  منتشـر  جهـان  سراسـر 
گذرواژه هـای ضعیـف یـا حتـی پیش فـرض دارنـد، بیشـتر در 

معرض خطر هستند.
به گفته AUCyber، مجرمان سایبری اطلاعات تجاری و شخصی 
را از طریق دوربین های امنیتی به خطر می اندازند و همین طور 
بــرای تجــاوز بــه حریــم خصوصــی قربانیــان مورداســتفاده قــرار 
می دهند. به خطر افتادن یک دوربین امنیتی همچنین می تواند 

منجر به خطرات فیزیکی برای مشاغل و افراد شود.
طبق گفته Rafe Berding سخنگوی AUCyber، هکرها به راحتی 
می توانند به دســتگاه هایی کــه محافظت یا تنظیم نشــده اند، 
دسترسی پیدا کنند. با پیروی از برخی دستورالعمل های ساده، 
اســترالیایی ها می توانند آســیب پذیری خود را در برابر حملات 
سایبری به میزان چشمگیری کاهش دهند و از حریم خصوصی 

و ایمنی خود محافظت کنند.
AUCyber توصیــه می کند که کاربران اســترالیایی دوربین های 
امنیتی، از گذرواژه های عبور منحصربه فرد و قوی برای دوربین ها 
و شبکه Wi-Fi خود استفاده کنند، سیســتم های خود را به روز 
نگــه دارنــد و احــراز هویــت چندعاملــی را فعــال کننــد. کاربــران 
همچنین بایــد نســبت بــه کاربــران غیرمجاز هوشــیار باشــند و 
مراقــب برنامه های امنیتی شــخص ثالث یــا ســایر نرم افزارهای 

ناشناخته باشند.
cyberdaily :منبع

مدارس به دلیل گستره وسیع کاربران ازجمله کودکان 
که از دستگاه ها و مکان های مختلف به سیستم ها دسترسی 
دارند، بـا چالش های امنیت سـایبری منحصربه فـردی روبرو 
هسـتند. بـر اسـاس گـزارش جدیـد دولـت، بیـش از یک سـوم 
مـدارس و کالج هـای انگلیـس در سـال تحصیلـی ۲۰۲۴/۲۰۲۳ 
موردحمله سایبری قرار گرفتند. در ژانویه ۲۰۲۳ طبق ممیزی 
صـورت گرفتـه توسـط مرکـز ملـی امنیـت سـایبری )NCSC( و 
شـبکه ملـی یادگیـری )LGfL(، ۷۸ درصـد از مـدارس بریتانیـا 

حداقل یک نوع رخداد سایبری را تجربه کرده اند.
بر اســاس نظرســنجی دفتــر مقــررات صلاحیت هــا و امتحانات 
)Ofqual( از معلمان، مشاهده شد که 20 درصد از مدارس و کالج ها 
نمی توانند بلافاصلــه پس از یک رخــداد بهبود یابنــد و 4درصد 
بیش از نیم ترم طول می کشد تا به فعالیت های عادی بازگردند. 
حکایت های معلمان در مورد تأثیر چنین رخدادهای سایبری 
شــامل در دســترس نبودن دســکتاپ بــرای اســتفاده و ناتوانی 
معلمان برای آماده ســازی کلاس ها به دلیل عدم دسترســی به 

سیستم های فناوری اطلاعات بود.
مدارس فاقد ابزار لازم برای ارتقای دستگاه ها یا سیستم ها هستند 
که حاوی آسیب پذیری های اصلاح نشده است. همچنین طبق 
نظرسنجی از هر سه معلم، یک معلم در سال 24/2023 آموزش 
امنیت سایبری ندیده است. از دوسوم افرادی که این کار را انجام 

دادند، 66 درصد آن را مفید دانستند.
بخش آموزش به طور فزاینده ای در معرض حملات قرار می گیرد، 
زیــرا دســتگاه های بیشــتری وارد مــدارس می شــوند، خدمــات 
بیشــتری بــه فضــای ابــری منتقــل می شــوند و زمــان بیشــتری 
به صورت آنلاین صرف می شــود. شــایع ترین علت رخدادهای 
امنیت سایبری، حملات فیشینگ بود که 23 درصد از مدارس و 

کالج ها آن را تجربه کردند.
infosecurity-magazine :منبع

انواع صندوق های سرمایه گذاری 
صندوق هــای ســرمایه گذاری را می تــوان بــر اســاس نحــوه معاملــه یــا 
خریدوفــروش واحدهای صنــدوق و همچنیــن ترکیب دارایی هــای آن 

تقسیم بندی کرد.
انواع صندوق ها بر اساس نحوه معامله:

)ETF( صندوق سرمایه گذاری قابل معامله  
صندوق ســرمایه گذاری قابل معامله صندوقی اســت کــه خریدوفروش 
واحدهای آن از طریق ســامانه معاملاتی آنلاین کارگزاری ها امکان پذیر 
است. به عبارت دیگر، صندوق قابل معامله مشابه سهام شرکت ها، نماد 
مربوط به خــود را در تابلوی معاملاتــی دارد. ازجملــه مزایای قابل توجه 

صندوق های قابل معامله، نقدشوندگی بالای آن هاست.
صندوق سرمایه گذاری صدور و ابطالی  

چنانچه واحدهای یک صندوق سرمایه گذاری از طریق سامانه آنلاین 
معاملاتی قابل معامله نباشــد، به صورت صدور و ابطالــی خریدوفروش 

خواهد شد و برای این منظور باید به سایت صندوق مربوطه مراجعه و 
روند صدور و ابطال را طی کرد.

 انواع صندوق ها بر اساس ترکیب دارایی:
صندوق سرمایه گذاری در اوراق بهادار با درآمد ثابت:

بــر اســاس آخریــن حدنصــاب مصــوب ســازمان بــورس، صندوق های 
سرمایه گذاری در اوراق بهادار با درآمد ثابت ملزم به سرمایه گذاری حداقل 
۹0 درصد از دارایی های خود در اوراق بهادار با درآمد ثابت و سپرده های 
بانکی هستند. بنابراین سرمایه گذاری در این صندوق ها، ریسک بسیار 
کمــی دارد و بهترین جایگزین بــرای وجوه نقد و یا حســاب های جاری و 

سپرده بانکی است.
کثر ۱0درصد از دارایی صندوق نیز به خرید سهام اختصاص می یابد  حدا
که با چینش بهینه سبد دارایی، احتمال ضرر و زیان در این صندوق ها 
نزدیک به صفر خواهد بود. البته برخی از صندوق های با درآمد ثابت مجاز 
به سرمایه گذاری در سهام شرکت ها نیستند و از این جهت ریسک بسیار 

کمی دارند. ازجمله این صندوق ها می توان به صندوق های با درآمد ثابت 
نوع دوم و یا صندوق های مختص اوراق دولتی اشاره کرد. همچنین برخی 
از صندوق های با درآمد ثابت سود تقســیمی دوره ای دارند؛ درحالی که 
برخی دیگر از محــل افزایــش ارزش واحدهــای ســرمایه گذاری، بازدهی 

ایجاد می کنند.
ویژگی های صندوق با درآمد ثابت عبارت اند از: نقدشوندگی بالا؛ مناسب 
افراد ریسک گریز؛ ســود روزشــمار و بدون نرخ شکســت؛ بازدهی بیشتر 
نسبت به سپرده بانکی؛ امکان ســرمایه گذاری با سرمایه اندک؛ معاف از 

مالیات و هزینه معاملاتی اندک.
 صندوق سرمایه گذاری سهامی

بــر اســاس آخریــن حدنصــاب مصــوب ســازمان بــورس، صندوق های 
ســرمایه گذاری ســهامی ملــزم بــه ســرمایه گذاری حداقــل 70 درصــد از 
دارایی های خود در سهام شرکت ها هستند. به همین علت می توان گفت 
ریسک این صندوق نسبت به صندوق با درآمد ثابت بسیار بیشتر است و 

در نتیجه سود و زیان آن نیز به مراتب بیشتر خواهد بود.
استراتژی سرمایه گذاری صندوق های سهامی با یکدیگر متفاوت است 
و ممکن اســت محافظه کارانــه، میانــه رو یا تهاجمــی باشــد. به طورکلی 
می توان گفت ریسک و بازدهی این صندوق ها، از شرایط کلی بازار سرمایه 

تأثیر می پذیرد.
گی هــای صنــدوق ســهامی عبارت انــد از: صرفه جویــی در هزینــه؛  ویژ
نقدشوندگی بالا و آسان؛ مناســب افراد ریســک پذیر؛ بازدهی مثبت در 
بلندمدت؛ برخورداری از معافیت مالیاتی؛ امکان سرمایه گذاری با مبالغ 
کم؛ حفظ ارزش سرمایه در برابر تورم؛ عدم تضمین سود و پرداخت سود 
دوره ای؛ برخورداری از تیم متخصص تحلیل بازار سرمایه؛ ریسک کمتر 

نسبت به سرمایه گذاری مستقیم در بازار سرمایه.
 قابل ذکر است دو صندوق ســرمایه گذاری شاخصی و بخشی که در بازار 
سرمایه نیز شناخته شده اند، از انواع صندوق های سهامی هستند که 

ترکیب دارایی خاص خود را دارند.

صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری )ادامه هفته گذشته(
یم بورس بیاموز

کربن زدایی از صنعت فولاد با فناوری های ذخیره سازی گرما
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ترک سیگار  در سالمندی

 اجتمـــــا             عـــــــی

خواب در ،دونفر برایاولینبار
کردند ارتباطبرقرار بایکدیگر

سنینبالامیتواند حتیدر ترکسیگار
کند امیدبهزندگیرابیشتر

برای   )Lucid Dream( شفاف  رؤیای  تکنیک  با  آزمایشی  از  دانشمندان 
ارسال پیغامی بین دو شرکت کنندۀ در خواب استفاده کردند. این اولین  بار 
کردند. این دستاورد  که دو انسان در خواب با یکدیگر ارتباط برقرار  است 
مهم که محققان استارتاپ REMspace مدعی آن هستند، نشان می دهد 
این  در  کند.  معرفی  را  ارتباطات  از  جدیدی  ابعاد  می تواند  شفاف  رؤیای 
آزمایش، شرکت کنندگان در خانه های خود خوابیده بودند؛ سپس دستگاهی 
امواج مغزی و داده های پلی سومنوگرافی آن ها را از راه دور ردیابی کرد. 

ارزیابی محققان نشان می دهد  افراد با ترک سیگار بین ۳۵ تا ۷۵سالگی، 
گــزارش  بــراســاس  بــه طــول عمر خــود اضــافــه می کنند.  زمــان قابل توجهی 
تا  را  آن  و  می کشیدند  سیگار  در ۳۵سالگی  که  افــرادی   ،ScienceAlert
که هرگز سیگار نکشیده  پایان عمر خود ترک نکردند، در مقایسه با افرادی 
بودند، حدود ۹ سال از زندگی خود را از دست می دادند. در مقابل، امید به 
زندگی افرادی که سیگار را در ۳۵سالگی ترک کردند، فقط حدود یک سال از 
افرادی که هرگز سیگار نکشیده بودند کمتر بود.

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
شهباز  ازجمله  شدند،  خود  عزیزان  داغدار  گرامی 
پناه پوری شاغل در  خدمات شهری در غم درگذشت 
،  مهدی شفیعی شاغل در واحد انرژی و سیالات  و  پدر
مهدی باقری شاغل در نورد سرد در غم درگذشت مادر و 
کبر قربانی شاغل در  نورد سرد در غم درگذشت برادر   علی ا

به سوگ نشستند.
همچنین  همکاران بازنشسته شادروانان غلامحسین 
وکیل زاده،  حسین فلاح پور  و سیف الله ابراهیمی دار 

فانی را وداع گفتند و به دیار حق شتافتند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

ناصرسلوکی
تولید کوره های قوس الکتریکی

روز بازنشستگی :  ۱402/۱2/25

سیامکشعبانی
 ارتباطات

روز بازنشستگی :  ۱402/۱2/25

کیوانکاشف
تعمیرگاه ریخته گری مدوام

روز بازنشستگی :  ۱402/۱2/25

بهرامرفیعیکرکوندی
واحد انباشت و برداشت

روز بازنشستگی :  ۱402/۱2/26

حشمتالهحدادینژاد
تحقیقات مواد و متالورژی

روز بازنشستگی :  ۱403/02/06

عبدالرسولجلالی
تولید ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  ۱403/02/30

بازنشستگان فولاد 

موفقیت فرزند یکی از کارکنان
 در عرصه  علمی

موفقیت

پوریا جم جام فرزند همکار گرامی، کیکاوس جم جام، 
شاغل در واحد کنترل مواد، در یازدهمین مسابقات بین المللی 

ربوتیکس ایران در لیگ کاوشگر امداد رتبه دوم  را کسب کرد.

پوریاجمجام

شادروانغلامحسینوکیلزاده

شادروانحسینفلاحپور

شادروانسیفاللهابراهیمی

آیا ترک ناگهانی سیگار در سن بالا خطرناک است؟
ترک سیگار در سن بالا و یا در هر سنی، یک تصمیم مثبت و مفید 
گهانی سیگار در سنین بالاتر ممکن  برای سلامتی است، اما ترک نا
است به همراه چالش ها و خطراتی باشد که باید به دقت مدیریت 
گهانی سیگار  شوند. در ادامه، به بررسی خطرات و مزایای ترک نا

در سنین بالا می پردازیم.
خطرات ترک ناگهانی سیگار

افرادی که سال ها به سیگار وابسته بوده اند، ممکن است با ترک 
گهانی ســیگار دچار علائم ترک شــدیدتری شــوند. این علائم  نا
می تواند شامل اضطراب، افسردگی، تحریک پذیری و مشکلات 
خواب باشد. در سنین بالا، این علائم ممکن است تشدید گردد 
و به مشکلات جسمی مانند فشارخون بالا، بی نظمی در ضربان 

قلب و حتی عوارض قلبی و عروقی منجر شود.
به دلیل اینکه بدن افراد مسن تر ممکن است به تغییرات سریع 
گهانی می تواند فشار زیادی به سیستم  حساس تر باشد، ترک نا

قلبی عروقی و تنفسی آن ها وارد کند.
zendegiebartar.com :منبع 

فولاد مبارکــه به عنوان ســازمانی دوســتدار خانواده 
بــا اجــرای طــرح »ستاره شــو« زمینه رشــد، توســعه و 
اســتعدادهای نوجوانــان خانــواده بــزرگ شــرکت را 

فراهم ساخته است.
مهدی مقیمی، کارشناس واحد آموزش فولاد مبارکه و متولی این طرح 
ضمن اعلام این خبر گفت: مبانی علمی، فرایند رشد و استعداد را شامل 
مقوله هایی نظیر فراهم کردن فرصت ظهور و بروز استعداد، شناسایی، 

پرورش، شکوفاسازی و هدایت استعداد معرفی کرده اند.
وی ادامه داد: برخی از متفکران حوزه هوش و استعداد سه توانمندی 
ضروری قابل توسعه برای کودکان و نوجوانان را توانایی تحلیل، مهارت 
خــلاق بــودن و قــدرت اقــدام ورزی، عمل گرایــی و عاملیــت می دانند و 
معتقدند توسعه این مهارت ها به ما کمک می کند کودکانی تحول آفرین 

برای ساختن دنیایی بهتر تربیت کنیم.
کید بر اینکه بخش زیادی از تلاش های همه ما صرف رفاه حال  وی با تأ
و سعادت آینده فرزندانمان می شود گفت: قطعاً رشد و توسعه استعداد 
فرزندان برای والدین، منوط به زمان، انرژی و هزینه زیادی است. در این 

طرح تلاش شده است با کمک بهترین متخصصان و مشاوران، فرصت 
محدود و غیرقابل بازگشت نوجوانی فرزندانمان را دریابیم. با کمک یک 
فرد متخصص فعالیت ها و اقداماتی که بروز استعداد فرزندان را در پی دارد 
انجام می شود و توانمندی حاصل از این دوره آموزشی نوجوانان را نسبت 
گاهی به نوجوانان کمک کند  گاه تر و واقع بین تر می کند و این آ به خود، آ
اوقات فراغت خود را هدفمندتر سپری کنند. از سوی دیگر، سرمایه گذاری 
والدین در زمینه پرورش اســتعدادهای فرزندان را جهــت می دهد و به 
آن ها کمک می کند تا مشاهده گران دقیق تر و منصف ترِ رفتارهای فرزند 

کی از نبوغ در زمینه خاصی است. خود باشند که حا
متولی این طرح خاطرنشان کرد: در این کمپ دوروزه فرزندان به چهار 
تیم تقسیم بندی می شوند و در ایستگاه های بازی قرار می گیرند که در 
آن ها کلیه فعالیت هایی که نمود و بروز یک استعداد است بازی وار سازی 

شده و برای نوجوان گیرا و جذاب است. 
مقیمــی اضافه کــرد: در ایــن مدل رشــد و توســعه اســتعداد بــه آرزوها و 
رؤیاهــای فرزنــدان در ارزیابی هــا وزن داده می شــود و فردیــت نوجــوان 
کاملاً موردپذیــرش قرار می گیــرد. ما به عنــوان والد فقط فکر کــردن را به 

نوجوان خود آموزش می دهیم و این را که به چه چیزی فکر کند به خود 
او می سپاریم. قطعاً کسی که چگونه فکر کردن را آموخته است به سرعت 
می آموزد چه چیزهایی ارزش فکر کردن دارند. استعدادهایی که در این 
رویداد آموزشی در قالب بازی ها و فعالیت های کاملاً مشارکتی مورد ارزیابی 
و مشاهده گری مدرسان قرار می گیرد، شــامل استعداد کلامی، ریاضی، 
فضایی، اســتعداد موسیقی، ورزشــی، اجتماعی می شــوند. همچنین 
مجموعه توانمندی های متعدد برای یکایک نوجوانان مورد رصد قرار 
می گیرد و نمره ارزیابی این موارد، پروفایل شخصی هر نوجوان را می سازد. 
این توانمندی ها عبارت اند از: توانایی رقابت، پیشرفت گرایی، مراقبت 
کردن، اعتمادبه نفس، قابلیت اعتماد کردن، کاوشگری، تفکر آینده نگر 
و توانایی برقراری ارتباط که تشریح تفاوت این موارد و جهت گیری های 

توانمندی هر فرزند به صورت مبسوط خدمت والدین ارائه می شود.
کید کرد: کلیه تیم تدریس و ارزیابان  کارشناس واحد آموزش فولاد مبارکه تأ
حاضر بیش از یک دهه تجربه تخصصی کار با نوجوانان را دارند؛ ازاین رو 
انتظار می رود این رویداد آموزشی بتواند بخشی از نگرانی های والدین در 

حوزه جهت گیری های حرفه ای آتی فرزندان را رفع سازد.

روز پنج شنبه ۳ آبان ماه ۱۴۰۳، جمعی از کارکنان شاغل 
در شرکت فولاد مبارکه به همراه فرزندانشان در رویداد 
آموزشــی فرزندپــروری »پــدر و پســر«، تحــت عنوان 
»گل گشت رفیق شفیق« در تالار مشاهیر گرد هم آمدند تا رویدادی 

متفاوت را رقم بزنند.
به گزارش خبرنگار ایراســین، در این رویداد آموزشی که طی آن فضایی 
کــم بود، حضور پدران و پســران  گرم و صمیمی میان پدران و پســران حا
در کنار هم و تعامل نزدیک آن ها از تمایل هر دو طرف برای بهبود روابط 
و یادگیــری مهارت های جدید حکایت داشــت. در جریان برگــزاری این 
کارگاه ها، پدران با صبر و اشــتیاق به ســخنان مربیان گــوش می دهند و 

پسران نیز با علاقه به دنبال درک دیدگاه های پدرانشان هستند.
برگزاری برنامه های آموزشی بر اساس نیازسنجی کارکنان 

فولاد مبارکه
غلامرضا ادیبی، کارشناس اجرای آموزش در حوزه خانواده، روان شناسی 
و علوم رفتاری در فولاد مبارکه، درباره این برنامه گفت: فلسفه ایجاد این 
دوره، نیازســنجی واحد آموزش و منابع انســانی شــرکت مبنی بر وجود 

مشکلات ارتباطی کارکنان با فرزندان، به خصوص فرزندان پسر است.
وی افــزود: این برنامــه در دو بخش فرایندی و محتوایی اجرا می شــود. 
بخش فرایندی به تجربه رفتار شفقت آمیز می پردازد و بخش محتوا در 
قالب آموزش مفاهیم ارتباط براساس رویکرد شفقت و ذهنی سازی به 
گانه برای والدیــن و فرزندان  زبان ســاده برای فرزندان و به صــورت جدا

توسط مدرسان اجرا می شود.
ادیبی با اشاره به تقســیم بندی ســنی فرزندان کارکنان فولاد مبارکه در 
این دوره آموزشــی گفت: این دوره برای فرزندان ۱4 تا ۱7 ســال به همراه 
پدرانشان برنامه ریزی شده و متناسب با رده سنی های مختلف، برنامه 
و محتواهــای متنوعــی در حوزه روابــط بین خانــواده و فرزنــدان تدارک 

دیده شده است.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل بازخورد مثبت این دوره ها، برای فرزندان 
دختر و مادرانشان نیز برنامه ریزی شده تا این دوره های آموزشی را برای 

خانواده بزرگ فولاد مبارکه برگزار کنیم و گسترش دهیم.

آموزش بهبود روابط فرزند و والد با تمرکز بر نظریه شفقت
احمد صادقی، عضو هیئت علمی دانشگاه اصفهان، مشاور و متخصص 
دوره های آموزشــی ویژه خانواده و صنعت نیز در ایــن زمینه گفت: این 
برنامه بر اساس نظریه شفقت شکل گرفته که بر ارتباط و مهرورزی بین 
کیــد دارد. طبق نظریه شــفقت، برای تعامل میــان افراد،  والد و فرزند تأ
به جای تمرکز بر رفتار یکدیگر که موجب تنش بیشــتر می شود، باید به 
رنجی که در پشــت رفتار وجــود دارد توجه کــرد. این امر باعث می شــود 
حس تعامل و مورد اهمیت واقع شــدن فرزندان برای والدین به بهبود 

کیفیت روابط کمک کند.
وی ادامه داد: این رویداد شامل سه بخش زنگ سلام، زنگ هنر و  زنگ 
بازی و هیجان است. در بخش اول تعامل بین والد و فرزند و مربی شکل 
می گیرد؛ در بخش بعد به آموزش همراه با فعالیت های عملی پرداخته 
می شـود و در بخش نهایی، سـعی شـده تا با بازی و هیجـان، یک تجربه 

خوشایند همراه با یادگیری برای فرزندان و والدین رقم بخورد.
صادقـی بـا اشـاره بـه قدمـت ایـن برنامـه گفـت: برنامـه »گل گشـت رفیـق 
شـفیق« سـابقه ای دیرینـه دارد و صرفـاً بـرای مجموعـه صنعتـی فـولاد 
مبارکه طراحی شـده و خوشـبختانه بازخورد خوبـی از آن دریافت شـده 

اسـت. 
ارتباط بین والد و فرزندی از بهترین روابط فردی است

هومن بصیرت، از اســاتید این دوره نیز با اشــاره به ضــرورت برگزاری این 
برنامه ها گفت: هدف از این برنامه بهبود روابط بیــن فرزندان و والدین 
است تا پدرها رفیق شفیق فرزندان خود شــوند. همه ما در ارتباط رشد 

می کنیم و بهترین ارتباط، ارتباط بین والد و فرزند است.
وی ادامه داد: با فعالیت های در نظر گرفته شده در این برنامه، پدرها و 

پسرها ارتباط نزدیک تری پیدا می کنند.
رضایت خاطر از توجه فولاد مبارکه به امر آموزش خانواده

خدارحمـی از کارکنـان فولادسـازی فـولاد مبارکـه نیـز بـا حضـور در ایـن 
برنامـه بـه همـراه فرزنـد خـود، ضمـن قدردانـی از برگزارکننـدگان اظهـار 
کرد: برنامه فرزندپروری برنامه جامع و کاملی اسـت. من در این برنامه 
بـا مـواردی که همیشـه برای مـن دغدغه خاطر بود بیشـتر آشـنا شـدم 

و بـا آموزش هـای ایـن برنامـه، بـه جـواب سـؤالات خـودم بـرای رفتـار بـا 
فرزندانم رسیدم تا بتوانم درک درستی از رفتارم داشته باشم. ازاین رو 
از توجه شـرکت به امـر آمـوزش و خانـواده کارکنان بسـیار رضایـت دارم.

فرزند این پدر نیز با احساس رضایتمندی گفت: این برنامه بسیار مفید 
بود، زیرا بسیاری از چالش ها و مجهولات ذهنی من در آن رفع شد تا بتوانم 

بهترین برخورد و مواجهه را با مسائل داشته باشم.
در پایان رویداد، بسیاری از پدران و پسران با احساسی سرشار از رضایت 
و نزدیکی عاطفی بیشتر بازگشتند. آن ها نه تنها مهارت هایی برای بهبود 
ارتباطات خود آموختند، بلکه ارزش واقعی شفقت و مهربانی را در رابطه 
پدر و پسری درک کردند و متوجه شدند رفاقت و محبت متقابل می تواند 

پایه ای مستحکم برای ارتباطی پایدار و معنادار باشد.
گفتنـی اسـت ایـن رویـداد کـه بـه همـت مرکـز آمـوزش و توسـعه سـرمایه 
انسانی فولاد مبارکه برگزار شد، فرصتی برای والدین است تا در محیطی 
امن و با حمایـت حرفه ای بـه گفت وگوهای عمیق تـری با فرزنـدان خود 
بپردازنـد و از تجربیـات یکدیگـر بهره منـد شـوند. همچنیـن پسـران بـا 
مشـاهده رفتـار و توجـه ویـژه پـدران خـود، احسـاس کردنـد دغدغه هـا و 
نیازهـای آن هـا مـورد توجه قـرار گرفتـه و ایـن امـر باعث تقویت احسـاس 

ارزشـمندی در آن هـا شـد.
پدران با یادگیری مهارت های ارتباطی جدید و شنیدن نیازهای احساسی 
و روانی پسران، سعی داشتند در جایگاه یک رفیق مهربان ظاهر شوند؛ 
کسی که فرزندش می تواند در هر شرایطی به او اعتماد کند و مشکلاتش 
را بــا او در میان بگــذارد. از ســوی دیگر، پســران نیــز احســاس کردند که 
پدرانشــان نه تنها به عنوان یک مرجع قدرت، بلکه به عنوان دوستانی 
مهربان در کنار آن ها هستند. این تغییر نگرش باعث شد پسران راحت تر 
احساســات خود را بیان کنند و پدران نیز با شــفقت و بدون قضاوت به 

آن ها گوش دهند.
فضای برنامه به گونه ای طراحی شده اســت که پدران و پسران با هم به 
فعالیت های مشترکی بپردازند؛ از بازی های گروهی گرفته تا گفت وگوهای 
صمیمانــه. این لحظــات، فرصت هایــی را بــرای تقویت رفاقــت و ایجاد 

لحظات خوشایند و خاطره ساز فراهم کرد.

ح »ستاره شو« زمینه ساز رشد، توسعه و استعداد نوجوانان خانواده فولاد مبارکه اجرای طر

تقویت پیوند پدر و پسر با محوریت رفاقت و شفقت در رویداد آموزشی فولاد مبارکه

غلامرضاادیبی
کارشناساجرایآموزشدرحوزهخانواده،روانشناسی

وعلومرفتاریدرفولادمبارکه
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 ورزش        

آیین گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ورزش صبح روز 
یک شنبه ۲۹ مهرماه ۱۴۰۳، با حضور علیرضا کاظمی 
معاون سرمایه انسانی و سازماندهی، صادق فرخی 
مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی، رئیس و کارکنان امور ورزش و 
باشگاه سپاهان نوین در سالن جلسات امور ورزش فولاد مبارکه 

برگزار شد.
، علیرضا کاظمی معاون سرمایه  به گزارش امور ورزش، در این دیدار
انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه، پس از اینکه با اهدای گل به کارکنان 
امور ورزش از تلاش های آن ها در اجرا و توسعه برنامه های ورزشی شرکت 
برای کارکنان و خانواده ها قدردانی کرد، در بیاناتی تصریح کرد: امروز را یک 
دورهمی یا نوعی جشن سپاس گزاری تلقی می کنیم تا یکی از ایام خوب 
تقویم را که مبتنی به حوزه تندرستی است پاس داشته باشیم. از امروز 
باقوت تر از قبل عزممان را برای خدمت به خانواده بزرگ فولاد مبارکه و 

جامعه جزم می کنیم.
کید بر اینکه همـواره باید فـولاد مبارکه را به درسـتی روایت کنیم،  وی با تأ
کنـون همیشـه  گفـت: مجموعـه فـولاد مبارکـه از ابتـدای بهره بـرداری تا
در حـال فتـح قلـه بـوده اسـت. موفقیـت در اغلـب سـاحات یـا شـاید کل 
 » سـاحات تعریف شـده زندگـی مربـوط می شـود بـه آنچـه آن را »سـیر
می نامیم؛ یعنی شناخت مسیر، تعیین مسیر و حرکت در مسیر، حرکتی 
که تا نقطه مطلوبی که در نگرش ما برای تعالی جامعه وجـود دارد ادامه 

خواهـد یافـت.
وی از کارکنان امور ورزش فولاد مبارکه به عنوان مسیرساز یاد و اضافه 
کرد: این همکاران، تندرستی، سلامتی و شادابی این خانواده بزرگ را 
محور فعالیت های خود قرار داده اند و برای آن مسیر ترسیم کرده اند. به 
کادمی ها،  خاطر داشته باشیم هریک از برنامه ها و فعالیت های حوزه آ
ورزش های همگانی و انفرادی، فعالیت های حرفه ای نظیر والیبال، 
فوتبال، فوتسال، کشتی، ورزش های رزمی و… راهی برای رسیدن به 

کانون تندرستی و شادابی است که در امور ورزش و باشگاه به خوبی به 
آن پرداخته شده است.

وی مسئله محور و مسیرساز شدن را برای حل مسئله و رسیدن به 
بلوغ در این راه  اتفاقی بسیار بزرگ برای رسیدن به تعالی سازمانی برتر 
دانست و گفت: مشاهده می کنیم که در تمامی ایام سال با این اقدامات 
یک گنجینه ارزشمند خلق  شده است؛ به عنوان مثال، پایگاه قهرمانی 
راه اندازی شده که در روز ۸00 نفر مراجعه کننده دارد؛ ازاین رو تلاش و 
برنامه ریزی های همکاران امور ورزش در حوزه بالندگی، سلامت، هدایت 

و نشاط اقداماتی بسیار بزرگ و ارزشمند است.
امروز مقوله ورزش در فولاد مبارکه به زمینه ای برای ایجاد و 
افزایش انگیزش در همه برنامه های شرکت و خانواده ها مبدل 

شده است
در ادامه این گردهمایی صمیمانه، صادق فرخی، مدیر خدمات عمومی 
و امور رفاهی نیز گفت: در سال های قبل تمرکز بر نفوذ ورزش نزد کارکنان و 
خانواده بزرگ فولاد مبارکه بود؛ اما در حال حاضر علاوه بر نفوذ، برنامه ها 
را بر مبنای استمرار پیاده سازی کرده ایم و در حوزه فرهنگ، زیرساخت و 

انگیزه برای استمرار کارهای بسیار خوبی رخ  داده است.
گذاری طبقه دوم مجموعه نگین سپاهانشهر به  وی با بیان اینکه وا
حوزه ورزش باعث شده روزانه حدود ۹00 نفر از این مجموعه استفاده 
کنند، گفت: در همین حوزه، چند هدف گذاری انجام شده است که 
شامل برگزاری همایش های خانوادگی و پیشبردِ برنامه های تخصصی و 
اقداماتِ سلامت محور با تمرکز بر سلامتی کارکنان در زمینه کاهش وزن 
کز  و حرکات اصلاحی می شود. در حوزه خانواده کارکنان نیز با توسعه مرا
کادمی ها و استقبال خوبی که از آن صورت گرفته، شاهد توسعه برنامه ها  آ

در ادامه خواهیم بود.
فرخی خاطرنشان کرد: در حال حاضر ورزش به عنوان یک وظیفه صرف 
در معاونت سرمایه انسانی فولاد مبارکه دیده نمی شود. امروز مقوله 

ورزش در فولاد مبارکه به زمینه ای برای ایجاد و افزایش انگیزش در همه 
برنامه های شرکت و خانواده ها مبدل شده است.

و  ، شاهد حضور بسیار خوب همکاران  آمار گواه  به 
کز مختلف ورزشی و طرف قرارداد  خانواده های آن ها در مرا

هستیم
مجتبی لطفی، رئیس امور ورزش نیز ضمن تبریک هفته تربیت بدنی 
گی های ورزش و به طور مشخص برنامه های  و ورزش گفت: یکی از ویژ
مجموعه امور ورزش این است که مدیران و کارکنان ضمن حضور در 
سانس های ورزش در کنار انجام فعالیت های ورزشی، بعضاً در فضایی 
صمیمانه، به طرح برخی موضوعات و مشکلات واحدها و مسائل سازمان 
و ارائه راه حل برای آن ها می پردازند و این هم افزایی در ایجاد صمیمیت 

و بهبود فرایندهای کاری و در نتیجه بهبود مستمر بسیار مهم  است.
لطفی خاطرنشان کرد: به گواه آمار شاهد حضور بسیار خوب همکاران 
کز مختلف ورزشی و طرف قرارداد هستیم  و خانواده های آن ها در مرا
که شایسته است از حمایت های مدیریت ارشد سازمان در توسعه 
کز طرف قرارداد قدردانی کنیم. به خاطر  کن ورزشی در شرکت و مرا اما
داشته باشیم حجم گسترده متقاضیان و همکاران شاغل در بخش 
امانی، پیمانکاران و چهار شرکت هلدینگ که در حال خدمات رسانی 
به آن ها هستیم کار را بسیار سخت کرده است؛ اما امیدواریم این مسیر با 
کن ورزشی همچنان  حمایت های مدیریت ارشد سازمان در توسعه اما

پرشورتر و مفیدتر تداوم یابد.
کن ورزشی-تفریحی، نظیر  وی با بیان این مطلب که خانواده ها از اما
مجموعه فردوس، رضایت بسیار زیادی دارند، اظهار امیدواری کرد با 
کن ورزشی داخلی و طرف قرارداد بیرونی و افزایش کیفیت آن ها  توسعه اما

این رضایت مندی بیش ازپیش افزایش یابد.
کید بر اینکه هدف غایی امور ورزش، سلامت  رئیس امور ورزش با تأ
همکاران و رفاه خانواده هاست، تصریح کرد: به طورقطع افزایش بهره وری 

و توسعه سلامت جسمی و روانی همکاران از ارزشمندترین دستاوردها در 
این حوزه است؛ ازاین رو کارکنان امور ورزش به همراه تمامی تلاشگران در 
باشگاه بزرگ فولاد مبارکه سپاهان و باشگاه سپاهان نوین در این مسیر از 

هیچ تلاشی برای تحقق این آرمان ها فروگذاری نخواهند کرد.
به گفته لطفی در سایه تلاش صادقانه و بی وقفه کارکنان امور ورزش و 
کنون بالغ بر ۱20 هزار  با همکاری سایر بخش مرتبط در فولاد مبارکه تا
کارت ورزشی صادر شده است تا همکاران و خانواده های محترم بدون 
کز  کمترین دغدغه بتوانند به فعالیت های ورزشی در فولاد مبارکه و مرا

طرف قرارداد ادامه دهند.
سعی کرده ایم با سرعت و دقت و در نهایت صداقت و 
امانت، وظیفه ای را که به گردن خود احساس کرده ایم انجام 

دهیم
هومن فیروزی، مدیرعامل باشگاه سپاهان نوین نیز ضمن تبریک هفته 
تربیت بدنی گفت: در مدتی که باشگاه سپاهان نوین همکاری خود را با 
امور ورزش فولاد مبارکه شروع کرده، سعی کرده ایم با سرعت و دقت و در 
نهایت صداقت و امانت، وظیفه ای را که به گردن خود احساس کرده ایم 

انجام دهیم.
وی دستاوردهای باشگاه سپاهان نوین را حاصل همدلی و همراهی 
کارکنان این باشگاه و امور ورزش فولاد مبارکه برشمرد و گفت: سعی 
کرده ایم تمامی تغییر و تحولات را از دهم مهرماه سال ۱402 به خوبی در 

مسیر اهداف شرکت فولاد مبارکه مدیریت کنیم.
فیروزی با بیان اینکه توسعه ورزش در شرکت های فولاد هرمزگان و 
ورق خودرو بر عهده باشگاه سپاهان نوین گذاشته شده است گفت: یکی 
کز است که افزایش  از نکات بارز این فرایند انتقال تجارب باشگاه به این مرا
رضایت کارکنان این مجموعه ها و شهروندان علاقه مند به ورزش استان 
هرمزگان را در پی داشته است. به همین سبب از حمایت های مدیرعامل 

فولاد مبارکه از باشگاه سپاهان نوین قدردانی می کنیم.

 ورزش         ورزش        

معرفی نفرات برتر سه ماهه دوم سال ۱۴۰۳ 

در حوزه ورزش سلامت صفائیه

نفرات برتر

آیین اختتامیه سومین دوره از مسابقات شبیه ساز 
تیراندازی )تیراندازی با سلاح جنگی( روز چهارشنبه 
یکم آبان ماه ۱۴۰۳ در محل مسجد جامع شرکت فولاد 

مبارکه برگزار شد.
به گزارش واحد امور ورزش، در این مسابقات که با حضور بیش 
از ۴۰۰ شرکت کننده به مناسبت گرامیداشت هفته دفاع مقدس و 
هفته تربیت بدنی از تاریخ ۷ تا ۱۶ مهرماه ۱۴۰۳ برگزار شد، نتایج زیر 

به دست آمد:

برگزاری آیین
 اختتامیه مسابقات 

شبیه ساز تیراندازی

سیدکمالامین،شاغلدرشرکتدژپادصنعتسازه
11کیلوکاهشوزن

سعیداصلانیشاغلدرآهنسازی
13کیلوکاهشوزن

احمدرضاعابدینیشاغلدرآهنسازی
10کیلوکاهشوزن

محسنحقیقیشاغلدرفولادسازی
10کیلوکاهشوزن

حمیدابراهیمیشاغلدرتعمیرگاهمرکزی
10کیلوکاهشوزن

حجتکاظمیشاغلدرشرکتوهابگستر
12کیلوکاهشوزن

مهدیضامنیشاغلدرحسابداری
12کیلوکاهشوزن

احسانسلیمانیزادهشاغلدرشرکتتوکابتن
10کیلوکاهشوزن

تلاش همکاران امور ورزش در حوزه بالندگی، سلامت، هدایت و نشاط بسیار ارزشمند است
معاون سرمایه انسانی در آیین گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ورزش:

نایبقهرمانیتیمفوتسالسپاهاننویندرلیگبرتراستان

بــه گــزارش روابــط عمومــی ســپاهان نویــن، در آخریــن دیــدار 
لیگ برتر فوتســال نوجوانان اســتان اصفهان، فوتسالیســت های 
ســپاهان نویــن بــا کســب عنــوان نایب قهرمانــی ایــن مســابقات 

افتخار آفریدند.

نتایج مسابقات تیراندازی بمناسبت گرامیداشت هفته دفاع مقدس 1403 
سالن تیراندازی شهید عبدالرسول زرین/  حوزه مقاومت بسیج شهید موحدیان 

بهرام فعالی 

علی ملکی 

علیرضا عباس زاده 

علی اوژدل 

حسین حیدری 

حسین علیرضائی 

بهزاد رفعتی تاج 

علی اکبر رضایور

ابراهیم صالحی 

روح الله کریمیان 

نادر دهقانی 

عبدالله محمدرضائی 

محسن نادرالاصلی 

نعمت الله محمدی 

میلاد رئیسی 

مجتبی نقدی سده 

محمدعلی شفیعی 

حمیدرضا معتمدی 

پژمان خان احمدی 

ساسان اسماعیلی 

داوود جعفری 

حسین انصاری 

حسین خاشعی 

منوچهر حیدری 

نورد گرم 

پیمانکاران 

فنی پشتیبانی 

فولادسازی 

پیمانکاران 

فنی پشتیبانی 

فنی پشتیبانی 

نورد سرد 

نورد سرد 

نورد سرد 

فنی پشتیبانی 

پیمانکاران 

نورد سرد 

فولادسازی 

پیمانکاران 

پیمانکاران 

آهن سازی 

پیمانکاران 
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 فرهنــگݡــــی

نوجوانان و جوانان کشورمان در پیروزی   
انقــلاب اســلامی و در طــول ۸ ســال دفــاع 
و  رشــادت ها  آن  از  بعــــــــــد  و  مقـــــــــــدس 
جان فشانی های بسیار از خود نشان داده اند 
و به همین جهت ارزش، اعتبار و جایگاه خاصی 
برای امامین انقلاب داشته و دارند. در سال ۹۷ 
که بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی از طرف رهبر 
معظم انقلاب اسلامی صادر شد، بیانیه ای که 
همه اقشار جامعه را دربرمی گرفت و برای همه 
افراد راهبردهایی را در نظر گرفته بود؛ اما می توان 
کــه به نوعــی »نوجوانــان و جوانــان؛  گفــت 
طلایــه داران گام دوم انقلاب« معرفی شــدند و 
وظایف و دستورالعمل های بیشتری شامل حال 
آن ها می شد که این امر هم بدیهی است، زیرا 
آینده ســازان یــک جامعــه را نســل نــو جامعــه 
از  اســتفاده  بــدون  و  می دهنــد  تشــکیل 
ظرفیت هــای آنــان کشــور راه پیشــرفت را طی 

نخواهد کرد.
رهبــر معظــم انقــلاب همــواره بــه اســتفاده از 
جوانان متعهد و انقلابی در مدیریت کلان کشور 
کیــد کردنــد و در همیــن زمینه، نیــز در یکــی از  تأ
کیــد کردند: هر جــا گروهی  سخنرانی هایشــان تأ
جوان با ذهن فعال و پویا شکل بگیرد، می تواند با 
تأثیرگذاری در محیط اطراف و دیگر مجموعه ها 
در عــزم و حرکــت و بینایــی و پیشــرفت حرکــت 

عمومی ملت ایران مؤثر باشد.
در تقویم جمهوری اسلامی ایران روز ۸ آبان »روز 
نوجوان« و »روز بســیج دانش آموزی« نام گذاری 
شده است که یادآور رشادت های یکی از نوجوانان 
کشور عزیزمان است. در ابتدای جنگ و در کمتر 
از 40 روز از آغاز آن در ۸ آبان ۱35۹ محمدحســین 
فهمیده، نوجوان بســیجی پس از رشــادت های 

فراوان به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
محمدحســین فهمیده، ســال ۱346 ش در قم 
زاده شــد و در محیطــی مذهبــی و خانــواده ای 
متدین پرورش یافت. در آستانه انقلاب اسلامی 
به واســطه حــوادث آن دوران، روح وی نیز مانند 
میلیون هــا جــوان و نوجــوان دیگــر کشــور دچــار 
تحــولات عظیمــی شــد و شــیفته حضــرت امــام 

خمینی )ره( گردید.
هنــوز مــدت زیــادی از حضــور محمدحســین 
در جبهه هــای نــور علیــه ظلمــت نگذشــته بود 
که به شــهادت رســید. شــهید فهمیده بــا غیرت 
و شــجاعت خــود، بــرگ ســرخ دیگــری بــر تاریــخ 
حماســه گونه جنگ تحمیلی افزود و نــام خود را 
جاودانــه ســاخت. محمدحســین که بــه همراه 
دوست شهیدش در یک سنگر قرار داشتند طی 
هجوم عراقی ها، محاصره می شــوند و با رشادت 
و ازجان گذشــتگی نیروهای دشــمن را مجبور به 
فــرار می کننــد و خود نیز بــه فیض شــهادت نائل 

می شوند.
رهبر معظم انقلاب اســلامی، شــهید فهمیــده را 
یک نوجوان نمونه، استثنایی و پرورش یافته در 
آب وهوای تحول یک ملت توصیف کردند. شهید 
فهمیده آن گونه بود که حضرت امام خمینی )ره( 
درباره او فرمودند: »رهبر ما آن طفل ۱3ســاله ای 
است که با قلب کوچک خود که ارزشش از صدها 
زبان و قلم ما بزرگ تر است، با نارنجک، خود را زیر 
تانک دشمن انداخت و آن را منهدم نمود و خود 

نیز شربت شهادت نوشید.«
ilna.ir :منبع  

پنجم آبان مصادف با سالروز درگذشت   
محقق فرزانه استاد »سیدجلال الدین محدث 

ارموی« است.
دکتر سید جلال الدین حســینی ارموی، مشهور 
به محدّث اُرمَوی، فرزند ســید قاسم، فرزند سید 
عبدالله است که متأســفانه در منابع موجود، به 

نَسَبنامه سیادت او اشاره ای نشده است.
او در رمضــان ۱323 ه ق، برابر بــا دوم آذرماه ۱2۸3 
ه ش، در شــهر ارومیــه، دیــده بــه جهــان گشــود. 
گیری علم و دانش را از دوران کودکی  محدّث، فرا
شــروع کرد و پس از اتمام تحصیــلات مقدماتی و 
گرفتــن ادبیــات فارســی به تکمیــل معلومات  فرا

خود پرداخت.
او ادبیــات عربــی )صــرف، نحــو، معانــی، بیــان و 
عَــروض( و علــوم اســلامی )فقــه، اصــول، منطق، 
فلســفه، حدیــث و رجــال( را ســال های ســال در 
محضر اساتید دانشور ارومیه، همچون شیخ علی 

گرفت. کمردانی خویی و دیگران فرا خا
از آن پس، برای بهره گیری از حوزه علوم اســلامی 
مشــهد مقدس به آنجا ســفر کرد. اســتاد ارموی، 
مدت چهار سال از حوزه پرفیض مشهد بهره برد، 
تا اینکــه پــس از واقعه کشــف حجاب و قتــل عام 
مســجد گوهرشــاد، به تهران مهاجرت نمود و در 
نظر داشــت که برای ادامه تحصیــل، راهی نجف 
اشــرف شــود، ولــی روزگار در ایــن تصمیــم بــا وی 

همراهی نکرد.
ایشان در شــانزدهم مهرماه ســال ۱3۱۸ ه ش، در 

تهران به اســتخدام وزارت فرهنگ درآمــد و عازم 
تبریز گردید و در دبیرستان نظام تبریز به تدریس 
پرداخت؛ لکــن بــا ورود روس ها بــه آذربایجان در 
ســال ۱320 ه ش، بــه تهــران مراجعــت نمــود و به 
تدریس ادبیات فارسی و عربی در دبیرستان های 
پایتخت مشغول شد و هم زمان، مدیریت قسمت 
کتاب های خطّی کتابخانه ملی را برعهده داشت 
و سپس به دانشگاه منتقل شد و در یازدهم آبان 
مــاه ۱335 ه ش، بــا پایــه دهــم دبیــری به سِــمت 

دبیری دانشکده معقول و منقول، منصوب شد.
در ســال ۱342 ه ش، مرحــوم محــدّث از رســاله 
دکتــرای خــود کــه تحقیــق و تصحیــح فهرســت 
منتجب الدین بود، دفاع کرد و به اخذ درجه دکترا 

در رشته ادبیات عرب نائل شد.
سرانجام استاد محدّث ارموی، پس از سی سال 
تدریس )هفده سال در آموزش و پرورش و سیزده 
سال در دانشــکده ادبیات و دانشــکده منقول و 
معقول دانشــگاه تهران( در پنجم آبان ماه ســال 
۱35۸ ه ش، بر اثر سکته قلبی جهان را بدرود گفت 
و در حــرم مطهر حضــرت عبدالعظیم الحســنی 
)علیه الســلام( در جوار مرقد مفســر نامی شیعه، 

شیخ ابوالفتوح رازی، آرام یافت.
hadith.net :منبع  

سوم تا دهم آبان تحت عنوان »هفته   
نکوداشت پدافند غیرعامل« نام گذاری شده 
دفاع  می توان  را  غیرعامل  پدافند  است. 
همه جانبه در برابر جنگ ترکیبی و حفظ آمادگی 

لازم دانست. 
هشتم آبان ماه، سالگرد دستور رهبر جمهوری 
پدافند  دائمی  کمیته  تشکیل  برای  اسلامی 
غیرعامل است و بنابراین، شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، یک هفته از ماه آبان را هفته پدافند 
غیرعامل نام گذاری کرده است تا سازمان های 
دولتی و نهادهای حکومتی، با برگزاری برنامه های 
گاهی رسانی در رابطه با  گرامیداشت این هفته، به آ

پدافند غیرعامل بپردازند.
اهداف پدافند غیرعامل شامل موارد ذیل است: 
کز حیاتی و دارای حساسیت و  ایمن سازی مرا
اهمیت؛ توسعه نیروی انسانی متخصص در 
حوزه پدافند؛ تقویت بقاپذیری و ماندگاری 
کشور در شرایط بحرانی؛ بالا بردن آستانه تحمل 
ملی و بهبود عناصر مقاومت در برابر تهدیدات؛ 
فرهنگ سازی و ترویج باور عمومی به اثرگذاری 

پدافند غیرعامل در کاهش آسیب پذیری جامعه 
؛ رسیدن به توسعه پایدار و پایدارسازی  و کشور
زیرساخت های حیاتی؛ تحقیق و پژوهش و 
تولید علم و فناوری در حوزه پدافند غیرعامل 
و عمومی سازی آن؛ کامل کردن چرخه دفاعی 
کشور و ارتباط سازنده دفاع عامل و غیرعامل؛ 
نهادینه کردن رعایت اصول پدافند غیرعامل؛ 
کاهش دادن آسیب پذیری ها و نقاط ضعف 
کشور و تقویت بازدارندگی؛ به حداقل رساندن 
اثرات تهاجم نظامی به زیرساخت های حیاتی و 
دارای اهمیت و حساسیت؛ توسعه کمی و کیفیت 
ظرفیت و توانایی اجرای پدافند غیرعامل در بدنه 

مهندسی کشور.
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هشتم آبان ماه؛ 
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نویسنده:
حامد هادیان
: ناشر
انتشارات سوره مهر  

کتاب »خبرنــگار دو دلاری «روایــت چهل روز 
سفر به اوکراین در اولین جنگ اروپایی قرن جدید 
است. این کتاب که در قالب سفرنامه نگاشته شده، 
روایتی از سفر حامد هادیان است که برای ساخت 

مستند به کشور اوکراین سفر کرده است. 
این ســفر در بحبوحه جنــگ اوکراین و روســیه اتفاق 
می افتد و چهل روز به طول می انجامد. حامد هادیان 
که خود نیز خبرنگار است و حوزه تخصصی اش بحران 
است، خود را به اوکراین رسانده تا راوی بخشی مغفول 
از این جنگ و ویژگی های انسانی آن باشد. او همچنین 
تلاش کرده است تا چیزهایی را که خبرنگاران از گفتن 

آن غفلت می کنند روایت کند.
بخشی از کتاب:

ترس چیز عجیبی اســت. هــر قدر بگویی نمی ترســم 
یا تــرس را می فهمــم باز هــم جایی هســت که بفهمی 
در مقابلش تســلیمی. امروز غروب، پنجــرهٔ اتاق هتل 
را کمی باز کرده بــودم تا کمی هوا داخــل بیاید. آفتاب 
در آســمان ســرخ شــده بود و آماده می شــدم به شــهر 
جنــگ زده خارکف بــروم کــه دو انفجار بــزرگ کی یف را 
لرزاند. ترســیدم. ســاختمان هتل آن قدر بلند بود که 
جزو اولین گزینه های حمله باشد. از پنجرهٔ هتل بیرون 
را نگاه کردم و در نقطهٔ دوری دودی سفید دیدم. خیلی 
زود خبر حملهٔ موشکی روس ها به کی یف منتشر شد. 
برای اولین بار در روزهای اخیر ترسیدم. انگار حضرت 
عزرائیــل دفتــر حضــور و غیابــش را برداشــته و خیلــی 

نزدیک شده باشد. انفجار مهیبی بود که در آن خبرنگار 
اوکراینــی رادیــو آزادی، ویــرا هیریــچ، در ســاختمانش 
کشته شــد. می توانســتم جای او باشــم، ولی نبودم و 
آماده می شدم بیشتر به جنگ و روس ها نزدیک شوم.

بهزاد زنــگ زد که ســاعت یــازده و نیــم صبح خــودم را 
برسانم تا پولم را بگیرم. تا برسم ساعت دوازده شد. ... 
بعد از حل شدن مشکل مالی، رفتیم سراغ پیدا کردن 
کسی که در ســفر همراه من باشــد. بهزاد به دوستش 
زنگ زد که می تواند برای ترجمه مــن را همراهی کند.
طرف از پشت تلفن فحشــی داد که معنایش این بود 
که مگــر دیوانــه ام بروم زیــر بمبــاران. از جهتی راســت 
می گفــت. گزینــهٔ بعــدی را قرار بــود حضــوری ببینیم. 
اســمش امیر بود و خودش حوالی شــهر ایرپن زندگی 
می کرد.  بالاخره آمد؛ مردی میان سال با لهجهٔ آذری؛ 
هرچند بعد فهمیدم که اصفهانی است. احوال پرسی 
کردیم و بعد با ماشین بهزاد به پاساژی که هر دو در آن 
کار می کردند رفتیم...بااحتیاط از همهٔ چیزهایی گفتم 
که می خواهم و ممکن اســت پیش بیاید و به هرحال 
خطر هم دارد. امیر گفت که عشقش همین کارهاست. 
خیالم راحت شد. امیر از دانشجویان ایرانی بود که در 
اوکرایــن ازدواج کرده بود و حالا در یک شــرکت پُســت 
خصوصــی کار می کــرد. قرار شــد بــرای روزهــای آینده 
مرخصی بگیرد. همسر و پسرش را بعد از حملهٔ روس ها 
فرستاده بود به یک روستا در غرب اوکراین و خودش در 
کی یف مانده بود تا کار کند. فارسی و روسی اش را پشت 
سر هم قاتی می کرد و گاهی فراموش می کرد با من روسی 
حرف می زند. به او گفتم می خواهم همین امشب به 
خارکف بروم. گفت که می آید. دربارهٔ پول هم به توافق 

رسیدیم. خارکف بروم. 
taaghche.com:منبع   

 خبرنگار دو دلاری
 تانک خورها

 صحیفه سجادیه 

معرفی اپلیکیشن

بیش از سه دهه است که از پایان جنگ تحمیلی می گذرد، آثاری 
که در ژانر دفاع مقدس ســاخته می شــوند، هنوز هم بــرای مخاطبان 

تازگی دارند و می توانند نگاه ها را به خود معطوف کنند. 
 پرویز شیخ طادی در مقام کارگردان و ایرج محمدی به عنوان تهیه کننده 
با همکاری هم مجموعه ای با نام تانک خورها را تهیه و تولید کرده اند که در 
فضایی جدی و با رگه هایی از طنز قصه ای را در حوزه دفاع مقدس روایت 
می کند. این مجموعه به گفته تهیه کننده سعی دارد از دریچه جدیدی به 
این مقوله نگاه کند و نویسنده هم شخصیت هایی در داستان خلق کرده 
که نمادی از رزمندگانی هستند که شجاعانه جنگیدند و برخی از آن ها به 

شهادت رسیدند.
ایرج محمــدی، تهیه کننده مجموعــه تانک خورها درباره داســتان این 
مجموعه می گوید: تانک خورهــا حکایت دو برادر اســت که در یــک گاراژ 
مکانیک هســتند و با ابتکارات خودشــان قطعاتی را برای ماشــین ها در 
زمان جنگ می ســازند که احتکارشان زیاد اســت. همین مسئله باعث 
می شود دشمنانی پیدا کنند. در این میان یکی از برادرها به جبهه می رود 
و موقعیت قصه به گونه ای پیش می رود که سیروسفر شخصیتی برای هر 
دو برادر بــه وجود می آیــد و در این میان ماجراهایی خلق می شــود. وی 
همچنین می افزاید: ما در این داســتان در دو زمین بازی می کنیم؛ یکی 
زمین شــهری که فضای مشــهد مقدس را داریم و دیگری فضای جنگی 
اوایل انقلاب که در اطراف سوســنگرد و اهواز شــکل می گیرد و مربوط به 
تخصص این دو برادر بوده و مقــری کــه در آن کار کرده اند و همچنین در 
خصوص تجهیــز کــردن ادوات ماشــینی و خودرویی اســت و بعد هم به 
سمت نفربرها و تانک ها می روند. ما نیز دفاع مقدس را از این منظر نگاه 
کردیم. یعنی به این موضوع پرداختیم که از زمانی که دفاع مقدس شروع 

شد تا پایان، ما چقدر توانسته ایم در مقابله با رژیم بعثی پیشرفت کنیم.
jamejamdaily.ir :منبع    

صحیفه سجادیه دربردارنده برخی از دعاهای امام زین العابدین 
علیه الســلام اســت که در قالب پنجاه وچهار دعا، گنجینه ای غنی از 

معارف الهی و ارتباط انسان با خداوند متعال را ارائه کرده است. 
اپلیکیشــن صحیفــه ســجادیه بــرای اســتفاده در تلفن هــای همــراه بــا 
سیســتم عامل اندروید تهیه شــده و به صــورت آنلاین در اختیــار کاربران 
قرار می گیرد. در این نســخه علاوه بر متن صحیفه ســجادیه، ترجمه ها و 
شروح مختلف آن ارائه شده است. همچنین قابلیت های دیگری از قبیل 
جست وجوی محتوا، فهرست موضوعی، لغت نامه و صوت صحیفه و... 
برای کاربران فراهم گردیده اســت. کاربران می توانند پــس از قطع ارتباط 
با شبکه از متن صحیفه، دو ترجمه، دو شــرح و صوت صحیفه به صورت 

آفلاین استفاده کنند.
myket.ir:منبع    

شیخطادی         کارگردان:پرویز

تهیهکننده:ایرجمحمدی       
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اطلاعیه

آینــه نگاه می کنــم«  در  چالش »جفت پوچ« »در 

یک جهانگرد فرانسوی، در سفرنامه اش، از دیدار با یکی از شخصیت های برجسته 
اصفهان، این گونه می نویسد: رستم خان به دیدارم آمد. چهره اش بسیار شاد بود و 
چشم هایش می درخشید. پرسیدم علت این همه شادی و سرور چیست؟ رستم 

خان گفت: از ملاقات با شاه می آیم. گفتم: چه پاداشی از شاه گرفته ای که این طور به 
وجد آمده ای؟ گفت: هر بار که از حضور شاه بیرون می آیم در آیینه ای که در کنار در 
سرسرای قصر است خودم را نگاه می کنم و وقتی مطمئن می شوم هنوز سرم روی 

بدنم قرار دارد از شادی در پوست خود نمی گنجم.
شاه عباس دوم، به خشونت و خونریزی مشهور بود و برای همین بود که حتی 

اشراف و بزرگان پایتخت هم هرگاه که به دیدن او می رفتند مطمئن نبودند زنده 
برمی گردند. 

شاهی که این گونه با مردم کشورش رفتار می کرد، هنگامی که چند کشتی هلندی 
به جزیره قشم حمله کردند، نتوانست هیچ واکنشی نشان دهد و به علت نداشتن 

نیروی دریایی، وادار شد به خواسته هلندی ها تن بدهد و برای اولین بار انحصار 
خریدوفروش مهم ترین کالای تجاری ایران، یعنی ابریشم، در اختیار یک کشور 

اروپایی قرار گرفت.
سلسله صفوی روزبه روز ضعیف تر می شد؛ کالاها هر روز گران تر می شدند و ارزش 

پول ایران کمتر می شد. شاهزادگان صفوی به جای آنکه در اجتماع و در میدان های 
 مبارزه و جنگ بزرگ شوند، 

در حرمسرا کنار زنان دربار محبوس می شدند که مبادا علیه شاه توطئه کنند و او را 
از تخت به زیر بکشند.

»جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم »جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم 

  با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت   با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت 1818    

))Rahebehesht.comRahebehesht.com( در اپلیکیشــن راه بهشت )در اپلیکیشــن راه بهشت


